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Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

ı 18419 (11/POC-002977)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a contradición entre a afirmación do presidente da Xunta de Galicia da existencia de seis mil
cento oito rastrexadores en Galicia e a do conselleiro de Sanidade de que non é posible definir un
número exacto 65007

ı 18421 (11/POC-002978)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a campaña de vacinación da gripe 65009

ı 18423 (11/POC-002979)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a información ofrecida pola Xunta de Galicia aos concellos acerca da covid-19 65011

ı 18425 (11/POC-002980)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a decisión da Xunta de Galicia de ofertar a posibilidade de facer tests rápidos 65013

ı 18427 (11/POC-002981)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a información confusa recibida pola cidadanía, as notificacións erróneas de PCR e a aplicación
de distintos criterios sobre a súa realización 65015

ı 18429 (11/POC-002982)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a participación do colectivo de estudantes de Enfermaría no cribado masivo contra a covid-19

65017
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ı 18431 (11/POC-002983)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre os problemas que está a xerar a inexistencia de atención presencial nos centros de saúde
de atención primaria 65019

ı 18433 (11/POC-002984)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre os danos causados por non permitir faenar en días que poderían ter sido hábiles, como acon-
teceu recentemente en Noia 65021

ı 18435 (11/POC-002985)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre os danos causados por non permitir faenar en días que poderían ter sido hábiles 65023

ı 18437 (11/POC-002986)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a previsión dalgún protocolo específico para avaliar e computar da maneira máis axeitada
posible o volume de contaxiados e falecementos pola gripe de maneira diferenciada que no caso
de persoas afectadas pola covid-19 65025

ı 18439 (11/POC-002987)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a rescisión dos contratos de explotación do uso dos aparellos de televisión nos centros hos-
pitalarios para facelos de acceso gratuíto para os pacientes ingresados 65027

ı 18442 (11/POC-002988)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 3 máis
Sobre a propiedade e a titularidade do Hospital Álvaro Cunqueiro de Vigo 65029

ı 18444 (11/POC-002989)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a contratación de capeláns no Sistema público de saúde de Galicia e as súas condicións la-
borais e salariais 65032

ı 18446 (11/POC-002990)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coas carencias e as deficiencias detectadas en materia
de recursos humanos e materiais no Hospital Psiquiátrico de Conxo, en Santiago de Compostela

65034
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ı 18448 (11/POC-002991)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación co xogo 65037

ı 18450 (11/POC-002992)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a data prevista pola Xunta de Galicia para iniciar a dotación dos profesionais sanitarios do
Servizo Galego de Saúde de máscaras FFP2 na medida e no volume clinicamente máis recomenda-
ble segundo os expertos 65040

ı 18452 (11/POC-002993)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida ás explicacións ofrecidas respecto dos erros detectados
no desenvolvemento do Plan de vacinación contra a covid-19 65042

ı 18454 (11/POC-002994)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da dotación de medios humanos e materiais dos ser-
vizos de saúde mental de Galicia e da necesidade dunha nova unidade de hospitalización infanto-
xuvenil para o sur de Galicia, así como as súas previsións respecto da contratación de máis persoal
para acadar a media do conxunto do Estado 65044

ı 18456 (11/POC-002995)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da capacidade actual e da calidade asistencial do Ser-
vizo Galego de Saúde no ámbito da saúde mental, as actuacións previstas ao respecto e os com-
promisos que pode asumir en materia de melloras e implementación de novos recursos 65047

ı 18458 (11/POC-002996)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a consideración por parte da Consellería de Sanidade da planificación, da organización e da
execución de cribados poboacionais 65050

ı 18460 (11/POC-002997)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre o volume de camas UCI que existe na actualidade en Galicia dispostas para funcionar de in-
mediato tendo en conta os profesionais sanitarios e as profesionais sanitarias existentes e a distri-
bución física por áreas sanitarias 65053
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ı 18462 (11/POC-002998)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre o desenvolvemento do proceso de vacinación contra a covid-19 en Galicia 65055

ı 18464 (11/POC-002999)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as medidas previstas pola Consellería do Mar para afrontar a mortaldade de bivalvos na zona
dos lombos do Ulla e nas zonas próximas da ría de Arousa 65058

ı 18466 (11/POC-003000)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre o prazo previsto pola Xunta de Galicia para rectificar a modificación da Lei 8/2008, do 10 de
xullo, de saúde de Galicia, para que teña viabilidade dentro do marco legal do Estado e os aspectos
dela susceptibles de rectificación 65061

ı 18468 (11/POC-003001)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre as razóns do Goberno galego para manter o actual sistema de información á cidadanía res-
pecto da situación da pandemia da covid-19 sen optar por sistemas máis dinámicos e amplos

65063
ı 18470 (11/POC-003002)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa promoción da vacinación contra a covid-19

65065
ı 18472 (11/POC-003003)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do nivel de produción das zonas de libre marisqueo
da ría de Arousa e as decisións previstas para a súa mellora 65067

ı 18474 (11/POC-003004)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as actuacións do Goberno galego respecto dos avances que se fixeron no proceso de rever-
sión da titularidade dos terreos portuarios non utilizados para fins marítimo-pesqueiros ao dominio
municipal 65069

ı 18476 (11/POC-003005)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as actuacións realizadas pola Xunta de Galicia respecto da tramitación do Plan xeral de ex-
plotación marisqueira 2021-2023 65072
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ı 18478 (11/POC-003006)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a valoración do Goberno galego das sentenzas xudiciais relativas á contratación e á xestión
do persoal no Servizo Galego de Saúde 65074

ı 18480 (11/POC-003007)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre o procedemento sancionador aberto pola Comisión Nacional dos Mercados e a Competencia
sobre os contratos adxudicados polo Servizo Galego de Saúde nos proxectos do programa Hospital
2050 65076

ı 18486 (11/POC-003009)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a recuperación da presencialidade na atención primaria 65078

ı 18488 (11/POC-003010)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a intención do Goberno galego de crear a figura do profesional facultativo de atención ás ur-
xencias médicas nas quendas de mañá nos centros de saúde 65080

ı 18490 (11/POC-003011)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 3 máis
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto da solución que ofrece a empresa concesionaria para
os problemas da cociña do Hospital Álvaro Cunqueiro e a necesidade de obras relevantes na in-
fraestrutura do edificio 65083

ı 18492 (11/POC-003012)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para retirar o financiamento de sacerdotes no Servizo Ga-
lego de Saúde 65085

ı 18494 (11/POC-003013)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da suficiencia dos recursos humanos e da dispo-
ñibilidade de camas hospitalarias nos meses de verán 65087

ı 18496 (11/POC-003014)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
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Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para elaborar e publicar os cambios
normativos necesarios para a habilitación legal da prescrición enfermeira en Galicia 65089

ı 18498 (11/POC-003015)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as razóns da ausencia de execución orzamentaria na partida 513A, Construción, conservación
e explotación portuaria 65091

ı 18499 (11/POC-003016)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a distribución en Galicia da contía do Fondo covid-19 recibido do Goberno do Estado para
gastos educativos 65093

ı 18500 (11/POC-003017)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre os motivos polos que se decidiu facer unha modificación á baixa do programa 451B, Acceso
á vivenda, nos orzamentos da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, e o impacto que
tivo sobre os colectivos potencialmente beneficiados por unha completa execución deste programa

65095
ı 18501 (11/POC-003018)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as razóns do baixo nivel de execución orzamentaria que presenta no ano 2019 o programa
451A, Fomento da rehabilitación e da calidade da vivenda, a avaliación do seu impacto e os valores
acadados polos indicadores denominados Vivendas de promoción pública licitadas para rehabili-
tación e axudas concedidas para a rehabilitación de vivenda 65097

ı 18502 (11/POC-003019)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as medidas que vai incluír o Goberno galego no novo pacto social pola vivenda que está a
elaborar o Instituto Galego da Vivenda e Solo 65099

ı 18503 (11/POC-003020)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre a valoración do Goberno da Xunta de Galicia respecto do cumprimento das obrigas estable-
cidas na Lei 9/2019, do 11 de decembro, de medidas de garantía do abastecemento nos episodios
de seca e nas situacións de risco sanitario 65102

ı 18504 (11/POC-003021)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia

XI lexislatura. Número 176. 29 de xullo de 2021 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

64985

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


Sobre a valoración pola Xunta de Galicia do desenvolvemento do Plan galego de rehabilitación, alu-
gamento e mellora do acceso á vivenda 2015-2020, coñecido como Plan RehaVita 65105

ı 18505 (11/POC-003022)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a participación do colectivo de traballadores sociais no servizo de orientación educativa e
profesional 65108

ı 18506 (11/POC-003023)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a calidade educativa das aulas mixtas nos centros de ensino de Galicia e o mantemento do
funcionamento do Colexio de Educación Infantil e Primaria de Baamonde, no concello de Begonte

65111
ı 18508 (11/POC-003024)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre a posición da Xunta de Galicia respecto da empresa conserveira Thenaisie Provote 65114

ı 18509 (11/POC-003025)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre as conclusións e os datos reflectidos no informe titulado Cole seguro respecto da contrata-
ción de persoal docente en Galicia con fondos covid-19 65117

ı 18510 (11/POC-003026)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre as razóns do recorte do orzamento inicial do programa 423B, Prevención do abandono es-
colar, nun 40,26 por cento no ano 2020, así como a opinión da Consellería de Cultura, Educación e
Universidade respecto da atención das necesidades existentes coa contía executada 65119

ı 18511 (11/POC-003027)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para convocar para o ano 2021, en réxime de concorrencia non
competitiva, as axudas para actuacións de corrección de impactos paisaxísticos, así como a súa
opinión respecto da suficiencia do prazo establecido para a presentación de solicitudes 65122

ı 18512 (11/POC-003028)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as razóns do incremento, por importe de 16.703.000 euros, levado a cabo no programa 451B,
Acceso á vivenda durante o ano 2020, os valores acadados polos indicadores denominados Viven-
das de promoción pública licitadas e Axudas concedidas para o acceso á vivenda, así como o im-
pacto do baixo nivel de execución que presenta 65124
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ı 18513 (11/POC-003029)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre as previsións da Consellería de Política Social en relación co problema da insuficiencia de
prazas en educación infantil de 0 a 3 anos no concello de Guitiriz 65127

ı 18514 (11/POC-003030)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a consideración da Xunta de Galicia respecto da necesidade da creación dun observatorio
da escola e da educación rural en Galicia 65129

ı 18516 (11/POC-003031)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Francisco Rivera, Juan Carlos
Sobre as axudas encamiñadas á habilitación e á mellora das infraestruturas dos parques empresa-
riais de Galicia 65134

ı 18523 (11/POC-003032)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Iglesias, María do Carme e 2 máis
Sobre as medidas de apoio promovidas e previstas pola Xunta de Galicia para garantir e reactivar
a supervivencia do pequeno e mediado comercio 65136

ı 18524 (11/POC-003033)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Iglesias, María do Carme e 2 máis
Sobre as medidas urxentes de apoio ao sector da hostalaría adoptadas para tratar de paliar os
efectos da pandemia da covid-19 65140

ı 18525 (11/POC-003034)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Iglesias, María do Carme e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da posta en marcha dunha plataforma de venda
online para o sector do comercio 65144

ı 18526 (11/POC-003035)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Iglesias, María do Carme e 2 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia relativas á concesión de subvencións a empresas do sector
da automoción 65147

ı 18527 (11/POC-003036)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e 3 máis
Sobre a ampliación do polígono industrial de Bértoa, en Carballo 65150
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ı 18528 (11/POC-003037)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e 2 máis
Sobre a situación da empresa Xeal (antiga Ferroatlántica) en Cee e Dumbría e as actuacións previs-
tas polo Goberno galego ao respecto 65153

ı 18529 (11/POC-003038)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da necesidade de constituír unha mesa de traballo
co obxectivo de consensuar e levar a cabo actuacións de carácter económico-social cara ao sector
da hostalaría (Procedemento de urxencia) 65157

ı 18530 (11/POC-003039)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a información, a valoración e a xestión do Goberno galego respecto da situación do estaleiro
Barreras, de Vigo (Procedemento de urxencia) 65160

ı 18531 (11/POC-003040)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo o Goberno galego para protexer, recuperar e promover
a diversificación das actividades no estaleiro de Navantia na ría de Ferrol 65164

ı 18532 (11/POC-003041)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a diversificación de actividades en Navantia Ría de Ferrol 65167

ı 18533 (11/POC-003042)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as actuacións que está a realizar o Goberno galego tendentes a protexer, recuperar e pro-
mover a diversificación de actividades en Navantia Ría de Ferrol 65170

ı 18534 (11/POC-003043)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as xestións realizadas polo Goberno galego para o cumprimento do Acordo parlamentario
referido á recuperación marisqueira da ría de Ferrol e á protección económica e social das persoas
mariscadoras da ría 65174

ı 18536 (11/POC-003044)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a política da Xunta de Galicia en relación coa crise industrial que asola Galicia 65177
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ı 18542 (11/POC-003045)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a valoración que fai e as actuacións que está a levar a cabo o Goberno galego en relación
coa situación do sector naval 65181

ı 18543 (11/POC-003046)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a consideración por parte da Xunta de Galicia das subvencións dedicadas ao sector da auto-
moción e os plans da Xunta dirixidos a promover este sector 65186

ı 18544 (11/POC-003047)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as axudas económicas recibidas polo Grupo Cándido Hermida e as previsións da Xunta de
Galicia respecto dos despedimentos que se produciron neste grupo empresarial 65190

ı 18545 (11/POC-003048)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para a recuperación da hostalaría e das activida-
des relacionadas co turismo e para consensuar actuacións económico-sociais cunha representación
ampla e plural das diferentes ramas de actividade do sector 65194

ı 18546 (11/POC-003049)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as xestións realizadas polo Goberno galego para o cumprimento do Acordo parlamentario
referido á recuperación marisqueira da ría de Ferrol e á protección económica e social das persoas
mariscadoras da ría 65201

ı 18547 (11/POC-003050)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 4 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia en relación coa situación das plantas de Alcoa na Mariña e
de Alu Ibérica na Coruña 65206

ı 18548 (11/POC-003051)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 3 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia en relación co peche de tendas do Grupo Inditex en Ferrol
e A Coruña 65209

ı 18549 (11/POC-003052)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
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Sobre as actuacións levadas a cabo pola Xunta de Galicia para conseguir unificar propostas e pro-
xectos, con todas as partes implicadas na crise industrial das Pontes, para garantir a actividade in-
dustrial ligada á produción enerxética e ao volume de emprego na vila 65213

ı 18550 (11/POC-003053)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego e as demandas realizadas ao Goberno
central para garantir a continuidade da planta de Alu Ibérica da Coruña 65216

ı 18551 (11/POC-003054)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 3 máis
Sobre a planificación de dous proxectos eólicos na contorna da paisaxe protexida dos penedos de
Pasarela e Traba 65220

ı 18552 (11/POC-003055)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación co impacto das medidas adoptadas fronte á covid-
19 nas pemes e nos autónomas do concello de Ourense 65226

ı 18557 (11/POC-003056)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 4 máis
Sobre a política da Xunta de Galicia respecto das novas plantacións de eucalipto 65231

ı 18559 (11/POC-003057)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a creación do plan de igualdade da Corporación Radio e Televisión de Galicia 65237

ı 18560 (11/POC-003058)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a audiencia e o horario de emisión pola Televisión de Galicia do programa Clac, dedicado ao
cinema galego 65240

ı 18561 (11/POC-003059)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre o presente e o futuro do departamento de produción propia da Radio Galega, así como do
Estudo 5 65243

ı 18303 (11/POC-003060)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
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Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para cubrir as prazas vacantes de médicos de fa-
milia e de pediatras no Centro de Saúde da Guarda, así como para a dotación dunha ambulancia
medicalizada 65245

ı 18578 (11/POC-003061)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da paralización cautelar do parque eólico previsto
no monte da Pena, entre os concellos de Outes e Negreira 65248

ı 18590 (11/POC-003062)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 4 máis
Sobre a perda de servizos e a deterioración da atención sanitaria no Hospital Público de Val-
deorras 65254

ı 18483 (11/POC-003089)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a reformulación do modelo de atención primaria en Galicia 65258

2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior, or-
ganización e funcionamento

2.2. Composición do Parlamento e dos seus órganos
2.2.2. Composición da Deputación Permanente

Acordo da Mesa do Parlamento, do 20 de xullo de 2021, polo se toma coñecemento de cambios na
representación do Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia na Deputación Permanente

65005

2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior, or-
ganización e funcionamento

2.4. Organización e funcionamento do Parlamento
2.4.3. Convocatorias

Acordo da Mesa do Parlamento, do 27 de xullo de 2021, polo que se admite a trámite a solicitude
de convocatoria urxente dunha reunión da Deputación Permanente, presentada polo G. P. do Blo-
que Nacionalista Galego 65005
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 20 de xullo de 2021, adoptou os seguintes acordos:

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 18419 (11/POC-002977)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a contradición entre a afirmación do presidente da Xunta de Galicia da existencia de seis mil
cento oito rastrexadores en Galicia e a do conselleiro de Sanidade de que non é posible definir un
número exacto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18421 (11/POC-002978)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a campaña de vacinación da gripe
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18423 (11/POC-002979)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a información ofrecida pola Xunta de Galicia aos concellos acerca da covid-19
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18425 (11/POC-002980)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a decisión da Xunta de Galicia de ofertar a posibilidade de facer tests rápidos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18427 (11/POC-002981)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a información confusa recibida pola cidadanía, as notificacións erróneas de PCR e a aplicación
de distintos criterios sobre a súa realización
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18429 (11/POC-002982)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
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Sobre a participación do colectivo de estudantes de Enfermaría no cribado masivo contra a covid-19
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18431 (11/POC-002983)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre os problemas que está a xerar a inexistencia de atención presencial nos centros de saúde
de atención primaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18433 (11/POC-002984)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre os danos causados por non permitir faenar en días que poderían ter sido hábiles, como acon-
teceu recentemente en Noia
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 18435 (11/POC-002985)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre os danos causados por non permitir faenar en días que poderían ter sido hábiles
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 18437 (11/POC-002986)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a previsión dalgún protocolo específico para avaliar e computar da maneira máis axeitada
posible o volume de contaxiados e falecementos pola gripe de maneira diferenciada que no caso
de persoas afectadas pola covid-19
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18439 (11/POC-002987)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a rescisión dos contratos de explotación do uso dos aparellos de televisión nos centros hos-
pitalarios para facelos de acceso gratuíto para os pacientes ingresados
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18442 (11/POC-002988)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 3 máis
Sobre a propiedade e a titularidade do Hospital Álvaro Cunqueiro de Vigo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18444 (11/POC-002989)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
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Sobre a contratación de capeláns no Sistema público de saúde de Galicia e as súas condicións la-
borais e salariais
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18446 (11/POC-002990)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coas carencias e as deficiencias detectadas en materia
de recursos humanos e materiais no Hospital Psiquiátrico de Conxo, en Santiago de Compostela
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18448 (11/POC-002991)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación co xogo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18450 (11/POC-002992)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a data prevista pola Xunta de Galicia para iniciar a dotación dos profesionais sanitarios do
Servizo Galego de Saúde de máscaras FFP2 na medida e no volume clinicamente máis recomenda-
ble segundo os expertos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18452 (11/POC-002993)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida ás explicacións ofrecidas respecto dos erros detectados
no desenvolvemento do Plan de vacinación contra a covid-19
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18454 (11/POC-002994)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da dotación de medios humanos e materiais dos ser-
vizos de saúde mental de Galicia e da necesidade dunha nova unidade de hospitalización infanto-
xuvenil para o sur de Galicia, así como as súas previsións respecto da contratación de máis persoal
para acadar a media do conxunto do Estado
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18456 (11/POC-002995)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da capacidade actual e da calidade asistencial do Ser-
vizo Galego de Saúde no ámbito da saúde mental, as actuacións previstas ao respecto e os com-
promisos que pode asumir en materia de melloras e implementación de novos recursos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 18458 (11/POC-002996)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a consideración por parte da Consellería de Sanidade da planificación, da organización e da
execución de cribados poboacionais
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18460 (11/POC-002997)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre o volume de camas UCI que existe na actualidade en Galicia dispostas para funcionar de in-
mediato tendo en conta os profesionais sanitarios e as profesionais sanitarias existentes e a distri-
bución física por áreas sanitarias
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18462 (11/POC-002998)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre o desenvolvemento do proceso de vacinación contra a covid-19 en Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18464 (11/POC-002999)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as medidas previstas pola Consellería do Mar para afrontar a mortaldade de bivalvos na zona
dos lombos do Ulla e nas zonas próximas da ría de Arousa
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 18466 (11/POC-003000)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre o prazo previsto pola Xunta de Galicia para rectificar a modificación da Lei 8/2008, do 10 de
xullo, de saúde de Galicia, para que teña viabilidade dentro do marco legal do Estado e os aspectos
dela susceptibles de rectificación
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18468 (11/POC-003001)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre as razóns do Goberno galego para manter o actual sistema de información á cidadanía res-
pecto da situación da pandemia da covid-19 sen optar por sistemas máis dinámicos e amplos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18470 (11/POC-003002)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa promoción da vacinación contra a covid-19
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 18472 (11/POC-003003)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia do nivel de produción das zonas de libre marisqueo
da ría de Arousa e as decisións previstas para a súa mellora
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 18474 (11/POC-003004)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as actuacións do Goberno galego respecto dos avances que se fixeron no proceso de rever-
sión da titularidade dos terreos portuarios non utilizados para fins marítimo-pesqueiros ao dominio
municipal
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 18476 (11/POC-003005)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as actuacións realizadas pola Xunta de Galicia respecto da tramitación do Plan xeral de ex-
plotación marisqueira 2021-2023
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 18478 (11/POC-003006)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a valoración do Goberno galego das sentenzas xudiciais relativas á contratación e á xestión
do persoal no Servizo Galego de Saúde
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18480 (11/POC-003007)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre o procedemento sancionador aberto pola Comisión Nacional dos Mercados e a Competencia
sobre os contratos adxudicados polo Servizo Galego de Saúde nos proxectos do programa Hospital
2050
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18486 (11/POC-003009)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a recuperación da presencialidade na atención primaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18488 (11/POC-003010)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
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Sobre a intención do Goberno galego de crear a figura do profesional facultativo de atención ás ur-
xencias médicas nas quendas de mañá nos centros de saúde
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18490 (11/POC-003011)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 3 máis
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto da solución que ofrece a empresa concesionaria para
os problemas da cociña do Hospital Álvaro Cunqueiro e a necesidade de obras relevantes na in-
fraestrutura do edificio
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18492 (11/POC-003012)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para retirar o financiamento de sacerdotes no Servizo Ga-
lego de Saúde
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18494 (11/POC-003013)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da suficiencia dos recursos humanos e da dispo-
ñibilidade de camas hospitalarias nos meses de verán
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18496 (11/POC-003014)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para elaborar e publicar os cambios
normativos necesarios para a habilitación legal da prescrición enfermeira en Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18498 (11/POC-003015)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as razóns da ausencia de execución orzamentaria na partida 513A, Construción, conservación
e explotación portuaria
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 18499 (11/POC-003016)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a distribución en Galicia da contía do Fondo covid-19 recibido do Goberno do Estado para
gastos educativos
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 18500 (11/POC-003017)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre os motivos polos que se decidiu facer unha modificación á baixa do programa 451B, Acceso
á vivenda, nos orzamentos da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, e o impacto que
tivo sobre os colectivos potencialmente beneficiados por unha completa execución deste programa
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 18501 (11/POC-003018)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as razóns do baixo nivel de execución orzamentaria que presenta no ano 2019 o programa
451A, Fomento da rehabilitación e da calidade da vivenda, a avaliación do seu impacto e os valores
acadados polos indicadores denominados Vivendas de promoción pública licitadas para rehabili-
tación e axudas concedidas para a rehabilitación de vivenda
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 18502 (11/POC-003019)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as medidas que vai incluír o Goberno galego no novo pacto social pola vivenda que está a
elaborar o Instituto Galego da Vivenda e Solo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 18503 (11/POC-003020)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre a valoración do Goberno da Xunta de Galicia respecto do cumprimento das obrigas estable-
cidas na Lei 9/2019, do 11 de decembro, de medidas de garantía do abastecemento nos episodios
de seca e nas situacións de risco sanitario
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 18504 (11/POC-003021)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre a valoración pola Xunta de Galicia do desenvolvemento do Plan galego de rehabilitación, alu-
gamento e mellora do acceso á vivenda 2015-2020, coñecido como Plan RehaVita
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 18505 (11/POC-003022)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a participación do colectivo de traballadores sociais no servizo de orientación educativa e
profesional
Comisión 4ª, Educación e Cultura

XI lexislatura. Número 176. 29 de xullo de 2021 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

64998

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


- 18506 (11/POC-003023)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a calidade educativa das aulas mixtas nos centros de ensino de Galicia e o mantemento do
funcionamento do Colexio de Educación Infantil e Primaria de Baamonde, no concello de Begonte
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 18508 (11/POC-003024)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre a posición da Xunta de Galicia respecto da empresa conserveira Thenaisie Provote
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 18509 (11/POC-003025)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre as conclusións e os datos reflectidos no informe titulado Cole seguro respecto da contrata-
ción de persoal docente en Galicia con fondos covid-19
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 18510 (11/POC-003026)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre as razóns do recorte do orzamento inicial do programa 423B, Prevención do abandono es-
colar, nun 40,26 por cento no ano 2020, así como a opinión da Consellería de Cultura, Educación e
Universidade respecto da atención das necesidades existentes coa contía executada
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 18511 (11/POC-003027)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para convocar para o ano 2021, en réxime de concorrencia non
competitiva, as axudas para actuacións de corrección de impactos paisaxísticos, así como a súa
opinión respecto da suficiencia do prazo establecido para a presentación de solicitudes
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 18512 (11/POC-003028)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as razóns do incremento, por importe de 16.703.000 euros, levado a cabo no programa 451B,
Acceso á vivenda durante o ano 2020, os valores acadados polos indicadores denominados Viven-
das de promoción pública licitadas e Axudas concedidas para o acceso á vivenda, así como o im-
pacto do baixo nivel de execución que presenta
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 18513 (11/POC-003029)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
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Sobre as previsións da Consellería de Política Social en relación co problema da insuficiencia de
prazas en educación infantil de 0 a 3 anos no concello de Guitiriz
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18514 (11/POC-003030)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Díaz Varela, Noa Susana
Sobre a consideración da Xunta de Galicia respecto da necesidade da creación dun observatorio
da escola e da educación rural en Galicia
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 18516 (11/POC-003031)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Francisco Rivera, Juan Carlos
Sobre as axudas encamiñadas á habilitación e á mellora das infraestruturas dos parques empresa-
riais de Galicia
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 18523 (11/POC-003032)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Iglesias, María do Carme e 2 máis
Sobre as medidas de apoio promovidas e previstas pola Xunta de Galicia para garantir e reactivar
a supervivencia do pequeno e mediado comercio
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18524 (11/POC-003033)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Iglesias, María do Carme e 2 máis
Sobre as medidas urxentes de apoio ao sector da hostalaría adoptadas para tratar de paliar os
efectos da pandemia da covid-19
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18525 (11/POC-003034)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Iglesias, María do Carme e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da posta en marcha dunha plataforma de venda
online para o sector do comercio
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18526 (11/POC-003035)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Iglesias, María do Carme e 2 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia relativas á concesión de subvencións a empresas do sector
da automoción
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo
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- 18527 (11/POC-003036)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e 3 máis
Sobre a ampliación do polígono industrial de Bértoa, en Carballo
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18528 (11/POC-003037)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e 2 máis
Sobre a situación da empresa Xeal (antiga Ferroatlántica) en Cee e Dumbría e as actuacións previs-
tas polo Goberno galego ao respecto
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18529 (11/POC-003038)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez López, Daniel e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da necesidade de constituír unha mesa de traballo
co obxectivo de consensuar e levar a cabo actuacións de carácter económico-social cara ao sector
da hostalaría (Procedemento de urxencia)
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18530 (11/POC-003039)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a información, a valoración e a xestión do Goberno galego respecto da situación do estaleiro
Barreras, de Vigo (Procedemento de urxencia)
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18531 (11/POC-003040)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo o Goberno galego para protexer, recuperar e promover
a diversificación das actividades no estaleiro de Navantia na ría de Ferrol
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18532 (11/POC-003041)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a diversificación de actividades en Navantia Ría de Ferrol
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18533 (11/POC-003042)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as actuacións que está a realizar o Goberno galego tendentes a protexer, recuperar e pro-
mover a diversificación de actividades en Navantia Ría de Ferrol
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo
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- 18534 (11/POC-003043)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as xestións realizadas polo Goberno galego para o cumprimento do Acordo parlamentario
referido á recuperación marisqueira da ría de Ferrol e á protección económica e social das persoas
mariscadoras da ría
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18536 (11/POC-003044)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a política da Xunta de Galicia en relación coa crise industrial que asola Galicia
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18542 (11/POC-003045)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a valoración que fai e as actuacións que está a levar a cabo o Goberno galego en relación
coa situación do sector naval
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18543 (11/POC-003046)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre a consideración por parte da Xunta de Galicia das subvencións dedicadas ao sector da auto-
moción e os plans da Xunta dirixidos a promover este sector
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18544 (11/POC-003047)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as axudas económicas recibidas polo Grupo Cándido Hermida e as previsións da Xunta de
Galicia respecto dos despedimentos que se produciron neste grupo empresarial
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18545 (11/POC-003048)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para a recuperación da hostalaría e das activida-
des relacionadas co turismo e para consensuar actuacións económico-sociais cunha representación
ampla e plural das diferentes ramas de actividade do sector
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18546 (11/POC-003049)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
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Sobre as xestións realizadas polo Goberno galego para o cumprimento do Acordo parlamentario
referido á recuperación marisqueira da ría de Ferrol e á protección económica e social das persoas
mariscadoras da ría
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18547 (11/POC-003050)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 4 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia en relación coa situación das plantas de Alcoa na Mariña e
de Alu Ibérica na Coruña
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18548 (11/POC-003051)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 3 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia en relación co peche de tendas do Grupo Inditex en Ferrol
e A Coruña
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18549 (11/POC-003052)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo pola Xunta de Galicia para conseguir unificar propostas e pro-
xectos, con todas as partes implicadas na crise industrial das Pontes, para garantir a actividade in-
dustrial ligada á produción enerxética e ao volume de emprego na vila
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18550 (11/POC-003053)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego e as demandas realizadas ao Goberno
central para garantir a continuidade da planta de Alu Ibérica da Coruña
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18551 (11/POC-003054)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 3 máis
Sobre a planificación de dous proxectos eólicos na contorna da paisaxe protexida dos penedos de
Pasarela e Traba
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 18552 (11/POC-003055)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación co impacto das medidas adoptadas fronte á covid-
19 nas pemes e nos autónomas do concello de Ourense
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo
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- 18557 (11/POC-003056)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 4 máis
Sobre a política da Xunta de Galicia respecto das novas plantacións de eucalipto
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 18559 (11/POC-003057)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a creación do plan de igualdade da Corporación Radio e Televisión de Galicia
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación  Radio e Televisión de Galicia

- 18560 (11/POC-003058)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a audiencia e o horario de emisión pola Televisión de Galicia do programa Clac, dedicado ao
cinema galego
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación  Radio e Televisión de Galicia

- 18561 (11/POC-003059)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre o presente e o futuro do departamento de produción propia da Radio Galega, así como do
Estudo 5
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación  Radio e Televisión de Galicia

- 18303 (11/POC-003060)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para cubrir as prazas vacantes de médicos de fa-
milia e de pediatras no Centro de Saúde da Guarda, así como para a dotación dunha ambulancia
medicalizada
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 18578 (11/POC-003061)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da paralización cautelar do parque eólico previsto
no monte da Pena, entre os concellos de Outes e Negreira
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 18590 (11/POC-003062)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 4 máis
Sobre a perda de servizos e a deterioración da atención sanitaria no Hospital Público de Valdeorras
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 18483 (11/POC-003089)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a reformulación do modelo de atención primaria en Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º

2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior, or-
ganización e funcionamento

2.2. Composición do Parlamento e dos seus órganos
2.2.2. Composición da Deputación Permanente

Acordo da Mesa do Parlamento, do 20 de xullo de 2021, polo se toma coñecemento de cam-
bios na representación do Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia na Deputación Per-
manente

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 20 de xullo de 2021, adoptou o seguinte acordo:

— Escrito do portavoz do G.P. dos Socialistas de Galicia polo que comunica cambios de represen-
tación na Deputación Permanente (doc. núm. 18582).

A Mesa examina o documento e acorda:

1º. Tomar coñecemento do seguinte cambio na representación do G. P. dos Socialistas de Galicia
na Deputación Permanente (suplentes):

Baixa: Noa Díaz Varela
Alta: Julio Torrado Quintela

2º. Publicar este acordo no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia.

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021
Miguel Ángel Santalices Vieira
Presidente

2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior, or-
ganización e funcionamento

2.4. Organización e funcionamento do Parlamento
2.4.3. Convocatorias

Acordo da Mesa do Parlamento, do 27 de xullo de 2021, polo que se admite a trámite a soli-
citude de convocatoria urxente dunha reunión da Deputación Permanente, presentada polo
G. P. do Bloque Nacionalista Galego

XI lexislatura. Número 176. 29 de xullo de 2021 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 27 de xullo de 2021, adoptou os seguintes acordos:

- 19105 (11/SCDP-000005)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pontón Mondelo, Ana e 5 máis
Solicitude de convocatoria urxente dunha reunión da Deputación Permanente

Vista a solicitude de convocatoria dunha reunión da Deputación Permanente, polo procedemento
de urxencia, presentada polo G. P. do Bloque Nacionalista Galego, e visto o disposto no artigo 56.4
do Regulamento do Parlamento de Galicia, e dado que cumpre o requisito de lexitimación, a Mesa
adopta o seguinte acordo:

1. Admitir a trámite, polo procedemento de urxencia, a solicitude do G. P. do Bloque Nacionalista
Galego polo que solicita a celebración urxente dunha reunión da Deputación Permanente para que
se proceda á convocatoria dun Pleno extraordinario (doc. núm. 19105; 11/SCDP-000005).

2. A súa remisión aos grupos parlamentarios e a publicación no Boletín Oficial do Parlamento de
Galicia.

Santiago de Compostela, 27 de xullo de 2021
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º

XI lexislatura. Número 176. 29 de xullo de 2021 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Durante momentos moi difíciles da pandemia, e no traballo necesario para 

afrontar as seguintes ondas que se prevían, en xuño deste 2020 o presidente da 

Xunta de Galicia, entón candidato á reelección en plena campaña electoral, pasou 

de advertir que Galicia contaba con 20 rastrexadores, a elevar a 50 o dato e, no 

prazo dunha semana, anunciou repentinamente a existencia de 6108 rastrexadores 

en Galicia, presumindo de grande eficiencia e xestión. 

 

Despois diso, e sucesivamente, ningún responsable na Dirección da Consellería 

de Sanidade soubo, ou quixo, concretar novamente esa cifra e esclarecer de onde 

saían eses datos tan grandes e concretos. No Pleno de fins de setembro do 

Parlamento de Galicia, a preguntas do Grupo Parlamentario Socialista, o 

Conselleiro de Sanidade afirmou que non se podía indicar un número exacto de 

rastrexadores porque era unha función e non un posto de traballo, que a súa 

experiencia como xerente dunha área sanitaria amosáballe que non existían tales 

contratos como tal e que existían persoas contratadas nunha central de 

seguimento situada pero, de maneira engadida o seu labor, todos os profesionais 

do sistema sanitario facían labores de rastrexo en distinta medida. 

 

Sendo dúas perspectivas contraditorias, e asumindo que a resposta no Parlamento 

de Galicia dada polo conselleiro de Sanidade axústase á realidade, segue sendo un 

misterio coñecer a orixe da información que Núñez Feijoo, presidente da Xunta 

de Galicia e candidato ás eleccións autonómicas na altura do momento, anunciou 

sobre a existencia dun número exacto de rastrexadores (6108). 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como se pode entender a contradición entre a afirmación do presidente da 

Xunta de Galicia da existencia de 6108 rastrexadores en Galicia e a do 

Conselleiro de Sanidade de que non é posible definir un número exacto por 

mor da natureza dese labor? 
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2. Fixo o presidente da Xunta de Galicia unha afirmación falaz cando 

precisou en 6108 o número de rastrexadores en Galicia a tenor da 

consideración da Consellería de Sanidade de que non pode darse un 

número exacto? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 
 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:14:51 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:14:57 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A campaña da vacinación da gripe adquire, neste 2020/2021, unha especial 

relevancia dadas as circunstancias nas que estamos. A situación provocada pola 

pandemia da covid, a especial incidencia na poboación de máis idade (sendo esta 

un obxectivo prioritario na campaña de vacinación da gripe) e a dificultade para 

xestionar de maneira eficiente e áxil o sistema de atención primaria que debe 

desenvolver a campaña e a vacinación, fan deste escenario unha realidade 

especialmente delicada. 

 

Para estas circunstancias, sería relevante que o sistema público sanitario galego 

tivese unha previsión extraordinaria en termos materiais e humanos. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cantos profesionais extra foron contratados polo Sergas para desenvolver a 

campaña de vacinación da gripe nos centros de saúde? 

2. Existe un protocolo de vacinación desenvolvido polo Sergas para aplicar 

nos centros de saúde que garanta a seguridade absoluta para a poboación de 

máis idade? 

3. Desenvólvese algunha actuación de vacinación a domicilio para persoas 

pertencentes a colectivos de especial risco covid? 

4. Cal é o número de unidades de vacinación da gripe que ten adquirido o 

Sergas  a data de 13 de outubro para o inicio da campaña de vacinación da 

gripe? Cantas unidades foron requiridas para esta campaña no ano anterior? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:15:57 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:16:04 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Marina Ortega Otero e Matilde Begoña Rodríguez 

Rumbo, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A transparencia e a facilitación de información sobre a afectación da covid-19 é 

un dos elementos que está xerando maior confusión e disparidade de accións por 

parte da Xunta de Galicia. Durante meses, os datos ofrecidos evitaron as series 

que permitiran establecer comparativas e mellor análise da evolución. Tampouco 

existen datos abertos, que permitan obter a información a investigadores, 

periodistas e axentes sociais, económicos ou políticas que permitan facer análises 

propios e contribuír con conclusións. 

 

De maneira sinalada, fornecer datos aos concellos é un dos debates existentes 

dende o principio da pandemia, especialmente agravado dende o momento en que 

a xestión pasou a estar integramente dirixida pola Comunidade Autónoma e as 

medidas tómanse por concellos. Neste contextos, numerosas alcaldías e a 

Federación Galega de Municipios e Provincias estiveron reclamando maior 

información, para poder servir de axuda e colaboración na toma de medidas e 

loita contra a pandemia. A pesar disto, o goberno da Xunta de Galicia negou esta 

información, e o propio presidente da Xunta de Galicia cualificou esta 

información como “perigosísima”. Lonxe de establecer un debate sobre se é 

necesario ou non compartir estes datos, ou existen outras posibilidades, o 

Goberno galego modificou a súa postura e anunciou a información por concellos. 

Non en tanto, demorou máis dunha semana dende que se prometeron ata que 

finalmente se entregaron. 

 

Esta información que se facilita non é, non en tanto, unha información concreta 

de datos, se non que se entrega un mapa de gravidade por concellos, que non 

esclarece tendencias nin posición concreta dos concellos. Con esta información, 

sendo mellor que nada, tampouco é posible establecer posicións e evolucións que 

permitan aos concellos tomar medidas claras. 

 

Esta falta de información, que si se filtra dende a Xunta de Galicia a outros 

axentes como medios de comunicación, deixa de lado a colaboración institucional 

cos concellos, e impide accións coordinadas e complementarias. 
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Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que a información ofrecida pola Xunta de Galicia é un mapa de niveis 

e non os datos concretos por concellos como demandan as entidades 

municipais a través de todos os seus mecanismos? 

 

2. Segue considerando o Goberno galego que ofrecer esta información é 

perigosísimo? 

 

3. Ten previsto a Xunta de Galicia modificar o sistema de información que 

facilita aos concellos de Galicia? 

 

4. Como explica a Xunta de Galicia que exista información concreta sobre 

datos, que non ofrece oficialmente, filtrada e publicada sistematicamente? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:17:43 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:17:49 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 13/07/2021 17:17:57 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Nos recentes días á presentación desta iniciativa parlamentaria a Xunta de Galicia 

vén de anunciar unha iniciativa para distribuír un gran volume de test dos 

chamados “rápidos”, e a súa realización a toda persoa que o solicite en farmacias 

determinadas duns concellos determinados da provincia de Ourense. 

 

Esta medida, proposta pola Xunta de Galicia como un avance no combate contra 

a covid-19, ten notorias eivas que non foron expostas pola propia Xunta de 

Galicia, ou non foron tidas en conta. En primeiro lugar a utilización de probas 

que, outrora, foron cualificadas pola propia Xunta de Galicia como “non válidas” 

para funcións semellantes. Por outro lado, non se clarificou se a Xunta de Galicia 

financiará, e en que medida, estas probas ás farmacias que as dispensen. 

Tampouco foi clarificado se existirá un rexistro de persoas que demanden realizar 

estas probas, así coma o seu resultado, e se a voluntariedade de facela responderá 

a algún criterio previo clínico ou servirá co mero desexo persoal. 

 

Ante todas estas cuestións esta medida recibiu bastantes críticas e valoracións 

negativas por parte de colectivos profesionais do sistema sanitario. Entre estas 

críticas está sinalar que os test están a piques de caducar, o que provoca 

preocupación e interpretacións en liña comercial e non clínica. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai manter a Xunta de Galicia a súa decisión de ofertar a posibilidade de 

facer test rápidos nas condicións que anunciaron? 

 

2. Como valora a Xunta de Galicia as críticas recibidas de colectivos 

profesionais pola decisión anunciada de realizar test rápidos ás persoas que 

os soliciten en determinados concellos? 

 

3. Tiña coñecemento a Xunta de Galicia que os test que serán utilizados nesta 

acción están a piques de caducar? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
cJ

cI
B

W
b0

44
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65013

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROcJcIBWb044
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

4. Ten algún custe económico para a Xunta de Galicia esta medida 

anunciada? Canto? 

 

5. Cantos test ten previsto a Xunta de Galicia que estean a disposición desta 

iniciativa? 

 

6. Que informes ou validación tivo a Xunta de Galicia en consideración para 

levar a cabo esta iniciativa? Ofrece a Xunta de Galicia a oportunidade de 

consultar ditos informes? 

 

Pazo do Parlamento, 5 de xaneiro do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:20:21 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:20:28 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

As incertezas e o exceso incontrolado de información redundante e contraditoria 

que moitas veces circula sobre a pandemia, e os protocolos de actuación que 

deben seguir as persoas en función dos diferentes casos (positivos, contactos con 

positivos, etc) está contribuíndo pouco a actuar conforme as recomendacións 

sanitarias estritas. 

 

Existen numerosas informacións confusas por parte da Xunta de Galicia sobre o 

que se deben facer ante a aparición de contaxiados por covid-19 en diferentes 

eidos, como as escolas, o traballo, os contactos familiares ou convivintes. A isto 

súmase que a xestión da realización e notificación de PCR está sendo errática, 

con casos de notificacións a persoas que non fixeron a proba pero non 

información a algunhas que si a fixeron. 

 

A esta confusión contribúen notoriamente as decisións distintas en cada área 

sanitaria sobre a realización de PCR ou non en función de cada escenario, e a 

tardía notificación das medidas a tomar. Indiscutiblemente, a falta de claridade 

sobre o número de rastrexadores existentes en Galicia, que necesitou da axuda do 

exército para realizar esta labor, e a falta de claridade do Goberno galego sobre as 

decisións en torno a este perfil despois das contradicións entre Presidencia e 

Consellería de Sanidade, non son aspectos que axuden a determinar o 

funcionamento óptimo da xestión do sistema. 

 

Un dos problemas ante a variabilidade de medidas que se toman, e a ausencia de 

información nítida e unificada sobre as decisións a tomar polos positivos e os 

contactos, está  na falta de certezas na poboación. Esta fai que existe unha menor 

implicación coas medidas, unha falta de cumprimento por non estar clarexadas e 

incluso a comisión de erros por parte de poboación que quere seguir as 

recomendacións pero que non atopa no Sergas unha política informativa clara. 
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Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. É consciente a Xunta de Galicia das inconsistencias que a cidadanía está a 

percibir sobre as necesidades da súa conduta ante os casos de positivos e 

contactos? 

 

2. Ten constancia a Xunta de Galicia dos erros que están a comprobarse nas 

notificacións e non notificacións de resultados de PCR en Galicia? 

 

3. Por que as diferentes áreas sanitarias aplican criterios distintos sobre a 

realización ou non de PCR a contactos de positivos? 

 

4. Como valora a Xunta de Galicia que existan numerosos casos de persoas 

que son advertidas de contactos con positivos e outras que non o son baixo 

situacións idénticas? 

 

5. Cantos profesionais ten contratados a Xunta de Galicia na central de 

seguimento sita en Bergondo para colaborar cos labores de rastrexo á 

poboación? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:22:04 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:22:10 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Politica 

Social e Emprego. 

 

Dentro das distintas iniciativas que colectivos, institucións e asociacións de todo 

tipo están tendo para colaborar na loita contra a pandemia, o colectivo de 

estudantes de enfermería da universidade galega está participando, coordinado 

polas universidades, nunha campaña de cribado masivo de estudantes. Este 

cribado chega a volumes moi elevados (só no campus de Santiago calcúlanse en 

torno a 20.000 probas) que o Sergas tería dificultades para acadar se non fora por 

esta colaboración de universidade e estudantes. 

 

Non en tanto, lonxe de facilitar as medidas necesarias de protección ou recursos 

materiais, e de recoñecer de maneira clara e efectiva esta labor, tanto 

universidades como estudantes atópanse desprotexidos por parte da Xunta de 

Galicia. 

 

No que corresponde ao alumnado é difícil comprender por que o labor que están a 

desenvolver non pode contabilizarse como prácticas executadas, que é un 

elemento fundamental na súa formación, e por que a Xunta de Galicia pon trabas 

e impide que se desenvolvan prácticas en centros sanitarios pero, á vez, négase a 

validar como labor práctica a que están facendo neste momento o colectivo de 

estudantes.  

 

As universidades, pola súa banda, asisten pasmosas ao desleixo da Xunta de 

Galicia, que apenas devolve ningunha información sobre a recepción de 

resultados, a evolución da situación ou a preocupación por facilitar medios e 

recursos. Cabe ter en conta que as universidades chegaron a parar as súas 

campañas de vacinación da gripe para axudar neste cribado. 

 

Por último, respecto dos resultados, non hai información oficial da Xunta de 

Galicia sobre os datos recibidos e o seu procesamento. Durante semanas a Xunta 

de Galicia vén difundindo información sinalando ás e aos estudantes 

universitarios como foco de contaxios masivos e culpables da expansión do virus 

entre a poboación, nomeadamente en Santiago de Compostela. Os resultados 

provisionais, segundo a información do propio persoal que participa nos cribados, 
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non apoia firmemente esa hipótese, polo que quedaría en suspenso a idea de 

poder determinar esta fonte de contactos como determinante. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que a Xunta de Galicia bloquea a posibilidade de que o colectivo de 

estudantes de enfermería que participa no cribado masivo contra a covid-19 

poida validar esta actuación como práctica profesional? 

2. Por que a Xunta de Galicia desentendeuse de facilitar información e 

medios ás universidades que están colaborando tan activamente cos 

cribados masivos contra a covid-19? 

3. Ten a Xunta de Galicia os datos suficientes para poder validar a hipótese 

que difundiu nas últimas semanas de que os estudantes da universidade 

eran un grave foco de contaxios masivos? 

 

Pazo do Parlamento, 5 de xaneiro do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:23:04 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:23:11 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Despois da primeira onda da pandemia provocada pola covid as medidas 

sanitarias e sociais implantadas están recibindo un tímido apoio por parte da 

Xunta de Galicia. Esta situación está dificultando a maior eficacia posible ante a 

nova onda, e o sistema sanitario público de Galicia está ante un novo reto que 

afrontar en condicións limitantes. 

 

A inconcreción sobre o número de rastrexadores existentes no Sergas, sobre os 

que Núñez Feijoo afirmou que Galicia tiña máis de 6.000 pero dende a 

Consellería de Sanidade se lembrou despois que “non se podía dar un número 

exacto porque non hai contratados con esa figura ningún profesional”, provoca 

que Galicia sexa a Comunidade Autónoma que peor datos rexistra sobre 

coñecemento da orixe dos contaxios, non identificando 2 de cada 3 orixes de 

infección por covid-19. 

 

As políticas de recortes dos últimos anos levaron, ademais, a que Galicia afronte 

a situación cun problema de persoal grave no sistema sanitario público. Esta é a 

terceira peor Comunidade Autónoma de España en ratio de médicos/as por 

habitante (aproximadamente 450 por cada 100.000 habitantes coa media 

Española en torno a 480, segundo o informe do Consello Xeral de Colexios 

Médicos de España), e tamén a terceira CCAA con peor ratio de enfermeiros/as 

por paciente con 5,4 por cada 1000 (a media española está no 5,9 e a europea 

cerca do 8). Temos a peor ratio de profesionais por paciente tamén en áreas como 

saúde mental, e estamos por debaixo da media estatal en matronas por habitante. 

En pediatría, Galicia non chega ao 90 % de prazas de atención primaria cubertas 

por pediatras, mentres comunidades en situacións parecidas, como Asturias, 

supera o 98 % (como indican os recentes informes da Asociación Española de 

Pediatría). 

 

A pesar diso, nos últimos 10 anos Galicia deixou de formar a 150 médicos de 

familia e comunitarios, dos que puideron ser solicitadas prazas MIR e non se fixo. 

O ano pasado, a partir da chegada do goberno de Pedro Sánchez, foron 
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concedidas a Galicia o maior número de prazas MIR da historia, tamén no 

específico de medicina de familia e pediatría. 

 

Con todo isto a atención primaria, que leva anos sendo obxecto de numerosas 

reclamacións, ve como os centros de saúde permanecen maioritariamente 

pechados e a atención telefónica pretende cubrir a asistencia sanitaria maioritaria. 

Con isto as e os pacientes crónicos están tendo dificultades para ser atendidos, e 

incluso están existindo problemas para conseguir citas para renovación de 

receitas para os seus tratamentos. Numerosos colectivos médicos están amosando 

o seu malestar, e como conxunto de todas as súas reivindicacións o maior 

sindicato médico de Galicia (CESM) vén de iniciar unha folga indefinida nalgúns 

días de traballo para reivindicar melloras nas condicións laborais e de asistencia. 

 

É preciso recuperar toda a atención presencial posible, porque non é substituíble 

pola atención telefónica (nos casos en que esta pódese conseguir). Os anuncios do 

Goberno galego, nomeadamente por parte de Núñez Feijoo, de que a atención 

sanitaria debe tender a ser telemática causan moita incerteza.  

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Está sendo consciente a Xunta de Galicia dos problemas que está a xerar a 

inexistencia de atención presencial nos centros de saúde de primaria? 

2. Cando ten previsto a Xunta de Galicia iniciar a recuperación da atención 

primaria presencial? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:25:02 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:25:08 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Noa Díaz Varela e Patricia Otero Rodríguez, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 8.ª, Pesca e Marisqueo. 

 

O Instituto Tecnolóxico do Mar (Intecmar) realiza moitos labores fundamentais 

para o desenvolvemento da actividade marítimo-pesqueira, da que dependen 

moitas familias en Galicia. Entre elas está a análise de calidade das augas e de 

índices que permitan, ou non, saír a faenar ao sector marisqueiro. 

 

A non realización destas análises o fin de semana pode desembocar en que se 

produza unha demora inxustificada en obter resultados que permitan faenar, 

inhabilitando en moitas ocasións días que poderían ser hábiles se o procedemento 

fose máis áxil, se existise un protocolo que habilitase outras análises (cando o 

Intecmar non realice) ou que amplíe a labor a realizar para poder ter datos útiles 

de maneira máis continua. 

 

Do modo que sexa é unha necesidade importante que os trámites e 

procedementos a realizar sexan máis áxiles, pois iso permitirá optimizar o tempo 

de traballo e a posibilidade do sector de ser máis produtivo co seu traballo. 

 

Un caso específico de esta situación ocorreu nas recentes semanas en Noia, onde 

moitas familias quedaron sen poder saír ao mar un luns porque o Intecmar non 

realiza estes labores en fin de semana e non se validan as análises feitas por 

laboratorios privados, que ofrecían resultados habilitantes para poder faenar. Así, 

os traballadores/as do marisqueo da ría de Noia quedaron sen poder traballar por 

culpa dun procedemento modificable. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia os danos causados por non permitir faenar 

en días que poderían ter sido hábiles solo por unha cuestión 

procedemental? 

 

2. Ten cuantificado a Xunta de Galicia o volume de capturas que se pode 

perder nun día de traballo para o sector marisqueiro de Galicia? 
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3. Ten previsto a Xunta de Galicia modificar os protocolos e os sistemas de 

decisión sobre a apertura/peche das rías para o marisqueo en función dos 

resultados que agora obtén o Intecmar para que sexan máis áxiles e 

rápidos? 

 

4. Coñece a Xunta de Galicia a realidade do sector marisqueiro da ría de Noia 

respecto da perda de produtividade por perder a posibilidade de faenar a 

determinados días por culpa do procedemento lento das análises do 

Intecmar? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Noa Díaz Varela 

   Patricia Otero Rodríguez 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:31:19 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 13/07/2021 17:31:26 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 13/07/2021 17:31:37 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 8.ª, Pesca e Marisqueo. 

 

O Instituto Tecnolóxico do Mar (Intecmar) realiza moitas labores fundamentais 

para o desenvolvemento da actividade marítimo-pesqueira, da que dependen 

moitas familias en Galicia. Entre elas está a análise de calidade das augas e de 

índices que permitan, ou non, saír a faenar ao sector marisqueiro. 

 

A non realización destas análises o fin de semana pode desembocar en que se 

produza unha demora inxustificada en obter resultados que permitan faenar, 

inhabilitando en moitas ocasións días que poderían ser hábiles se o procedemento 

fose máis áxil, se existise un protocolo que habilitase outras análises (cando o 

Intecmar non realice) ou que amplíe a labor a realizar para poder ter datos útiles 

de maneira máis continua. 

 

Do modo que sexa é unha necesidade importante que os trámites e 

procedementos a realizar sexan máis áxiles, pois iso permitirá optimizar o tempo 

de traballo e a posibilidade do sector de ser máis produtivo co seu traballo. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia os danos causados por non permitir faenar 

en días que poderían ter sido hábiles solo por unha cuestión 

procedemental? 

 

2. Ten cuantificado a Xunta de Galicia o volume de capturas que se pode 

perder nun día de traballo para o sector marisqueiro de Galicia? 

 

3. Ten previsto a Xunta de Galicia modificar os protocolos e os sistemas de 

decisión sobre a apertura/peche das rías para o marisqueo en función dos 

resultados que agora obtén o Intecmar? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:28:13 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 13/07/2021 17:28:18 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A época de gripe en Galicia, como en moitos outros lugares, tende a suscitar unha 

atención especial por parte do sistema sanitario público. Entre outras cuestións, 

tristemente tende a presentar cifras de falecidos por causa da gripe, especialmente 

en poboación de idades avanzadas ou patoloxías previas que se complican co 

contaxio da gripe. 

 

Esta situación, salvando as distancias, ten certas semellanzas co que sucede en 

torno á pandemia da covid-19, sendo ademais afeccións que van a convivir 

durante este inverno. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto a Xunta de Galicia algún protocolo específico para avaliar e 

computar da maneira máis axeitada posible o volume de contaxiados e 

falecementos pola gripe de maneira diferenciada que no caso de persoas 

afectadas pola covid-19? 

2. Que criterios e mecanismos de avaliación establecerá para diferenciar 

ambos? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

     

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:33:24 
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Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:33:30 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O escenario actual, no que moitas persoas deben permanecer días en hospital, 

moitas veces sen contactos con visitas, acentúa un problema dos centros 

hospitalarios como é a soidade e o desarraigo dos contornos máis familiares e 

próximos. Este problema acrecéntase no caso de persoas maiores. 

 

Dentro das mínimas axudas para conlevar as situacións atópase a dispoñibilidade 

de televisores nas habitacións dos hospitais, que supoñen unha das poucas fontes 

de certo entretemento que poden ter as persoas que pasan días alí. Non en tanto o 

seu uso está dificultado por ser xa hoxe un servizo de pago, que engade un custe 

ao problema de estar ingresado. 

 

Esta situación é totalmente incomprendida polas persoas que pasan tempos nos 

hospitais e que ven como necesitan desembolsar un coste non menor para un dos 

poucos entretementos que teñen nestas circunstancias. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Por que a Xunta de Galicia non rescinde os contratos coas empresas 

correspondentes sobre a explotación do uso dos aparatos de televisión nos centros 

hospitalarios de Galicia para facelos de acceso gratuíto para os/as pacientes 

ingresados? 

 

  Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

  Asdo.: Julio Torrado Quintela 

    Marina Ortega Otero 

  Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:35:08 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:35:16 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Noelia Otero Lago, Leticia Gallego Sanromán e 

Marina Ortega Otero, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Os modelos de Contratos de Colaboración Público – Privada e de Concesión de 

Obra Pública e de Servizos aplicados ao financiamento de infraestruturas 

sanitarias públicas é un paso máis na inclusión plena do investimento privado no 

sector sanitario público. Estes modelos, que están sendo aplicados na realidade 

actual, xeran un maior custo ao propio sistema público que ten que investir a 

longo prazo un volume de cartos maior, contribúen a xerar unha débeda pública 

real que grava a xeracións futuras e diminúen a calidade asistencial, como así 

teñen referido diferentes informes da Organización Mundial da Saúde. 

 

O caso do Hospital Álvaro Cunqueiro de Vigo é paradigmático deste caso, e 

constitúe o maior exemplo da aplicación destes modelos en Galicia. A 

construción deste Hospital, que foi proxectado en 2008 para algo máis de 1.200 

camas, estivo proxectada en torno aos 410 millóns de euros a través da Sociedade 

Pública de Investimentos e tiña data prevista de finalización do pago en 2021. A 

chegada de Núñez Feijoo ao goberno de Galicia mudou o proxecto e o sistema de 

financiación, proxectando un hospital que viu reducida a previsión de camas a 

menos de 1.000 e que se orzamentou nunha contía aproximada de 860 millóns de 

euros, que se financiarían co modelo PFI (público-privado), a maiores dos 

compromisos que a Xunta de Galicia adquiriu para a dotación de servizos e a 

compra de equipamento e material a empresas vinculadas coa financiación. 

 

Os orzamentos da Xunta de Galicia recoñecen, aínda en 2020, unha débeda de 

550 millóns aproximados soamente pola construción, que se paga en canon anual 

de 42 millóns, máis os servizos xestionados externamente e o compromiso 

sistemático de compra, mellora ou actualización de equipamento, que implica un 

cifra en torno aos 30 millóns extra anuais. 

 

Esta vinculación con empresas construtoras, que ademais teñen participación nas 

decisións do Hospital, ten sido obxecto de numerosas discusións, sen que o 

Goberno de Galicia teña a ben modificar ou abrirse a estudar outras posibilidades.  
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O Grupo Parlamentario Socialista ten formulado o estudo da reversión ao sistema 

público do Hospital Álvaro Cunqueiro, que foi rexeitado (novembro de 2016) cos 

votos en contra do Partido Popular. 

 

A empresa construtora Acciona iniciou o mercado da súa participación no 

hospital, que en recentes datas foi coñecido que atópase, agora, en mans dunha 

empresa francesa que é propietaria do maior centro sanitario do área de Vigo, a 

máis poboada de Galicia. Acciona vendeu máis do 40 % da propiedade do 

Hospital Álvaro Cunqueiro, o que evidencia que era propiedade privada, que 

agora pasan a outras mans. 

 

A participación privada na titularidade de bens públicos tan esenciais como 

hospitais non está dentro dos parámetros que se deberan aceptar para xestionar os 

servizos públicos. No caso actual, resulta sorprendente que a propia Xunta de 

Galicia non aspirara a facerse coa titularidade completa dos bens en venta, e 

puidese aspirar a comprar esta participación. Hoxe en día, a Xunta de Galicia está 

pagando unha débeda aínda moi ampla, con xuros aplicados ao inicio da 

construción do hospital, e que mantén á Xunta de Galicia sen ser propietaria e 

titular única do Hospital. Non en tanto, o contexto crediticio e os niveis de 

inflación actuais permitirían formular novas operacións financeiras que 

mellorarían as condicións nas que a Xunta de Galicia podería afrontar novas 

solucións. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que a Xunta de Galicia negou sempre sistematicamente a participación 

privada na propiedade e titularidade do Hospital Álvaro Cunqueiro de  

Vigo? 

2. Que porcentaxe real de propiedade e titularidade ten agora mesmo a Xunta 

de Galicia sobre o Hospital Álvaro Cunqueiro de Vigo? 

3. Tivo coñecemento a Xunta de Galicia desta manobra empresarial? 

4. Por que a Xunta de Galicia non afrontou a compra das accións en venta do 

Hospital Álvaro Cunqueiro? 

5. Ten previsto a Xunta de Galicia estudar fórmulas que lle permitan a 

reversión á titularidade pública completa do Hospital Álvaro Cunqueiro de 

Vigo? 

6. Inclúe o acordo de construción do Hospital Álvaro Cunqueiro algunha 

cláusula que impida que a Xunta de Galicia poida afrontar un novo proceso 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
a6

ej
vK

8j
D

4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65030

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROa6ejvK8jD4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

de negociación para a reversión do Hospital a xestión pública e titularidade 

pública? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Noelia Otero Lago 

   Leticia Gallego Sanromán 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:38:39 

 
Noelia Otero Lago na data 13/07/2021 17:38:46 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 13/07/2021 17:39:00 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:39:07 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Os orzamentos 2021 para a Consellería de Sanidade inclúen, en continuidade cos 

anos anteriores, unha partida destinada á financiación de capeláns para o Sistema 

Público de Saúde. Para o ano 2021 a contía destinada a este fin son 685.000€, 

para 41 capeláns a xornada completa e 11 a xornada partida. Esta contía 

incrementouse nos últimos anos aplicando a este persoal, que no anexo de persoal 

do Sergas vén indicado con categoría propia como “persoal relixioso”, 

aumentando a súa dotación económica en proporción ao que aumentan as 

nóminas dos profesionais sanitarios e non sanitarios que compoñen o Sistema 

Público de Saúde de Galicia. 

 

Esta dotación a persoal non relacionado co sistema de saúde reduce esas contías 

doutras posibles finalidades, como a contratación de 30 profesionais de 

enfermería extra durante toda a campaña de vacinación, ou outros para funcións 

de carácter máis estrutural e nos que existen déficits notorios para servizos en 

clara demanda, como 20 profesionais de fisioterapia ou 20 de psicoloxía. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que criterios fundamentan a necesidade de ter contratados 52 capeláns no 

Sistema Público de Saúde de Galicia? 

 

2. Que funcións realizan estes profesionais? 

 

3. Dispoñen de situación, horario, quendas laborais e sistema de organización 

propio do seu traballo? 

 

4. Están contratados baixo algún convenio laboral? Cal? 

 

5. Como son negociadas as condicións laborais dos profesionais que exercen 

as labores de persoal relixioso no Sergas? 
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6. Existe algún tipo de proba de ingreso para formar parte do cadro de persoal 

do Sergas? 

 

7. As contías formalmente destinadas ao pago destas 52 persoas son 

ingresadas en nóminas individuais ou baixo outro formato? Cal? A quen? 

 

8. Existe algún control por parte das xerencias do Sergas da labor que realizan 

estes profesionais no Sistema Público de Saúde de Galicia? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:42:09 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:42:16 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Noa Díaz Varela e Marina Ortega Otero, deputado e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, 

Política Social e Emprego. 

 

A situación do Hospital Psiquiátrico de Conxo vén sendo un problema non 

asumido de forma real pola Administración autonómica dende hai anos. No ano 

2017, a institución do Defensor do Pobo detectou, a través do Mecanismo 

Nacional de Prevención da Tortura que visitou o centro e emitiu un informe sobre 

o atopado, que existían irregularidades nos ingresos, falta de seguimento e 

vixilancia, así como na calidade asistencial as persoas ingresadas. 

 

As eivas detectadas e a súa descrición resultan moi duras, e alertaban de 

situacións graves con respecto á situación dos pacientes. Entre elas, en termo 

xeral atopábanse conclusións sobre a “insuficiencia xeral de recursos para a 

atención” e que “o perfil da maioría dos pacientes ingresados afástanse da 

concepción actual de unidades hospitalarias psiquiátricas”. De maneira máis 

específica, hai apuntes chamativos ao respecto de que “non existe un control 

oficial dos pacientes nos que se rexistren historiais legais e administrativos”, non 

existían as copias dos informes médicos que avalaran a continuidade do 

internamento e que son remitidos aos xulgados que, á súa vez, emitía autos de 

continuidade no internamento que “non contaban, en xeral, con motivación 

suficiente”. En numerosas das conclusións e recomendacións emitidas polo 

informe consta que a resposta da administración responsable do centro (Xunta de 

Galicia) nin sequera emitiu resposta ao respecto. 

 

O informe apuntaba, tamén, a un trato de “respecto, cariño e proximidade” por 

parte dos profesionais que alí traballan. 

 

Esta situación, alertada e denunciada por profesionais do sistema sanitario 

público e por especialistas de diversos ámbitos sanitarios, foi debatida en 2018 no 

Pleno do Parlamento de Galicia, ao fío dunha proposición non de lei presentada 

polo Grupo Socialista, na que se instaba á Xunta de Galicia a asumir as propostas 

do informe do Defensor do Pobo. Esta proposición foi rexeitada cos votos en 

contra do Partido Popular, que solicitaba algo de tempo para que a Consellería de 

Sanidade avaliase o informe recibido. 
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Despois de todo este tempo, é necesario afrontar unha solución urxente a 

problemas que seguen vixentes e que son de necesaria solución. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que o goberno da Xunta de Galicia é tan reticente a afrontar as 

necesidades demandadas polo Mecanismo Nacional de Prevención da 

Tortura respecto do Hospital de Conxo e o trato que se dá aos pacientes alí 

ingresados? 

 

2. Ten realizado algúns avances o goberno da Xunta de Galicia respecto dos 

déficits sinalados no informe realizado en 2018 polo Mecanismo Nacional 

de Prevención da Tortura? 

 

3. Cre o goberno da Xunta de Galicia que unha visita de inspección ao centro 

de Conxo hoxe constataría melloras respecto das eivas sinaladas entón ou 

se manterían as situacións tal e como foron alertadas? 

 

4. Canto orzamento da Xunta de Galicia ten sido incrementado para mellorar 

as condicións do centro de Conxo dende 2018, a maiores dos incrementos 

salariais do persoal (se foi o caso) que desenvolve alí o seu traballo? 

 

5. Incrementouse o volume de profesionais que desenvolve o seu traballo no 

centro de Conxo dende 2018? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Noa Díaz Varela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:45:04 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 13/07/2021 17:45:11 
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Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:45:20 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Marina Ortega Otero e Paloma Castro Rey, deputado 

e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante 

esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, 

Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

As condutas relacionadas co xogo e as apostas están sendo obxecto dun intenso e 

importante debate nos últimos tempos, debido ao seu forte impacto sobre a 

sociedade e sobre os problemas das condutas aditivas, de maneira especial no 

caso dos máis mozos e mozas. As políticas públicas orientadas a afrontar este 

problema veñen amosando o problema da ausencia dunha regulación adaptada á 

realidade actual, sobre novas formas de xogo e apostas polo avance da tecnoloxía. 

 

Nesta liña, a lexislatura 2016-2020 no Parlamento de Galicia viviu varios debates 

sobre a necesidade de que exista lexislación a este respecto, sobre a que o 

Goberno galego anunciou constantemente a existencia dunha lei autonómica do 

xogo pero que nunca chegou á Cámara. Durante este tempo, non en tanto, e á vez 

que se viña advertindo de que existiría unha normativa que regulara a 

implantación e funcionamento deste sector, aumentaron enormemente a 

implantación de locais de apostas e a situación de máquinas de apostas deportivas 

en locais de hostalería. Toda esta estratexia de desenvolvemento foi posible por 

unha ausencia de normativa, e aproveitando o tempo previo á entrada dunha 

posible nova lexislación, existindo un posible efecto chamada con este motivo. 

 

Recentes estudos sobre a cuestión, con datos enormemente contrastados, apuntan 

a un grave perigo para a saúde dos cidadáns, especialmente para aqueles máis 

mozos e mozas porque son especialmente sensibles a estes problemas. A este 

respecto vense graves perigos na existencia de máquinas de apostas deportivas en 

locais de hostalería de fácil acceso, a presencia de numerosos locais de xogo nas 

cidades nos que existen débiles ou inexistentes mecanismos de control de acceso 

ou a publicidade esaxerada aproveitando figuras coñecidas en espazos ou horarios 

de libre acceso para a poboación. 

 

De maneira específica, durante este último ano de pandemia as casas de xogo e 

apostas viviron unha permisividade maior que o conxunto da hostalería, con 

horarios máis laxos e menores restricións, o que resulta incomprensible dende 

calquera punto de vista. O Goberno da Xunta de Galicia, a preguntas do Grupo 

Socialista no Parlamento de Galicia apuntou que non había riscos nestes espazos 
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porque non existía excesiva interacción, o que é contraditorio coas consideracións 

que se fan de espazos de hostalería que formularon a incorporación de medidas 

hixiénicas e de control moi elevadas. 

 

Mentres isto ocorre, dende o Goberno da Xunta de Galicia sigue a permitirse a 

barra libre normativa e compártense actos, premios e encomios recíprocos e 

públicos entre Goberno e sector empresarial acerca dun problema de saúde 

pública que está a danar gravemente a moitas persoas e familias. Paralelamente os 

orzamentos autonómicos 2021 incorporaron medidas de bonificación e axuda a 

locais do sector do xogo e apostas, con maior celeridade e facilidade que a outros 

sectores con maiores dificultades. 

 

Hai unha necesidade urxente de implementar lexislación que controle e regule a 

implantación do sector do xogo e apostas, que permita afrontar os problemas 

derivados deste novo problema con recursos materiais e persoais e que facilite a 

posibilidade de coñecer e estudar con profundidade o escenario para poder 

dotarnos de mellores ferramentas e coñecemento para combatelo. Esta lexislación 

debe contemplar liñas claras baseadas na prevención, con especial atención ás 

idades máis novas. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que o goberno da Xunta de Galicia ten freado a tramitación 

parlamentaria dunha futura lei do xogo mentres facilita as posibilidades de 

apertura ante as restricións e dota de maiores e máis áxiles axudas ante elas 

en comparación co resto do sector do ocio? 

 

2. Que volume de locais destinados ao xogo e/ou apostas téñense instalado en 

Galicia durante os últimos 4 anos? 

 

3. Por que a o Goberno da Xunta de Galicia ten axilizado as axudas e apoio 

económico ao sector do xogo durante a pandemia mentres se enlentecen 

estas posibilidades para o resto do sector do ocio? 

 

4. Considera necesario o goberno da Xunta de Galicia limitar a difusión de 

publicidade asociada ao xogo e apostas nos medios de comunicación e, de 

maneira especial e absoluta, nos medios de comunicación públicos? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
5e

y1
0b

C
zC

8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65038

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO5ey10bCzC8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

5. En que medida o goberno da Xunta de Galicia toma as medidas axeitadas 

para adecuar a súa normativa e acción aos cambios normativos que se 

promoven dende o Goberno de España na loita contra o xogo? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

   Paloma Castro Rey 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:47:56 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:48:02 

 
Paloma Castro Rey  na data 13/07/2021 17:48:10 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Dende o inicio da pandemia provocada pola covid-19 o persoal sanitario está 

sendo o parapeto e a trincheira que frea a súa expansión e, esforzadamente, está 

conseguindo minorar un dano de por si moi impactante. 

 

Este colectivo viu, durante o último  ano, como os recursos materiais de 

protección tiveron épocas de máis difusión e de menos atención por parte das 

direccións, froito da dificultade de xestión dende o inicio da pandemia e as 

complicacións para subministrar material de maneira axeitada a todos os lugares e 

profesionais. Tamén existiron dúbidas ao principio da pandemia sobre as medidas 

a tomar, o que afectou a algunhas decisións como a destitución dunha xefa de 

servizo no Hospital Álvaro Cunqueiro de Vigo por usar a máscara dende o 

principio da afectación da covid, tildando de “alarmismo” o caso e censurando 

que existiran críticas pola negativa do Sergas a subministralas.  

 

A realidade actual é que a subministración de material é máis continuada que o 

que xa foi, aínda que hai certas queixas pola ausencia de suficiente material para 

ser reposto na medida en que clinicamente é recomendable. Este caso é 

especialmente de máscaras cirúrxicas, que os profesionais sanitarios reciben con 

menor frecuencia da que sería recomendable para exercer a súa labor. 

 

Dentro deste pico da terceira onda, coas UCI no seu pico de toda a pandemia e 

cos contaxios no seu tope, a maior valoración que mereceu a situación por parte 

do Presidente da Xunta de Galicia en comparecencia no Parlamento de Galicia foi 

que trasladaría a pregunta ao Goberno de España de que sexan obrigatorias as 

máscaras FFP2. 

 

Dada esta posición do goberno da Xunta de Galicia, e a relevancia que lle atribúe 

a esta cuestión agora, parece natural comezar a asumir a súa labor sobre a 

dotación de máscaras FFP2 aos profesionais sanitarios. 
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Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Cando vai comezar a Xunta de Galicia a dotar de máscaras FFP2 aos profesionais 

sanitarios do Sergas na medida e volume que sexa clinicamente máis 

recomendable segundo os expertos? 

 

 

   Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 17:56:05 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 17:56:12 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Marina Ortega 

Otero, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A campaña de vacinación contra a covid-19 supón a ferramenta máis potente de 

combate contra a pandemia, e tamén un instrumento que permitirá a recuperación 

da maior e máis segura actividade dende o inicio o pasado marzo das medidas de 

confinamento e/ou restricións. Esta situación está a supoñer unha esperanza e a 

ser motivo de grande expectativa por parte de todos os sectores implicados tanto 

dende a propia sanidade, como os sectores económicos e, en definitiva, de toda a 

cidadanía. 

 

A preparación da campaña de vacinación vén de longo, e os acordos e 

colaboración mutua entre Ministerio e Comunidades Autónomas vén advertindo a 

necesidade de que a campaña sexa deseñada e executada coa maior eficiencia 

posible. Así, o Ministerio ten garantido a subministración de doses de vacinación, 

con protocolos de entrega e calendarización destas para que as comunidades 

autónomas poidan desenvolver a práctica operativa da vacinación. 

 

A pesares da importancia da vacinación como exemplo da eficacia do sistema, 

existen algúns erros dentro dos procedementos que contribúen ben pouco a xerar 

certeza e confianza no sistema. Entre eles nos recentes días foi sabido que existen 

alertas sobre a vacinación irregular dun gran número de persoas non prioritarias, 

segundo o plan de vacinación, dentro do propio Sergas. Ademais foi coñecido que 

a alcaldesa de Boimorto, do Partido Popular, foi vacinada cando non cumpre 

requisito ningún para facelo dentro das primeiras fases. Ante este escenario, as 

explicacións dadas foron mínimas e incompletas, persistindo no problema de 

xerar incertezas no sistema e alimentando a idea dun proceso turbio e opaco. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cre o Goberno da Xunta de Galicia que son aceptables as explicacións 

ofrecidas sobre os erros detectados no plan de vacinación? 
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2. Considera o Goberno da Xunta de Galicia que a vacinación da alcaldesa de 

Boimorto é aceptable dende o punto de vista ético do comportamento dun 

responsable público desde nivel? 

 

3. Ten a Consellería de Sanidade algún protocolo ou acción prevista sobre a 

vacinación fora de lugar da alcaldesa de Boimorto? 

 

4. Como explica o Goberno da Xunta de Galicia que a alcaldesa de Boimorto 

fose vacinada nun proceso que se anunciou como transparente e 

nominalizado para cada vacina? 

 

5. Foi incluída a alcaldesa de Boimorto nunha lista de persoas a vacinar pola 

Consellería de Sanidade? 

 

6. Existen persoas xa vacinadas dentro dos propios cargos da Consellería de 

Sanidade ou de designación política dentro do Sergas? Poden explicarse 

axustadamente ao plan de vacinación? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 18:00:00 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 13/07/2021 18:00:35 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 18:00:52 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
X

ls
aI

N
FM

V
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

65043

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROXlsaINFMV7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Noa Díaz Varela e Marina Ortega Otero, deputado e 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, 

Política Social e Emprego. 

 

A saúde mental é considerada por unha gran parte dos/as profesionais que se 

dedican a ela como unha rama minusvalorada dentro dos sistema sanitario. Esta 

consideración ten a súa orixe na tendencia a reducir o impacto visible e a difusión 

sobre as cuestións relacionadas coa saúde mental, a tentar de ocultar os debates e 

a considerar que a sensibilidade dos temas que trata debe levar a facelo con 

menor atención. Froito disto, que tamén crea unha conciencia social de 

agochamento, sumado a certas cuestións culturais e históricas, resulta que a saúde 

mental vén sendo sempre menos atendida dende os sistemas sanitarios do que 

debera. Como consecuencia disto, por poñer un exemplo, atopámonos coa 

deslocalización de diversos servizos de saúde mental fora dos centros sanitarios 

de referencia, afastándoos e xerando un sistema paralelo aparte. 

 

A realidade actual en Galicia é dura para este ámbito asistencial. As ratios de 

profesionais de psiquiatría, psicoloxía clínica ou enfermería especializada son as 

menores de España en profesionais por habitante, e o déficit de recursos persoais 

tamén se acompaña de falta de medios materiais axeitados. 

 

Galicia ten pendente unha necesaria unidade de hospitalización infanto-xuvenil 

para o sur da comunidade, así como revisar a súa capacidade asistencial e a 

calidade do tratamento no centro psiquiátrico de Conxo, sinalado polo Defensor 

do Pobo a través dos informes do Mecanismo Nacional para a Prevención da 

Tortura. 

 

Os datos sobre suicidios seguen a ser alarmantes na nosa comunidade, con índices 

que destacan en negativo respecto do conxunto de España, a pesares de contar 

con especialistas dentro do sistema que teñen amosado unha enorme capacidade 

de desenvolvemento de programas beneficiosos para os pacientes e a sociedade 

en xeral. O concepto do sistema como compartimentos estancos dificulta a 

coordinación de actuacións, o que provoca maiores dificultades para afrontar o 

problema. 
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A pandemia provocada pola covid-19 vén a disparar a grave preocupación da 

situación da saúde mental. Por un lado as persoas que estaban en tratamento e 

seguimento tiveron, dende o principio da pandemia e por mor das restricións e da 

orientación dos recursos ao combate contra a covid, problemas para a 

continuidade. Estas interferencias dificultaron en moitas ocasións a adherencia e 

limitaron a capacidade do sistema de facer unha atención máis personalizada e 

eficaz. Por outro lado a duración e a gravidade da situación pandémica provoca 

novos cadros clínicos e agudiza situacións latentes. A coñecida como “fatiga 

pandémica” é so un de tantos problemas, como os asociados á soidade non 

desexada, especialmente en pacientes de maior idade, ou a dificultade para novos 

diagnósticos que ten o sistema. 

 

A saúde mental será a gran resaca das últimas etapas da pandemia, e da situación 

post-covid. Fronte a elo, o enésimo lanzamento do Plan galego de saúde mental, 

que dende 2012 vén sendo anunciado en épocas preelectorais pero logo 

esquecido, parece acompañarse agora dunha intención de aparentar 

investimentos. Non son coñecidas, non en tanto, iniciativas encamiñadas a 

incrementar o volume real e efectivo de profesionais de saúde mental no sistema, 

e as dotacións económicas que se inclúen nos orzamentos 2021 son exiguas dadas 

as necesidades detectadas polos propios profesionais. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno da Xunta de Galicia que a dotación de medios 

humanos e materiais dos servizos de saúde mental de Galicia é axeitada? 

2. Recoñece o Goberno da Xunta de Galicia a necesidade urxente dunha nova 

unidade de hospitalización infanto – xuvenil para o sur de Galicia? 

3. Ten previsto a Xunta de Galicia realizar un esforzo de contratación de 

persoal en saúde mental que pretenda achegarse ás medidas do conxunto de 

España? 

4. Que opinión mantén o goberno da Xunta de Galicia sobre a separación 

física que manteñen algúns servizos de saúde mental respecto dos centros 

hospitalarios e como valora a posibilidade de incorporalos plenamente a 

estes? 

5. Por que o Goberno da Xunta de Galicia non ten tomado as medidas 

necesarias para resolver as graves eivas detectadas polo Defensor po Pobo 

respecto do centro psiquiátrico de Conxo? 
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Á Mesa do Parlamento 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

Galicia sitúase como unha das comunidades autónomas de España con maior 

incidencia de problemas de saúde mental, con índices crecentes ano a ano dende 

un estimado do 15 % a principios da década ata a estudos que apuntan a unha 

taxa actual que se achega máis ao 20 %, en función da interpretación dos datos 

oficiais do sistema nacional de saúde. 

 

Esta incidencia actual, ademais do feito diferencial propiciado pola propia 

Comunidade Autónoma, vén sendo afectado polo período de crise económica e as 

condicións laborais e vitais, en permanente tensión e inestabilidade, que se 

producen habitualmente e que se incrementan nos últimos tempos. 

 

Non en tanto, a presencia dos e das profesionais de psicoloxía non camiña acorde 

a esta realidade dentro do Sergas. Non chega ao centenar de psicólogos/as no 

sistema público de saúde de Galicia, o que supón unha ratio de menos de 4 

profesionais por cada 100.000 habitantes (3,7 máis concretamente), cando as 

recomendacións estándares da Estratexia Nacional de Saúde Mental do ano 2014 

sitúan o axeitado en torno ao 4,3 (para o que farían falta uns 20 máis dos 

existentes). O notorio déficits de profesionais da psicoloxía no sistema provoca 

problemas de calidade de asistencia sanitaria en saúde mental, e as persoas que 

entran ao sistema a través das consultas de medicina de familia e comunitaria 

afrontan, en moitas ocasións, a dicotomía de esperar citas que tenden a demorarse 

de 3 a 6 meses para a primeira visita ou optar por un tratamento farmacolóxico 

xeneralizado que remite algunha sintomatoloxía aparente de maneira máis 

inmediata, aínda que non afronte a realidade do problema que permanece latente. 

Os profesionais de medicina de familia e comunitaria atópanse co mesmo 

problema dende o outro lado, pois non teñen apenas máis recursos que os 
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mencionados para afrontar un problema que deben e queren axudar a solucionar. 

Ante isto, a convocatoria de prazas para profesionais de psicoloxía na última 

década e practicamente inexistente (3 prazas dende o ano 2010). 

Dado que o primeiro contacto co paciente prodúcese en atención primaria a maior 

parte das ocasións, dende os colectivos profesionais de psicoloxía vense poñendo 

o foco na posibilidade de incorporar a profesionais da saúde mental aos servizos 

de atención primaria. Esta situación permitiría afrontar de maneira máis 

inmediata e con maior especificidade as problemáticas de saúde mental xurdidas 

nestes servizos, así como desafogar aos demais servizos de saúde mental que 

poderían afrontar cuestións máis concretas e con outro plantexamento asistencial. 

 

A ausencia dunha planificación real e efectiva en saúde mental por parte da Xunta 

de Galicia, que explotou a súa capacidade de anunciar estratexias e plans que non 

se terminan por levar a cabo nunca, ofrece un panorama disperso e de dificultosa 

eficiencia dende o punto de vista da planificación e a organización. O 

funcionamento dalgúns servizos e a súa eficacia no freo e control de problemas 

existentes no panorama autonómico, como o exemplo das experiencias de plans 

contra o suicidio en Ourense, teñen dificultades para ser estendidas ao conxunto 

do territorio por esta falta de recursos humanos e de planificación. 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Como valora a Xunta de Galicia a situación actual da capacidade e calidade 

asistencial do Sergas respecto da saúde mental? 

2. Que actuacións ten previstas a Xunta de Galicia sobre a saúde mental en 

Galicia de maneira inmediata?  

3. Que compromisos pode adquirir a Xunta de Galicia sobre melloras e 

implementación de novos recursos nos servizos de saúde mental no 

Sergas? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social 

e Emprego. 

 

A situación de desborde de contaxios de coronavirus, e os efectos que estes 

contaxios derivan en termos de estrés asistencial dos centros hospitalarios e 

falecidos por causa do virus, está a supoñer un verdadeiro reto para a nosa 

sociedade e para o sistema sanitario en particular. 

 

Un dos mecanismos evidentemente útiles para conseguir afrontar o combate contra 

o virus dende os estadíos máis temperás, que é o obxectivo, está nos cribados 

poboacionais. A posible utilización desta ferramenta permite identificar con 

precisión a situación dun contorno poboacional (por grupo de idade, sector 

socioeconómico, territorio xeográfico…) e, con esta información, actuar en 

consecuencia. Os cribados, desenvolvidos con eficacia, son un instrumento de 

enorme axuda para a epidemioloxía. Non en tanto estanse a ver certos erros na 

organización e planificación destes cribados que non están sendo ben explicados, e 

que están contribuíndo a xerar outros problemas que non son recomendables. 

  

Nestes últimos tempos en Galicia estivéronse a comprobar como algúns cribados 

foron desatendidos pola dirección do Sergas, como o realizado entre o colectivo de 

estudantes universitarios aos que, primeiramente, se sinalou como causantes e 

culpables da expansión da segunda onda da pandemia. A pesar disto, foron as 

universidades as que tiveron que organizarse para realizar estas probas, con 

problemas e polémicas xeradas pola participación de estudantes e, tamén, a desidia 

da dirección da Consellería para comunicar e explicar os datos resultantes que 

evidenciaron que aquelas acusacións foran absolutamente infundadas. No mesmo 

sentido os profesionais de hostalería foron sinalados e postos na picota dos 

problemas de expansión xa daquela segunda onda, e tamén o están sendo nesta 

terceira en certa parte. A pesares disto, moitos daqueles cribados evidenciaron 

resultados contrarios ás opinións ampla e abertamente manifestadas polo goberno 

da Xunta de Galicia, en particular polo seu Presidente, sen que existira 

rectificación posterior. 

 

Os cribados a contornos xeográficos ou poboacionais máis amplos tampouco están 

exentos de desordes organizativos por parte da Consellería. Algúns deles foron 
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organizados de costas aos concellos e alcaldes, o que provocou maiores 

dificultades organizativas. Noutros casos, a propia planificación resultou un 

problema, por provocar aglomeracións e acumulacións de persoas sen indicacións 

reais de como proceder ante as probas, como nos recentes días sucedeu en 

Soutomaior. Hai casos con utilización partidista, como a presentación do cribado 

en Forcarei que contou coa presenza de membros do Partido Popular local pero 

non do goberno municipal, nun procedemento contrario a toda lóxica. En Allariz as 

persoas que foron citadas para o cribado do IES non o foron no seu concello senón 

que foron enviadas a Ourense cando, pouco tempo antes, un cribado na propia 

localidade si foi organizado no pavillón. 

 

En termos de planificación, diversos profesionais galegos teñen manifestado que o 

deseño destes cribados pode estar incorrendo en certa ineficacia, ao non dirixirse 

aos grupos precisos que debe e nas condicións en que debe darse, atendendo ás 

incidencias e aos obxectivos da procura de asintomáticos. 

 

No que corresponde á poboación obxectivo estase detectando a ausencia nos 

cribados de persoas que teñen vínculo co sistema sanitario a través das mutuas 

aseguradoras, como ocorre por exemplo en certos servizos públicos. Estes 

profesionais, ao estar fora da carteira do Sergas, veñen alertando de que non son 

advertidos dos cribados que afectan a contornos poboacionais ou xeográficos 

similares. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera a Consellería de Sanidade que a súa planificación e organización 

de cribados poboacionais está sendo satisfactoria? 

2. Como valora a Consellería de Sanidade os resultados de cribados a sectores 

concretos como estudantes ou profesionais de hostalería que evidenciaron 

que as acusacións do Goberno de Galicia eran falaces sobre a presencia de 

contaxiados neses colectivos? 

3. Está utilizando a Consellería de Sanidade o censo poboacional ou o rexistro 

de tarxetas sanitarias para o deseño e notificación dos cribados? 

4. Que criterios están utilizando dende a Consellería de Sanidade para decidir a 

planificación e execución dun cribado ou non? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 18:10:43 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 18:10:50 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
c4

C
S

hP
kw

f8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65052

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROc4CShPkwf8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A situación crítica dos hospitais públicos de Galicia debido aos efectos da 

pandemia está sendo moi esixente para o persoal e poñendo a niveis moi elevados 

a esixencia de funcionamento en base aos recursos dispoñibles. 

 

Cada día numerosos profesionais e colectivos sanitarios advirten da situación de 

estrés asistencial que se vive nos centros hospitalarios, particularmente nos 

servizos de urxencias, nas UCI e  reanimación, así como a carga saturante de 

traballo en situación complexas para os pacientes. Fronte a isto, recentemente o 

Goberno da Xunta de Galicia informaba de ocupacións en torno ao 30 % ou 40 % 

das camas UCI, o que xerou unha fonda preocupación e contrariedade nos 

profesionais de Galicia. Estas informacións, voluntariamente confusas sobre o 

volume de camas UCI realmente dispoñibles, non ofrecidas, as ocupadas por 

pacientes covid pero non as libres para a chegada de novos pacientes se fora 

necesario, ou a negativa para informar das ocupacións e dispoñibilidades por área 

sanitaria, convértense nunha fonte de incerteza e preocupación para a cidadanía. 

 

Esta información, de moita relevancia tamén para a toma de decisións sobre 

restricións e limitacións asociadas ao control da pandemia, resulta moi importante 

para contribuír á concienciación da cidadanía sobre o nivel de preocupación que 

debera ser esixible con respecto ao cumprimento das medidas. Relativizar a 

situación ou pretender trasladar unha imaxe irreal sobre a situación límite do 

sistema é contraproducente. 

 

O volume de persoal dispoñible non é, tampouco, motivo de satisfacción. Os 

constantes recortes e precarización do emprego sanitario no Sergas da última 

década xerou menores posibilidades de contratación e a dispersión de 

profesionais formados para outras comunidades autónomas e outros países. Neste 

escenario, o Sergas debe reconsiderar a súa política de recursos humanos e 

invertir a tendencia, para poder contribuír a dar maior robustez ao sistema e 

maiores capacidades asistenciais aos seus hospitais. 
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Ademais a existencia de zonas non utilizadas en diversos centros hospitalarios de 

Galicia, froito dos recortes en medios e a non dispoñibilidade de profesionais para 

atender suficientes, provoca que se produzan incongruencias na xestión da 

pandemia. Estas inconsistencias provocan decisións tardías sobre a 

dispoñibilidade de novos espazos, ou o aproveitamento de centros ou plantas 

inutilizadas. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que volume de camas UCI existe na actualidade en Galicia dispostas para 

funcionar de inmediato tendo en conta os/as profesionais sanitarios 

existentes? Como se distribúen fisicamente por áreas sanitarias? 

 

2. As valoracións de porcentaxes de ocupación de camas UCI con motivo da 

pandemia da covid que fai o goberno de Galicia ofrécense en relación á 

ocupación do total de pacientes UCI ou do total de camas dispoñibles? 

 

3. Inclúe o Goberno de Galicia as camas UCI non ocupadas na sanidade 

privada no seu cómputo sobre a situación do sistema sanitario e a 

dispoñibilidade de recursos? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 18:12:47 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 18:12:54 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O proceso de vacinación contra a covid-19 iniciouse o 27 de decembro de 2020, 

sendo a mellor noticia e a máis esperanzadora na loita contra a pandemia. O Plan 

de Vacinación, con liñas xerais pactadas na ponencia nacional de vacinas na que 

participan as comunidades autónomas co Ministerio de Sanidade permite, 

despois, aos diferentes sistemas autonómicos de saúde axustar en función das 

súas realidades autonómicas as cuestións máis operativas. En xeral, cabe 

mencionar que o procedemento está sendo satisfactorio, e España está entre os 

países do mundo que maior número absoluto de vacinas está a poñer. 

 

Dentro desta situación, algunhas comunidades amosan un ritmo constante e 

outras algunhas interrupcións e alteracións do seu procedemento. Este último é o 

caso de Galicia, que está afrontando algunhas realidades froito das dificultades 

globais coñecidas como é o caso da subministración de vacinas ante a Unión 

Europea por parte das industrias farmacéuticas, e a necesidade de garantir 

clinicamente todo o procedemento a través das distintas axencias de avaliación. 

 

En termos específicos da Comunidade Autónoma, Galicia afrontou as primeiras 

fases da vacinación coa contratación extraordinaria de 207 enfermeiras para 

substituír no seu posto de traballo ás 207 que se dedicaron en exclusiva á 

vacinación. A realidade actual, na que o proceso vaise desenvolver en todo o 

territorio de maneira máis estendida, con menores posibilidades de afrontar a 

poboación concentrada (residencias, hospitais, centros de saúde) senón que é 

preciso coordinar citas, aglomeracións ou atencións a domicilio, precisará da 

participación de máis profesionais de atención primaria. Non en tanto non están 

previstas novas contratacións para suplir estas dedicacións á vacinación, o que 

pode redundar nunha perda de capacidade asistencial ordinaria na atención 

primaria, xa de por si saturada e con problemas derivados da atención non 

presencial. 

 

Por outra banda, mentres existiron situacións rexeitables nunca explicadas como a 

vacinación da alcaldesa de Boimorto ou da conselleira delegada de DomusVi 

cando non lles correspondía, existen aínda profesionais sanitarios en Galicia non 
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vacinados aínda que estamos xa en marzo e foron as datas límite anunciadas pola 

propia Xunta de Galicia. Entre estes problemas atópanse profesionais como os 

que atenden en clínicas concertadas, que tamén están en contacto directo con 

pacientes, ou os sanitarios dos centros penitenciarios, que non teñen aínda inicio 

do seu proceso marcado. Estas lagoas son dificilmente explicables pois, a pesares 

dalgunhas queixas feitas públicas sobre a subministración de vacinas, a 

actualización do fin do mes de febreiro amosa que Galicia aínda non aplicou un 

20 % de vacinas que xa ten dispoñibles. Este problema, probablemente operativo 

por ter dedicado menos recursos e esforzos a vacinar dos que se teñen dedicado a 

queixarse e confrontar con outras administracións, evidencia que existen aínda 

eivas que mellorar no proceso máis importante ao que o sistema tense enfrontado. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que Galicia non utilizou o 20 % das vacinas recibidas como amosa o 

informe de datos publicado á fin de febreiro polo Ministerio de Sanidade 

cos datos das comunidades autónomas? 

 

2. Por que a Xunta de Galicia non considera necesario contratar máis 

profesionais sanitarios para poder dispoñer de enfermeiras para a 

vacinación de maneira exclusiva e suplir as súas prazas con contratos 

novos doutras profesionais? 

 

3. Por que seguen sen vacinarse en Galicia profesionais sanitarios dalgunhas 

clínicas? 

 

4. Por que non se iniciou a vacinación dos sanitarios dos centros 

penitenciarios de Galicia aínda que están en contacto con pacientes? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 18:13:51 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 18:14:01 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 8.ª, Pesca e 

Marisqueo. 

 

A mortandade de bivalvos, ameixa e berberecho, nas zonas dos Lombos do Ulla 

e proximidades, está a provocar un grave problema para o sector marisqueiro da 

ría de Arousa, especialmente para aquelas persoas dependentes desta zona. 

 

Nas últimas semanas veñen aparecendo cantidades enormes de produto morto, 

que se converten en cunchas sen utilidade e que están provocando unha fonda 

preocupación no entorno social e económico que rodea ao sector. Existen 

numerosos problemas acumulados durante anos para os que  percíbese unha 

descoordinación entre o que a Consellería propón e ofrece como explicación e 

solucións e o que o conxunto de mariscadores/as percibe e comprende. 

 

Os/as traballadores apuntan a varias posibles melloras no estado da zona, que 

pasarían por un dragado en condicións da zona dos Lombos do Ulla. Este 

dragado permitiría un mellor aproveitamento da zona, por deixar máis 

posibilidades a que sobreviva o bivalvo e, ademais, contribuiría a non crear 

barreiras naturais de area que provoquen riadas na caída do río Ulla e a entrada 

no mar, o que sumado a épocas de fortes chuvias desequilibra profundamente a 

salinidade da zona e termina por matar ás ameixas e berberechos, cuestión na 

que tamén inflúen os cambios de temperatura do auga. Dende hai tempo 

apúntase tamén a unha descoordinación coa caída do auga do embalse de 

Portomouros, que podería coordinar os baleirados para facilitar o traballo de 

recollida ou sembrado. 

 

A maiores dos problemas da perda de produto, o día a día da recollida de concha 

deixa outro problema que ten que ver coa xestión destas cunchas como residuos. 

Ata o de agora os traballadores tratan de buscar acomodo e espazos onde 

acumular, pero non é unha solución viable a longo prazo e de maneira estrutura. 

A pesares da axuda amosada polo Concello de Vilagarcía e recoñecida polas 

persoas que alí traballan, é necesario que a administración autonómica, 

competente no sector, teña a ben afrontar esta realidade tamén e formule 

posibles solucións para este problema que engade, ao final, olores, montañas de 

residuos e incluso a volta das cunchas ao mar por mor do vento e as mareas. 
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Estes problemas súmanse ao principal, que son as consecuencias en termos de 

perdas directas e inmediatas que están a vivir os colectivos de mariscadores, que 

ven como perden investimentos de decenas de miles de euros, e millóns de 

futuros quilos de bivalvo. Moitos dos casos neste momento son profesionais que 

puideron acollerse ás axudas emitidas polo goberno do Estado en 2020 polo cese 

de actividade en autónomos, mais non puideron facelo ás exiguas axudas que a 

Xunta de Galicia emitiu posto que incluían numerosos condicionantes e cálculos 

que as facían practicamente imposibles. 

 

A realidade é que moitas persoas dependentes do mar están paradas dende hai 

meses, e ven agora como se perdeu toda unha cantidade ampla de ameixa e 

berberecho o que impedirá un aproveitamento do traballo e o seu rendemento. 

Mentres, a Consellería ven tratando de demorar unha resposta sobre o asunto, 

poñendo en dúbida a realidade da mortandade e pretendendo evitar a 

implicación na resolución dunha cuestións urxente e necesaria. En setembro do 

ano 2020 aprobouse por unanimidade neste Parlamento de Galicia unha 

proposición non de lei para instar ao Goberno da Xunta de Galicia a que 

reinvertise en axudas directas para o marisqueo os fondos que quedasen sen 

destinatario nas axudas que, por mor desas citadas dificultades, non puidesen ser 

destinados. A pesares disto, no sector existe pouca claridade sobre se foi 

cumprida esta indicación. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que medidas inmediatas ten previsto tomar a Consellería do Mar para 

afrontar o problema da mortandade dos bivalvos nas zonas dos Lombos do 

Ulla e proximidades? 

 

2. Que informes manexa a Xunta de Galicia sobre as causas que produciron a 

mortandade de bivalvos nesta zona nas recentes semanas? 

 

3. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia afrontar o necesario dragado 

das zonas dos Lombos do Ulla? 

 

4. Que medidas está valorando o goberno da Xunta de Galicia para resolver o 

problema dos residuos de conchas acumulados nas zonas de area no 

entorno dos Lombos do Ulla? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
uG

R
od

hZ
yO

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65059

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROuGRodhZyO9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

5. Que cantidade dos fondos inicialmente dedicados á convocatoria de 

axudas na orde do 4 de agosto de 2020 foron concedidos finalmente? 

Como foron reinvestidos os fondos restantes segundo o acordo 

parlamentario de setembro de 2020? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Patricia Otero Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 18:15:59 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 13/07/2021 18:16:05 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa reposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A aprobación no mes de febreiro da modificación da Lei 8/2008 de saúde de 

Galicia no Parlamento, co voto en solitario do Partido Popular e sen ningún 

diálogo coa oposición parlamentaria, supuxo unha alteración da situación 

normativa para afrontar situacións con potenciais perigos en saúde pública que 

pretendía outorgar ao Goberno autonómico competencias e posibilidades que 

foron discutidas dende o punto de vista da súa viabilidade no conxunto do Estado. 

Esta posición foi reafirmada pola petición do Goberno de España ao Consello de 

Estado dun informe sobre a súa viabilidade constitucional. 

 

A situación na que se atopa agora a situación legal e normativa de Galicia é 

inestable, xa que ten aprobada unha normativa que entrou en vigor pero que está 

en entredito. As perspectivas de poder aplicarse son débiles: en primeiro lugar 

porque durante a propia tramitación da normativa o propio Goberno de Galicia e 

o partido que o sustenta pareceron ir asumindo a idea de que os cambios 

provocados non eran necesarios e non afrontaban a realidade da pandemia e as 

necesidades dende o punto de vista sanitario; en segundo lugar porque será difícil 

aplicar nunha normativa tan sinalada e con aparentes lagoas na súa futurible 

validez. 

 

Á vista da situación, parece necesario reformular a normativa, aplicando criterios 

sensatos sobre as necesidades reais para afrontar a pandemia e evitar situar á 

lexislación galega nun limbo inestable para a súa aplicación. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando ten previsto a Xunta de Galicia rectificar a súa modificación da Lei 

8/2008 de saúde de Galicia para que teña viabilidade dentro do marco legal 

do Estado? 
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2. Que aspectos da citada modificación da lei considera a Xunta de Galicia 

que son susceptibles de ser rectificados para poder dotala de posible 

encaixe legal no marco legal do Estado? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 18:17:53 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 18:18:00 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Dende o inicio da pandemia, en relación tanto aos contaxios e á súa distribución 

como sobre os criterios sobre a toma de decisións, o goberno da Xunta de Galicia 

ten amosado posicións variables e alterables sobre a vontade de ofrecer datos. 

Todas elas evidenciaron, en termo xeral, a tentativa de reducir a información feita 

pública, como así manifestou o propio presidente da Xunta de Galicia sobre os 

datos por concellos sinalándoos como “perigosos”. 

 

En todo caso, o avance da situación foi modulando esta cuestión por parte do 

goberno de Galicia, que tivo que abrir certa parte de información sobre a 

pandemia, aínda que non excesiva e con eivas e notorias deficiencias (positivos 

fronte a casos activos, demoras, etc.). 

 

No caso da vacinación a situación resulta parecida, pois os datos ofrecidos non 

son todos os posibles para a poboación xeral, e non son plenamente abertos para 

consulta e descarga, como tampouco son coñecidos os motivos da non vacinación 

(rexeitamento, contraindicación…) e non é sinxelo coñecelos por franxas 

temporais. A existencia de ferramentas informáticas e de xestión de datos de 

suficiente potencia son aportes para poder construír espazos de consulta, que 

permitisen un maior dinamismo e maior claridade nos datos. Isto tamén facilitaría 

a comprensión cidadá sobre a situación, e faría máis permeable a interacción 

entre cidadanía e as institucións, importantísima nesta situación actual. Existen 

comunidades autónomas que teñen tomado este camiño, como Asturias, que 

comparte toda esta información a través dun portal moi activo e actualizado, que 

é moi visitado e utilizado pola cidadanía, medios de comunicación e 

investigadores/as que contribúen á mellora do coñecemento e das posibilidades 

de loita contra a pandemia. 
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Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que o goberno da Xunta de Galicia mantén un sistema de información 

limitado e circunscrito a un tipo de datos concretos sen optar por sistemas 

máis dinámicos e amplos? 

 

2. Coñece o goberno da Xunta de Galicia o sistema de control e acceso a 

datos COVID que utiliza o Goberno de Asturias? Considera que é mellor 

que o galego? 

 

3. Cre o goberno da Xunta de Galicia que é positivo ampliar os datos 

dispoñibles da loita contra a COVID tanto epidemiolóxicos como de 

vacinación? De ser así, por que non o fai? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:05:20 

 
Marina Ortega Otero  na data 14/07/2021 09:05:31 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O proceso de vacinación é un dos grandes desafíos do sistema sanitario galego 

que, dentro dun proxecto no conxunto de España e Europa, está afrontando a 

realidade de combater a pandemia sanitaria a través da intervención da ciencia. 

Os sistemas sanitarios públicos están traballando a reo para garantir o proceso de 

vacinación nas condicións plenas de accesibilidade e gratuidade para toda a 

cidadanía, o que pon a proba todo o funcionamento político e institucional para 

ofrecer os mecanismos e instrumentos para o correcto desenvolvemento técnico 

deste proceso. 

 

Dentro destas circunstancias, os problemas derivados das conductas das empresas 

farmacéuticas, así como as dúbidas xurdidas entre parte da poboación europea 

con motivo da interrupción da vacina de Astrazéneca, suxiren a necesidade de 

fortalecer a vinculación entre cidadanía e o procedemento. Os datos oficiais 

evidencian que a cidadanía vén amosando un alto grado de confianza nas vacinas, 

a pesares de todo, mais apúntanse en diversos estudos que a medida que se os 

grupos obxectivo vaian descendendo en idade e sexan máis xeralistas, este grado 

pode diminuír. Aínda sendo moi amplo, é importante fortalecer os labores 

pedagóxicos e de esforzo colectivo en convencer dunhas bondades e vantaxes da 

vacinación, que os datos están dotando dunha robustez incontestable. 

 

Superando mecanismos ou recursos non desexables nin recomendables como a 

obrigatoriedade da vacina, que rexeitan case todos os países e a inmensa maioría 

do persoal científico, hai outros procedementos que poden resultar útiles como 

campañas masivas de información das bondades da vacinación, a través dos 

medios de comunicación, da promoción de actos públicos e da vinculación de 

persoeiros coñecidos que contribúan a difundir a mensaxe. Estes procesos están 

amplamente contrastados como efectivos ante situacións semellantes nas que é 

importante transmitir mensaxes de confirmación e confianza entre a poboación. 

 

A pesares desta eficacia coñecida e contrastada, e de estar ante o un proceso tan 

relevante e fundamental como a vacinación contra a Covid, non é coñecido 

ningún esforzo extraordinario por parte do Goberno de Galicia na difusión e 
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validación da vacinación, e a confianza no proceso desenvolvido polas 

institucións. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que o Goberno de Galicia non ten sido máis ambicioso na promoción 

da vacinación contra a Covid dada a importancia do proceso e a relevancia 

evidente que ten? 

 

2. Cre o Goberno de Galicia que existen métodos de promoción e 

potenciación do compromiso coa vacinación contra a Covid mellores que a 

obrigatoriedade de vacinarse? 

 

3. É consciente o Goberno de Galicia da importancia de difundir e reafirmar a 

confianza cidadá no proceso de vacinación contra a Covid? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:15:18 

 
Marina Ortega Otero  na data 14/07/2021 09:15:26 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 8.ª, Pesca e Marisqueo. 

 

Como varias veces nos últimos anos, a campaña de libre marisqueo nas zonas 

destinadas a este fin da ría de Arousa, a de maior produción marisqueira, tivo un 

resultado moi negativo en volume de recollida. 

 

O aproveitamento das diferentes zonas foi desigual, con notorio descenso dos 

Lombos do Ulla, inmersos ademais nun problema de desatención por parte da 

Consellería que nega unha realidade evidente de perda de bivalvos pola non 

actuación en termos de dragaxe e control. 

 

A zona de Cabío resultou tamén un fracaso, que provocou que moitos/as 

traballadores apenas seguisen a súan labor neste lugar despois dos primeiros 

intentos. 

 

O Bohído puido resistir algo máis, pero a baixísima produción das outras zonas 

fíxolle sufrir unha explotación excesiva que tampouco é produtiva para todo o 

volume de persoas traballadoras no sector e que pon en perigo a súa capacidade 

de rexeneración para novas campañas. 

 

Esta situación vén sendo demasiado habitual nos últimos anos, sen que a 

Consellería do Mar faga nada máis que buscar culpables externos á súa xestión 

mentres avoga por desatender as súas funcións de coidado da ría, saneamento e 

dragados necesarios para minorar os problemas derivados das riadas. 

 

De seguir así a situación varios colectivos e patróns maiores apuntan que as 

vindeiras temporadas terán un éxito igual de malo ou peor, e demandan afrontar a 

situación con decisión. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do nivel de produción das zonas de 

libre marisqueo da ría de Arousa? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
B

S
u0

oG
kb

g9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65067

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROBSu0oGkbg9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

2. Considera o Goberno galego que a situación das zonas de libre marisqueo 

da ría de Arousa pode continuar na mesma liña que ven ofrecendo os 

últimos tempos? 

 

3. Ten previsto o Goberno galego algunha decisión para mellorar a 

capacidade produtiva das zonas de libre marisqueo da ría de Arousa? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Patricia Otero Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:16:20 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 14/07/2021 09:16:26 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 8.ª, Pesca e Marisqueo. 

 

A relación natural entre o porto e os espazos urbanos ten en Galicia unhas 

características particulares.  Como é habitual en case todas as vilas e pobos 

mariñeiros, a vida portuaria foi sempre ligada ao desenvolvemento da propia 

poboación, e a vinculación urbanística entre ambos espazos estivo sempre ligada. 

A estruturación administrativa causou unha dicotomía que, na maior parte dos 

pobos e vilas costeiras con entidade portuaria, provoca a confluencia de intereses 

de entidades administrativas distintas como son o Porto e os concellos. 

 

De xeito especial esta relación está condicionada no plano urbanístico polo amplo 

espazo sobre o que o Porto ten responsabilidade administrativa, por ser da súa 

titularidade, froito do crecemento sobre o mar que as actividades portuarias foron 

desenvolvendo, pero que son terreos de uso urbano, afastados da actividade 

marítima e pesqueira. Existen exemplos en todo o territorio costeiro de Galicia, 

observando case que en cada vila como o Porto é titular dun espazo que, en 

termos xerais, úsase para actividade urbana. Tal é así que en moitas ocasións os 

propios veciños e veciñas descoñecen esta titularidade, e non a comprenden, por 

ser Portos de Galicia titular de terreos que nada teñen que ver coa súa actividade. 

 

Este escenario provoca problemas de xestión habituais para todos os concellos, 

que pretenden desenvolver actividades e usos deses terreos, pero necesitan de 

autorización e aceptación de Portos, sendo esta unha institución que non 

comprende a necesidade deses usos, retarda os procesos e/ou os dificulta e 

impide. Ademais dos concellos, numerosos colectivos sociais, culturais ou 

deportivos, tenden a querer usar tales terreos, normalmente ben situados nas vilas 

costeiras, atopándose con que Portos esixe unhas taxas inasumibles e considera, 

discrecionalmente, o seu uso. Pola contra, eses terreos non son obxecto da 

atención de Portos de Galicia, nin do investimento, polo que terminan por 

deteriorarse e acumular sucidade, sendo os concellos os que, por 

responsabilidade, terminan por asumir o custe do seu mantemento sen ser 

titulares. 

 

O Parlamento de Galicia debateu, a proposta do Grupo Socialista, unha fórmula 

de reversión dos terreos portuarios de titularidade autonómica ao dominio 
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municipal. Inicialmente foi rexeitada polos votos do Grupo Popular, mais en 2020 

o debate volveu á Cámara a instancias novamente do Grupo Socialista e, desta 

volta, o Grupo Popular mudou a súa posición e así foi unha iniciativa aprobada 

por unanimidade. Dende entón, non en tanto, non se produciu ningún avance 

nesta cuestión. O 5 de maio de 2021 a presidenta de Portos de Galicia respondía 

na Comisión de Pesca e Mar do Parlamento sobre esta cuestión a preguntas do 

propio Grupo Socialista, e recoñecía que dende febreiro de 2019 non mantiñan 

ningunha xuntanza coa Fegamp para tratar a cuestión. Durante este tempo 

numerosas alcaldías teñen realizado solicitudes a Portos de Galicia para iniciar 

estes trámites, sen resposta da Xunta de Galicia. As demais administracións e 

institucións (concellos, Demarcación de Costas do Estado, Fegamp...) comparten 

esta solución e teñen trasladado isto á Xunta de Galicia que, non en tanto, segue 

paralizando a cuestión. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que avances se teñen feito no proceso de reversión da titularidade dos 

terreos portuarios non utilizados para fins marítimo-pesqueiros a dominio 

municipal? 

 

2. Cantos concellos galegos teñen visto realizada esta reversión da 

titularidade de terreos portuarios no seu termo municipal? Cales? Que 

volume de terreos? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Patricia Otero Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:18:33 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 14/07/2021 09:18:40 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 8.ª, Pesca e Marisqueo. 

 

A ordenación dos recursos marisqueiros para a súa explotación é un labor 

fundamental para o desenvolvemento da propia actividade, da que depende un 

sector moi relevante e unha gran cantidade de persoas en Galicia. A 

responsabilidade desta ordenación, e dos trámites administrativos que 

correspondan para desenvolvelo recae na Xunta de Galicia, a través da 

Consellería do Mar. 

 

O goberno da Xunta de Galicia presentou a súa intención de formular un 

ordenamento trianual para 2021-2022-2023, rompendo o hábito de facelo 

anualmente, na Orde do Plan Xeral de Explotación Marisqueira. Non en tanto, 

para este proceso, é importante realizar correctamente todos os trámites 

necesarios e precisos. Estes trámites inclúen o consenso e diálogo co sector, para 

acordar todos os elementos a tratar (zonas, espazos, usos, etc), e a presentación 

dos informes preceptivos ante o Goberno do Estado. Este último trámite é 

relevante pois o Estado é, en virtude da distribución de competencias e 

titularidades dos espazos, o correspondente titular das zonas de marisqueo sobre 

as que se presenta o Plan Xeral. Este trámite está indicado nos artigos 112 da Lei 

de Costas e no 30 da Lei de Pesca de Galicia. 

 

A presentación de informes preceptivos ven sendo proceso habitual para estes 

procedementos, sen que existiran notorios problemas ata o momento. 

 

O Goberno de España ven de presentar un recurso contencioso – administrativo 

ao constatar que a Xunta de Galicia non presentou o preceptivo informe, a 

pesares de ser advertida previamente de que en primeira instancia non o fixo. A 

negativa da Xunta a repoñer esta situación conleva un problema xurídico que 

agora está xudicializado. 
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Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Presentou a Xunta de Galicia o informe preceptivo para dar trámite e 

procedemento ao Plan Xeral de Explotación Marisqueira 2021-2023? En 

caso de non ter presentado, por que? 

 

2. Que respondeu a Xunta de Galicia ante o requirimento do Ministerio sobre 

a presentación de dito informe que lle fixo con anterioridade á situación 

xudicializada actualmente? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Patricia Otero Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:20:37 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 14/07/2021 09:20:43 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa reposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A eventualidade no Sergas vén sendo unha característica determinante e repetida 

durante a última década, provocando unha dificultade na calidade asistencial e un 

problema de vulneración de dereitos laborais. 

 

De maneira reiterada, colectivos profesionais e organizacións políticas e sindicais 

levan denunciando publicamente a situación de precariedade e inestabilidade que 

moitos e moitas profesionais do sistema viven e sofren, o que produce un 

escenario de incerteza que repercute nos usuarios. Hai moitos escenarios, froito 

destas situacións, que complican o funcionamento do sistema e dos/as 

profesionais: a dificultade de organizar os servizos cando existe unha elevadísima 

rotación de profesionais froito da sucesión de persoal eventual sobre postos 

estruturais; as situacións de ineficiencia provocadas pola rotación dunha mesma 

persoa en servizos distintos de maneira continuada obrigando a enlentecer o seu 

funcionamento ao ter que adaptarse as modos e lugares de cada un deles; a 

incerteza en torno á vida persoal a corto e longo prazo que se produce en persoal 

eventual que deben estar sempre dispoñibles… Son estas, e outras, as situacións 

que dificultan unha eficiente organización do sistema. 

 

A este escenario súmase o feito de que moitos/as profesionais encadean contratos 

eventuais de maneira concatenada ata chegar a facelo numerosas ocasións. Isto 

provoca que un posto laboral sexa ocupado de maneira continuada, sucesiva e sen 

interrupción por profesionais que, estando en situación eventual, desenvolven 

unha labor que obviamente é estrutural. Así prodúcese unha dualidade no sistema 

que provoca problemas e fixa como natural unha situación inaceptable de 

eventualidade. 

 

Nos últimos anos o Sergas foi xa condenado pola xustiza en diversas ocasións. 

Así o TSXG reafirmou a condena dun xulgado de A Coruña ao Sergas por 

contratación “torticeira e fraudulenta” (2019), ou a indemnizar a un profesional 

que denunciou a sobercarga de traballo (2019). Tamén foron coñecidas sentencias 

sobre a obriga de facer estables a enfermeiras eventuais contratadas “en fraude” 

(2017). Nestes días foi coñecido que o Sergas foi condenado por contratar de 
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maneira “irregular” a unha enfermeira, dándoa de alta os luns e de baixa os 

venres de maneira sistemática. 

 

A política de recursos humanos do Sergas supón un dos maiores problemas para 

elevar a calidade asistencial, e o comportamento propio dunha ETT pulveriza 

todo intento de traballar por unha sanidade pública de excelencia. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración lle merece ao Goberno galego a sucesión de sentenzas 

xudiciais que ditaminan que o Sergas contrata “irregularmente” ou “de 

maneira fraudulenta e torticeira”? 

2. Considera a Xunta de Galicia que a súa política de recursos humanos dos 

últimos anos está sendo axeitada para as necesidades do sistema sanitario 

público de Galicia? 

3. Que volume de eventualidade na contratación sufre agora mesmo o Sergas? 

E especialmente no caso da enfermería? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:22:32 

 
Marina Ortega Otero  na data 14/07/2021 09:22:39 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego.. 

 

A opacidade do Sergas e a Consellería de Sanidade é un hábito constante repetido 

durante anos, como constata o Consello de Contas que avalía os orzamentos 

autonómicos e que considera que non existe información clara como para facer 

unha fiscalización correcta. A pesares desta avaliación, como doutras advertencias 

sobre opacidade, e aos problemas continuados para o acceso á información por 

parte de entidades ou incluso a vulneración de dereitos de deputados/as sobre o 

acceso á información, non ten cambiado a actitude xeral e a transparencia do 

Sergas no acceso á información. 

 

Nesta tendencia á opacidade, o Sergas ven de verse involucrado nun problema 

serio nos seus proxectos do chamado Hospital 2050. Algún dos contratos 

vinculados a este proxecto ven de ser sancionado pola Comisión Nacional dos 

Mercado e a Competencia, por amaño en contratos e pactos entre empresas para 

facilitar a resolución favorable a algunha delas no contrato co Sergas. Este amaño 

consistiu en pactar as distintas ofertas sobre un concurso, que se saiba por agora, 

para que a resolución fose en favor dunha delas por cumprir mellor os criterios 

deste concurso. 

 

Este proceso debera ter respondido aos criterios de transparencia e honesta 

competitividade, máis todo apunta a que o Sergas non garantiu este feito, véndose 

agora manchado pola investigación levada a cabo pola CNMC. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como explica o Goberno galego a existencia deste procedemento nos 

concursos que convocou sobre os proxectos referidos ao Hospital 2050? 

 

2. Considera a Xunta de Galicia que actuou correctamente en todo o proceso 

de convocatoria e concesión do concurso no que sucederon os feitos 

sancionados pola CNMC? 
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3. Cre o Goberno galego que debería ter unha vixilancia máis intensa sobre os 

procedementos de concursos públicos que convoca? 

 

4. Pode garantir a Xunta de Galicia que non existe ningún outro problema 

deste calibre nos proxectos relacionados co Hospital 2050? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:24:28 

 
Marina Ortega Otero  na data 14/07/2021 09:24:34 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A situación da Atención Primaria vén sendo obxecto de debate e de queixas 

continuadas por parte de colectivos de profesionais e usuarios do sistema 

sanitario de Galicia nos últimos tempos. A pandemia provocada pola COVID 

sinalou, especificamente, a relevancia da primaria no conxunto do sistema 

sanitario, evidenciado na necesidade de que fosen os profesionais deste nivel 

asistencial os que afrontasen un volume de demanda moi elevado por parte da 

cidadanía. 

 

A presencialidade ou non na atención primaria está sendo obxecto tamén de 

debate na actualidade, quedando os profesionais de primaria expostos a unha 

análise e culpabilidade inxusta por culpa de que a Consellería de Sanidade non 

defende a súa labor correctamente. En troques de explicar correctamente o 

funcionamento do sistema, e de dotar os medios (persoais e materiais nas 

infraestruturas) para que poida ser retornada a presencialidade aos niveles que 

sexan mellores, os profesionais vense expostos a que se permita transmitir a idea 

de que os centros están pechados ou de que son os médicos/as quen non quere 

atender en primaria. Con este funcionamento, ademais, estase afondando na 

fenda entre atención primaria e atención hospitalaria, dividindo ao persoal e 

confrontando entre profesionais do sistema, o que resulta inaceptable. 

 

A recuperación da presencialidade en Atención Primaria precisa dunha aposta 

decidida por parte da dirección do goberno de Galicia, pois esta recuperación 

débese facer na medida que sexa permitida e na medida en que os centros de 

saúde e persoal teñan unha dotación axeitada. O sistema sanitario de primaria 

precisa de maiores espazos nos centros de saúde para as salas de espera e para 

circuítos diferenciados na medida en que se precise manter a convivencia coa 

COVID-19. Tamén é preciso que a dotación de recursos humanos sexa adecuada 

en todos os planos e categorías, o que permitiría ampliar as posibilidades 

asistenciais, o tempo adicado a cada persoa e a posibilidade de organizar 

correctamente a atención presencial necesaria e a atención telefónica posible. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
O

jN
ZK

bk
bM

8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65078

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROOjNZKbkbM8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

En todo caso, o sistema sanitario debera formularse retornar, na medida do 

posible, a recuperar os espazos de presencialidade que perdeu debido á 

pandemia, pero isto debe facerse compaxinando unha forte aposta polos recursos 

para poder recuperar ese nivel de atención cos medios axeitados, e organizándoa 

para que sexa realmente efectiva. É o criterio clínico o que debe priorizar o tipo 

de atención (presencial ou non), pero tamén o profesional que debe atender cada 

caso, polo que débese afondar na existencia de criterios e equipas de triaxe na 

reconstrución do sistema de atención primaria. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que obxectivo de presencialidade se marca o Goberno da Xunta de 

Galicia para o fin de 2021? 

2. Considera o Goberno da Xunta de Galicia que debe procurar a 

recuperación dos niveis de asistencia presencial equiparables á época 

prepandemia? 

3. Cre o Goberno da Xunta de Galicia que a dotación de recursos humanos 

do sistema sanitario de Galicia é axeitada para reformular o modelo de 

cara a unha mellor xestión asistencial, presencialidade e eficacia na 

xestión de cada caso? 

4. Ten previsto o Goberno da Xunta de Galicia implementar de maneira 

estable a figura do profesional (ou equipa) de triaxe e xestión de caso nos 

centros de saúde de Galicia? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:29:54 

 

Marina Ortega Otero  na data 14/07/2021 09:30:00 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 
 

A situación da Atención Primaria vén sendo obxecto de debate e de queixas 

continuadas por parte de colectivos de profesionais e usuarios do sistema 

sanitario de Galicia nos últimos tempos. A pandemia provocada pola COVID 

sinalou, especificamente, a relevancia da primaria no conxunto do sistema 

sanitario, evidenciado na necesidade de que fosen os profesionais deste nivel 

asistencial os que afrontasen un volume de demanda moi elevado por parte da 

cidadanía. 

 

Lonxe de ser resoltos os problemas enquistados dende hai anos na Atención 

Primaria (falta de profesionais, organización dos centros, presencia da primaria 

nos órganos de dirección, coordinación entre a dirección do sistema sanitaria e 

profesionais…), a pandemia intensificou estes problemas e fíxoos de necesaria e 

urxente resolución. Medidas como o inicio dun estudio serolóxico autonómico, 

sen consultar nin coordinar cos profesionais de primaria e existindo un estudo 

realizado xa polo Goberno de España, antes de dotar de medios de protección aos 

propios profesionais ou a negativa a realizar contratacións extraordinarias 

necesarias para dotar ao sistema de primaria dos medios axeitados puxeron de 

manifesto que, a pesares de todo, non existen avances para a mellora deste nivel 

asistencial. 

 

Non en tanto as políticas de recortes dos últimos anos levaron, ademais, a que 

Galicia afronte a situación cun problema de persoal grave no sistema sanitario 

público. Esta é a terceira peor Comunidade Autónoma de España en ratio de 

médicos/as por habitante (aproximadamente 450 por cada 100.000 habitantes coa 

media Española en torno a 480, segundo o informe do Consello Xeral de 

Colexios Médicos de España), e tamén a terceira Comunidade Autónoma con 

peor ratio de enfermeiros/as por paciente con 5,4 por cada 1000 (a media 

española está no 5,9 e a europea cerca do 8). Temos a peor ratio de profesionais 

por paciente tamén en áreas como saúde mental, e estamos por debaixo da media 

estatal en matronas por habitante. En pediatría, Galicia non chega ao 90 % de 

prazas de atención primaria cubertas por pediatras, mentres comunidades en 
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situacións parecidas, como Asturias, supera o 98 % (como indican os recentes 

informes da Asociación Española de Pediatría). 

 

A pesar diso, nos últimos 10 anos Galicia deixou de formar a 150 médicos de 

familia e comunitarios, dos que puideron ser solicitadas prazas MIR e non se fixo. 

Os últimos anos, a partir da chegada do goberno de Pedro Sánchez, foron 

concedidas a Galicia o maior número de prazas MIR da historia, tamén no 

específico de medicina de familia e pediatría. 

 

Ante este problema a Dirección do Sergas vén de ofrecer uns acordos de xestión 

que marcan obxectivos moi discutidos polos profesionais, e que perpetúan a 

tendencia de encamiñar ao sistema de primaria a funcionar como procesadores de 

pacientes e non a traballar de maneira real na implantación dun verdadeiro 

sistema comunitario e con atención de proximidade. 

 

As solucións laborais que o goberno da Xunta de Galicia vai debullando e 

soltando como globos-sonda encamiñan tamén a situación á evidencia de non 

comprender a realidade que se vive nos centros de saúde, como a idea proposta 

por Núñez Feijoo sobre a creación de profesionais nos centros de saúde dedicados 

só ás urxencias (o que alteraría o sistema estable de hai moito tempo coordinado 

cos PAC e a súa función de atención a urxencias). 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten intención o Goberno de Galicia de crear a figura do profesional 

facultativo de atención ás urxencias médicos nas quendas de mañá nos 

centros de saúde? 

 

2. Considera o Goberno de Galicia que a posible figura dun profesional de 

urxencias para a quenda de mañá nos centros de saúde é compatible co 

sistema de funcionamento dos PAC? 

 

3. Consultou o Goberno de Galicia cos representantes dos traballadores e os 

colectivos profesionais máis representativos esta figura posible? 
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4. Está valorando o goberno de Galicia que o Sergas implante a figura  do 

profesional facultativo de atención ás urxencias médicos nas quendas de 

mañá nos centros de saúde de maneira paralela e desvinculada dos PAC? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:32:13 

 
Marina Ortega Otero  na data 14/07/2021 09:32:19 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Leticia Gallego Sanromán, Noelia Otero Lago e 

Marina Ortega Otero, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento, presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

 

Nos recentes días foi coñecido que a cociña do Hospital Álvaro Cunqueiro 

estará inoperativa durante un prazo estimado de 2 meses, por ser necesario 

afrontar obras de reparación tras detectarse problemas apenas 5 anos despois da 

súa posta en funcionamento. Esta situación pon en cuestión a calidade da 

construción da infraestrutura, que dende o primeiro momento estivo sinalada por 

parte de traballadores/as e colectivos sociais que alertaban de que estes 

problemas chegarían. 

 

As obras da cociña, ademais, provocan a necesidade de resolver o procedemento 

para subministrar comidas no propio hospital. Este foi solventado pola empresa 

concesionaria organizando a chegada de comida en catering dende Zaragoza, a 

845 km por estrada. Esta circunstancia provoca estupor no colectivo de 

traballadores/as e nos pacientes do hospital, sendo complicado asumir que se 

poderá manter unha calidade aceptable e asumible nas condicións necesarias 

para un hospital. 

 

A Xunta de Galicia, lonxe de condicionar que as circunstancias de resolución do 

problema sexan mellores (construción dunha cociña alternativa ou condicionar a 

utilizar unha empresa instalada no entorno, por exemplo) non ten amosado, ata o 

de agora, ningún interese pola situación nin preocupación pola posible merma da 

calidade. 

 

Polo exposto, o deputado e deputada asinantes formulan as seguintes preguntas: 

 

1.ª) Considera o Goberno da Xunta de Galicia que a solución que ofrecerá a 

empresa transportando a comida dende Zaragoza a Vigo ofrece as garantías de 

calidade necesaria? 

 

2.ª) Cree o Goberno da Xunta de Galicia que entra dentro do razoable a 

necesidade dunhas obras desta relevancia nunha infraestrutura que ten tan pouco 

tempo de uso? 
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3.ª) Quen vai a financiar as obras de reparación da cociña do Hospital Álvaro 

Cunqueiro? Canto custe está previsto? 

 

4.ª) Tivo o Goberno da Xunta de Galicia algún contacto coa empresa 

concesionaria para coñecer as súas perspectivas de resolución do problema de 

imposibilidade de uso da cociña do hospital durante estes dous meses? 

 

5.ª) Valora o Goberno da Xunta de Galicia a posibilidade de solucionar a 

situación por outras vías máis axeitadas e que garantan mellor unha solución de 

calidade? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo de 2021 

 

  Asdo.: Julio Torrado Quintela 

    Leticia Gallego Sanromán 

    Noelia Otero Lago 

    Marina Ortega Otero 

  Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

  

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:40:30 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 14/07/2021 09:40:36 

 
Noelia Otero Lago na data 14/07/2021 09:40:44 

 
Marina Ortega Otero  na data 14/07/2021 09:40:54 
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Á Mesa do Parlamento  

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O Tribunal Superior de Xustiza de Galicia vén de rexeitar considerar que os curas 

que desempeñan a súa actividade no Sergas sexan considerados persoal sanitario. 

Este rexeitamento vai na liña do que numerosos colectivos veñen trasladando 

dende hai anos, considerando que a inclusión dos sacerdotes no persoal do Sergas 

non ten sentido e non se corresponde coas funcións que deben desempeñar os 

distintos profesionais que o sistema sanitario debe ter no seu plantel. 

 

Dende hai anos o Grupo Parlamentario Socialista vén defendendo no Parlamento 

de Galicia que esta situación é unha anomalía, incorporando iniciativas a debate e 

presentando emendas aos orzamentos autonómicos de maneira continuada todos 

os anos. Tanto as iniciativas, que formulaban a retirada deste persoal como parte 

do cadro do Sergas por non ser persoal propio do sistema, como as emendas aos 

orzamentos que pretendían darlle forma a esta proposta, foron rexeitadas polo 

voto en contra do Grupo Popular, maioritario na Cámara. Nos últimos orzamentos 

aprobados a Xunta de Galicia financia a presencia de sacerdotes no Sergas cunha 

cantidade en torno aos 700.000 que financia 52 sacerdotes, a maior parte deles a 

tempo completo. Esta cantidade podería ser reorientada a contratar profesionais 

asistenciais doutro tipo, que son extremadamente necesarios no sistema. 

 

A maiores da cuestión orzamentaria, o goberno da Xunta de Galicia non foi quen 

de argumentar nin explicar en ningún momento as preguntas feitas polo Grupo 

Socialista, sobre a condición laboral baixo a que son contratados, a selección do 

persoal, os espazos que ocupan e as funcións que teñen asignadas no plano 

funcional do sistema. 

 

O pronunciamento do TSXG vén de dar a razón á posición do Grupo Socialista e 

evidenciar que esta anomalía non ten sentido, e que a presenza de sacerdotes no 

Sergas é un feito fora do aceptable en termos legais, ademais de selo tamén en 

termos asistenciais. 
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Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando vai o goberno da Xunta de Galicia a retirar a financiación de 

sacerdotes no Sergas? 

 

2. Considera o goberno da Xunta de Galicia que o pronunciamento do TSXG 

é suficientemente claro sobre a inaxeitada presenza de sacerdotes dentro do 

cadro de persoal do Sergas? 

 

3. Existiron informes ou advertencias dentro do persoal do Sergas da 

inapropiada inclusión dos sacerdotes no cadro de persoal do Sergas? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:44:47 

 
Marina Ortega Otero  na data 14/07/2021 09:44:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa  Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

A chegada do verán supón sempre un momento de complicación para os sistemas 

sanitarios, pois a concentración de vacacións das e dos profesionais sanitarios 

precisa dunha profunda planificación que, ademais, debe vir acompañada dun 

deseño de Recursos Humanos axeitado ás variacións e alteracións demográficas 

que poidan ser previstas no territorio. 

Ademais da dificultade que a situación actual produce, coa acumulación dunha 

tempada de ano e medio de loita contra a pandemia na que as e os profesionais 

sanitarios tiveron (e teñen) unha carga e risco de traballo incalculable, no caso de 

Galicia a situación agrávase por dúas razóns: 

a) por un lado que a política de Recursos Humanos vén sendo ineficiente nos 

últimos anos no Sergas, con déficit de contratación e numerosas queixas, 

denuncias xudiciais con éxito para as/os traballadoras/es e demandas das 

institucións  territoriais  que  fan  eco  das  peticións  veciñais  de  reforzo  nos 

territorios que aumentan poboación durante o verán; 

b) en segundo lugar a experiencia dos anos previos indica que a planificación do 

Sergas tende a ser limitada e reducida en termos de RR.HH., con extrema eficacia 

á hora de recortar profesionais onde os rateos descenden por debaixo dos valores 

recomendados, pero con moita reticencia ou desatención no caso de que os 

volumes asistenciais aumenten. 

Se  ben  a  Atención  Primaria  vese  especialmente  afectada  polos  recortes  en 

recursos humanos, no caso da Atención hospitalaria este problema crea, 

indirectamente,  un  segundo  que  é  a  baixada  de  recursos  de  hospitalización 

(camas, habitacións…). Fronte a esa situación, evidente, o Goberno de Galicia 

vén utilizando eufemismos continuados durante os últimos anos referidos a que 

os recursos “están inutilizados pero operativos”, a negar que as camas dispoñibles 

se reduzan porque “se fan falta utilizaranse” e a outras formulacións que amparan 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
9G

3z
1I

B
C

o5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65087

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO9G3z1IBCo5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

dialecticamente a estratexia de reducir recursos e facer funcionar ao sistema en 

función diso. 

 

As distintas áreas sanitarias comezan a saber a previsión de recursos da época 

estival, nun ano ao que haberá que engadir a previsible chegada de numeroso 

turismo nacional (o máis frecuente en Galicia) polas circunstancias actuais. 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1.  Prevé o Goberno de Galicia que os recursos humanos e a dispoñibilidade de 

camas hospitalarias véxase reducida durante este verán? 

2. Considera o Goberno galego que a previsión que teña realizado para a dotación 

de recursos materiais e humanos neste verán é axeitada para as necesidades 

previstas? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

Asdo.:  Julio Torrado Quintela 

Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 10:03:10 

 
Marina Ortega Otero  na data 14/07/2021 10:03:17 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Unha das potencialidades máis destacadas do noso Sistema sanitario público está 

na altísima calidade formativa e de capacitacións dos e das profesionais 

formados, o que se viña acompañando sempre de intentos de reformas do sistema 

para outorgar, cada vez, maiores funcións a todas as categorías. 

 

Esta liña estratéxica de ampliar as posibilidades de desenvolvemento profesional 

supón, ademais, unha ferramenta imprescindible para mellorar a eficiencia e a 

calidade asistencial do sistema, pois aproveita todas as potencialidades e permite 

especializar o traballo de cada profesional para ter unha maior capacidade 

asistencial entre o conxunto deles. 

 

Non en tanto non sempre foi entendido así. En 2015 o Goberno de España 

presidido por Mariano Rajoy cambiou a tendencia e limitou as posibilidades das 

profesionais de enfermería para prescribir certo tipo de tratamentos para os que 

estaban perfectamente capacitadas. Esta “traizón” ao colectivo, como foi 

cualificado polas asociacións profesionais e sindicatos de enfermería, supuxo 

unha torpe axuda ao sistema, que empezou a xerar un efecto de saturación sobre 

os/as facultativos/as que tiñan que acumular na súa xornada tarefas para as que a 

enfermería estaba capacitada e que tiña atribuídas antes da normativa impulsada. 

 

O cambio de Goberno de España permitiu, neste cambio, reverter esa 

modificación e en 2018 aprobar un novo real decreto que devolvía e ampliaba 

capacitacións ao colectivo de enfermería. Non en tanto, dende entón hai algunhas 

comunidades autónomas que se resisten a adaptar as súas normativas para 

facilitar a aplicación da nova situación, demorando a posibilidade de que as 

enfermeiras do sistema poidan exercer labores para as que están perfectamente 

formadas e que derivarían tarefas doutros profesionais alimentando así a real 

multidisciplinariedade dos equipos sanitarios. Esta situación vese especialmente 

relevante no eido da Atención Primaria, onde a saturación dos e das profesionais 

nos centros de saúde precisa de decisións coma esta, entre outras, para facilitar a 

mellor eficiencia no funcionamento da asistencia. 
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Dous anos e medio despois Galicia é unha das 3 únicas comunidades autónomas 

que non ten adaptada a norma para permitir a prescrición enfermeira. Este 

evidente desleixo supón unha nova ofensa para o colectivo, e evidencia o esforzo 

burocrático deste Goberno autonómico en bloquear e dificultar a implantación de 

normativas que non coinciden co seu modelo sanitario aínda que estiveran 

obrigados a facelo. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como explica o Goberno galego a demora de dous anos e medio para 

adaptar unha normativa xa aprobada para o conxunto do Estado e que está 

enlentecendo a capacidade asistencial do sistema sanitario? 

 

2. Cando ten previsto a Xunta de Galicia habilitar as modificacións legais 

oportunas e publicalas para que teñan vigor para que sexa unha realidade 

en Galicia a capacidade prescritiva das enfermeiras en consonancia co Real 

decreto de prescrición enfermeira do 23 de outubro de 2018? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 10:04:16 

 
Marina Ortega Otero  na data 14/07/2021 10:04:22 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 8.ª, Pesca e Marisqueo. 

 

A necesidade de investimentos nos portos de diferentes lugares de Galicia ten 

sido obxecto de debate público, reivindicación de alcaldes/as con apoio dos 

plenos municipais, peticións de confrarías e numerosas formulacións estratéxicas 

que apostan por insuflar forza e investimentos nas infraestruturas do noso sector 

pesqueiro. 

 

Estes debates sempre agochan a posición de Portos de Galicia que, de maneira 

estandarizada, afirma estar estudando as necesidades e declara estar traballando 

intensamente nas melloras de portos en diferentes lugares. 

 

Non en tanto a execución orzamentaria do primeiro trimestre de 2021 amosa a 

realidade de que a partida “513A-Construción, conservación e explotación 

portuaria” evidencia un gasto de 0 € sobre o presupostado inicialmente, máis de 

10 millóns de euros. Este desleixo resulta de difícil explicación para unha 

Administración que debe xestionar o mantemento e conservación dos portos (a 

excepción dos de interese xeral). 

 

Esta realidade evidencia que o discurso de investimentos e traballo intenso 

necesita ser revisado e explicado, pois ou non se está facendo desta maneira ou 

está sendo canalizado a través doutras partidas e doutros sistemas orzamentarios, 

o que faría moito máis difícil a súa fiscalización e seguimento ademais de 

entorpecer a execución naquelas outras partidas. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como explica o goberno da Xunta de Galicia a ausencia de execución 

orzamentaria na partida 513A -  Construción, conservación e explotación 

portuaria existindo as necesidades que son coñecidas nos portos de 

Galicia? 

 

2. Esta cargando o goberno da Xunta de Galicia algúns investimentos que 

corresponde a este área noutras partidas orzamentarias? 
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3. Realizou o goberno da Xunta de Galicia algunha actuación en termos de  

construción, conservación e explotación portuaria nalgún porto de Galicia 

durante o primeiro trimestre de 2021? 

 

4. Realizou o goberno da Xunta de Galicia algunha actuación en termos de  

construción, conservación e explotación portuaria nalgún porto de Galicia 

durante o primeiro semestre de 2021? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Patricia Otero Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 10:06:56 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 14/07/2021 10:07:03 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

O día 17 de xuño de 2020 publicouse o Real decreto lei 22/2020, do 16 de xuño, 

polo que se regula a creación do Fondo Covid-19 e se establecen as regras 

relativas á súa distribución e libramento. 

 

Esta medida excepcional ditouse considerando o papel excepcionalmente 

relevante que desempeñan as comunidades autónomas na prestación de servizos 

públicos fundamentais como a educación, os servizos sociais e a sanidade, 

considerando, ademais,  que precisamente as comunidades autónomas, ademais 

de afrontaren incrementos de gastos nas súas contas como consecuencia da 

pandemia, fano ante un freo na actividade económica, que vai supor 

previsiblemente unha significativa diminución dos recursos dispoñibles para dar 

cobertura a estes servizos públicos. 

 

Esta norma, e con respecto á distribución do Fondo covid-19 entre as 

comunidades autónomas e cidades con estatuto de autonomía, determina que se 

fará por tramos establecendo o tramo 3 que se dota con 2.000.000.000 € 

asociados ao gasto en educación. 

 

O día 2 de setembro de 2020 publícase a Orde  HAC/809/2020, do 1 de 

setembro, pola que se determina a contía da distribución definitiva entre as 

Comunidades Autónomas e Cidades de Ceuta e Melilla dos recursos previstos na 

letra  c) do apartado 2 do artigo 2 da Real Decreto-lei 22/2020, do 16 de xuño, 

polo que se regula a creación do Fondo covid-19 e establécense as regras 

relativas á súa distribución e libramento, no que a Galicia lle corresponden  

92.987.530 €. 

 

Dende o Goberno do Estado, concretamente dende o Ministerio de Educación e 

Formación Profesional, e respectando a capacidade dos gobernos das 

comunidades autónomas para a utilización deses fondos,  fíxose fincapé en que 

os correspondentes a ese tramo 3 teñen como finalidade os gastos educativos, 

poñendo como exemplo a contratación de profesorado, a habilitación de novos 

espazos ou outras necesidades ás que se debese facer fronte. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
B

qG
m

9I
8X

z8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65093

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROBqGm9I8Xz8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 

 

 

 

Por parte do Sr. presidente da Xunta de Galicia se pediu liberdade para  dedicar 

eses fondos ao que o Goberno galego considerase co argumento, segundo se 

recolle en diversos medios, de que "O que pretendemos é que nos deixen tomar a 

decisión, que somos maiores de idade, de para que programas destinamos os 

fondos". 

 

Parece, polo tanto, moi pertinente que o Goberno galego informe de que 

cantidade e que conceptos dedicou a Xunta de Galicia aos fondos os que nos 

estamos a referir. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Que cantidade dos 92.987.530 € recibidos do Goberno do Estado se dedicou 

exclusivamente a gastos educativos? 

 

2ª) Cantos profesores se contrataron con cargo a eses fondos en centros públicos? 

 

3ª) Cantos profesores se contrataron con cargo a eses fondos en centros 

concertados? 

 

4ª) Que outros gastos se fixeron con cargo a eses fondos e en que conceptos? 

 

5ª) Que cantidade se destinou a gastos relacionados cos centros públicos? 

 

6ª) Que cantidade se destinou a gastos relacionados cos centros concertados? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:32:46 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 08/07/2021 09:33:01 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto 

no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

A Constitución española de 1978 consagra o dereito á vivenda no seu artigo 47 entre os 

principios reitores da política social e económica, dentro dos dereitos e deberes 

fundamentais ao establecer que todos os españois teñen dereito a gozar dunha vivenda 

digna e adecuada e que os poderes públicos promoverán as condicións necesarias e 

establecerán as normas pertinentes para facer efectivo este dereito, regulando a 

utilización do chan de acordo co interese xeral para impedir a especulación. 

 

A Constitución, como é evidente,  non se limita a regular o contido deste dereito –gozar 

dunha vivenda digna e adecuada– senón que require unha actividade positiva para a súa 

efectividade real, cun verdadeiro mandato aos poderes públicos para que garantan a súa 

eficacia. 

 

No artigo 27.3. do Estatuto de autonomía de Galicia establécese a competencia 

exclusiva da Comunidade Autónoma de Galicia en materia de vivenda. En cumprimento 

do desenvolvemento desa competencia, a Xunta de Galicia establece políticas activas 

para dar cumprimento ao mandato constitucional. 

 

Con respecto a esas políticas activas, o Goberno galego aprobou o Plan galego de 

rehabilitación, aluguer e mellora de acceso á vivenda 2015-2020, coñecido como Plan 

RehaVita. Este plan desenvolve unha planificación baseada en catro eixos: o acceso á 

vivenda, a rehabilitación de vivendas e renovación urbana, a prevención da exclusión 

residencial e outras medidas en materia de vivenda. 

 

Cabe entender que para acadar os obxectivos previstas no plan RehaVita os orzamentos 

da Consellería de Medio ambiente, territorio e vivenda inclúen, entre outros,  o 

programa 451B -  Acceso á vivenda que ten como obxectivo facilitar o acceso á 

vivenda, en propiedade ou en réxime de aluguer, especialmente aos colectivos máis 

desfavorecidos, atendendo a aqueles sectores da sociedade que se atopen en condicións 

máis desfavorecidas, seguindo as directrices establecidas no Plan RehaVita  e no Plan 

estatal de vivenda 2018-2021. 

 

No orzamento do ano 2019, último dos que temos datos de execución orzamentaria, este 

programa estaba dotado con 28.820.000 €, que serían rebaixados, logo das 

modificacións orzamentarias realizadas, a 14.280.000 €. 

 

Por si a falla de compromiso co desenvolvemento deste programa non fose evidente á 

vista redución experimentada no crédito inicial, os datos de execución en canto ás 
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obrigas recoñecidas despexan toda dúbida, xa que son 4.005.000 €. é dicir, unha 

execución orzamentaria de tan só un 13,9 % con respecto a o crédito inicial e un exiguo 

28 % con respecto a crédito rebaixado. 

 

Para a avaliación deste programa o propio orzamento prevé cinco indicadores e os 

valores que se espera acadar para cada un deles. Aos efectos que interesan nesta 

iniciativa, son dous os que nos preocupan: 

 

 -Vivendas de promoción pública licitadas, cun valor previsto de 3. 

 -Axudas concedidas para o acceso á vivenda, cun valor previsto de 3.858. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cales son os motivos polos que se decidiu facer unha modificación á baixa do 

programa 451B -  Acceso á vivenda durante o ano 2019, que supuxeron unha rebaixa de 

14.540.000 €? 

 

2ª) Cal foi o valor acadado no ano 2019 polo indicador “Vivendas de promoción pública 

licitadas” incluído na memoria dos orzamentos? 

 

3ª) Cal foi o valor acadado no ano 2019 polo indicador “Axudas concedidas para o 

acceso á vivenda” incluído na memoria dos orzamentos? 

 

4ª) Que impacto tivo sobre os colectivos potencialmente beneficiados por unha 

completa execución deste programa a redución de 14.280.000 €? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:33:49 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 08/07/2021 09:34:02 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

A rehabilitación de vivendas na Comunidade Autónoma de Galicia forma parte 

das actuacións previstas no Plan galego de rehabilitación, aluguer e mellora de 

acceso á vivenda 2015-2020 (Plan Rehavita). 

 

Aínda que este plan pode considerarse temporal e politicamente rematado, visto o 

anuncio realizado pola Conselleira de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda no 

Parlamento de Galicia ao anunciar un novo pacto social pola vivenda para os 

vindeiros cinco anos, parece que xunto co resto das actuacións previstas non se 

pode cualificar, nin de lonxe, como un éxito. 

 

Sintetizando o que a propia literatura do plan expón, a necesidade permanente de 

rehabilitación cumpre, entre outros,  cos obxectivos de manter a poboación en 

conxuntos históricos, núcleos rurais e barrios de vilas e cidades necesitados de 

mellora, conservar o patrimonio residencial construído, mellorar as condicións de 

vida, reducir a demanda de novos desenvolvementos urbanísticos e facer máis 

eficientes dende o punto de vista do consumo enerxético as vivendas 

rehabilitadas. 

 

Como sabemos, a concordancia entre as declaracións que se poden facer sobre as 

intencións de desenvolver determinadas políticas e o que se fai atópase nos 

orzamentos públicos e no seu grao de execución; non se trata só de consignar 

cantidades concretas, máis ou menos elevadas, se non da xestión que se leve a 

cabo desas cantidades. 

 

Os orzamentos da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda inclúen o 

denominado programa 451A - Fomento da rehabilitación e da calidade da 

vivenda que ten como obxectivo fomentar a rehabilitación da vivenda e a 

renovación urbana, recuperando o patrimonio residencial construído e minorando 

os impactos no medio, para satisfacer as necesidades de vivenda da poboación, a 

calidade de vida da cidadanía e dinamizar o sector da construción. 

 

No ano 2019, último do que coñecemos a execución orzamentaria, este programa 

tiña un orzamento inicial de 49.005.000 € que posteriormente serían 
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incrementados ata os 54.803.000 €. As obrigas recoñecidas foron 32.617.000 €, 

do que se conclúe que se deixaron sen executar 22.186.000 € ou, o que é o 

mesmo, practicamente o 40,5 % do orzamentado non foi executado. 

 

Por outro lado, os indicadores asociados para avaliar o cumprimento deste 

programa prevén os seguintes valores: 

 

 - Vivendas de promoción pública licitadas para rehabilitación: 52 

 - Axudas concedidas para a rehabilitación de vivenda: 2.445 

 

A deficitaria execución de calquera programa orzamentario pode ter distintas 

causas, entre outras, unha incorrecta consignación inicial ou unha xestión 

inadecuada del; en todo caso, esa deficiencia debe ser analizada dentro do propio 

Goberno e explicada en sede parlamentaria, posto que estamos a falar dunha 

elevada cantidade de recursos públicos que deberían ter sido aplicados a unha 

política de vivenda esencial. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cales son os motivos polos que as obrigas recoñecidas correspondentes ao 

ano 2019 foron 32.617.000 € deixando sen executar 22.186.000 €?. 

 

2ª) Cal foi o valor acadado no ano 2019 polo indicador “Vivendas de promoción 

pública licitadas para rehabilitación” incluído na memoria dos orzamentos?. 

 

3ª) Cal foi o valor acadado no ano 2019 polo indicador “Axudas concedidas para 

a rehabilitación de vivenda” incluído na memoria dos orzamentos?. 

 

4ª) Fíxose unha avaliación do impacto que tivo o feito de deixar sen executar 

22.186.000 € no ano 2019 dentro deste programa? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:34:48 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 08/07/2021 09:35:02 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

No Pleno do Parlamento de Galicia celebrado o día 6 de outubro de 2020 

compareceu, a petición propia, a conselleira de Medio Ambiente, Territorio e 

Vivenda para dar conta das liñas estratéxicas nas que está a traballar o Instituto 

Galego de Vivenda e Solo para un novo “Pacto Social pola Vivenda”, na que 

anunciou que recollerá dez novas medidas para a actuación do Goberno nos 

vindeiros cinco. 

 

Esas novas medidas apostarán, segundo expuxo a conselleira, polo alugueiro, a 

rehabilitación e a loita contra a exclusión. A falla de concretar en que consistirán 

esas novas medidas, o que de por si fai que a comparecencia fose precipitada e 

carente de contido concreto, ningunha desas medidas innovan ningunha 

orientación estratéxica con respecto ao Plan galego de rehabilitación, aluguer e 

mellora de acceso á vivenda 2015-2020, coñecido como Plan RehaVita, xa que 

este plan desenvolvía unha planificación baseada en catro eixos: o acceso á 

vivenda, a rehabilitación de vivendas e renovación urbana, a prevención da 

exclusión residencial e outras medidas en materia de vivenda. 

 

En calquera caso, ese novo documento, segundo as propias palabras da 

conselleira é unha primeira versión non pechada e aberta a cambios coa 

finalidade de conseguir unha estratexia consensuada, realista e efectiva. 

 

Aínda que descoñecemos por completo o documento, parece pertinente que se 

incorporen nel medidas que corrixan o fracaso evidente do mencionado  Plan 

galego de rehabilitación, aluguer e mellora de acceso á vivenda 2015-2020, 

incorporando medidas de apoio ás persoas con rendas máis baixas, en risco de 

desafiuzamento, de pobreza enerxética, con necesidades especiais de integración 

social, con discapacidades que precisen de adaptacións específicas das súas 

vivendas, ás vítimas de violencia de xénero e a todos aqueles modelos de 

familias que presenten especificidades diferentes ou en risco de exclusión social. 
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Tamén entendemos como necesario que se aposte pola  calidade habitacional de 

todos os fogares galegos, favorecendo accións que permitan o correcto 

mantemento ou rehabilitación do parque inmobiliario, dándolle prioridade á total 

erradicación das infravivendas en Galicia. 

 

Adicionalmente, é necesario desenvolver medidas potentes que pasen polo 

impulso prioritario do parque público de vivenda en aluguer, por acadar unha 

xestión moito máis eficiente do parque público de vivendas protexidas, co 

fomento do mantemento e rehabilitación dos edificios, actuando sobre a cidade e 

aproveitando o parque xa existente e avanzando na innovación en vivenda, 

implantando modelos que se adecúen ás necesidades da poboación nova e outros 

colectivos. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan preguntan: 

 
Pensa incluír  o Goberno galego no Pacto Social pola Vivenda, no que está a 

traballar o  Instituto Galego de Vivenda e Solo, medidas que: 

 

-  Dean de xeito eficaz apoio ás persoas con rendas máis baixas, en risco 

de desafiuzamento, de pobreza enerxética e con necesidades especiais 

de integración social. 

 

-  Prioricen a súa orientación cara ás persoas  con discapacidades que 

precisen de adaptacións específicas das súas vivendas, ás vítimas de 

violencia de xénero e a todos aqueles modelos de familias que 

presenten especificidades diferentes ou en risco de exclusión social. 

 

- Aposten pola  calidade habitacional de todos os fogares galegos, 

favorecendo accións que permitan o correcto mantemento ou 

rehabilitación do parque inmobiliario, priorizando decididamente a 

total erradicación das infravivendas en Galicia. 

 

- Impulsen con carácter prioritario o parque público de vivenda en 

aluguer, por acadar unha xestión moito máis eficiente do parque 

público de vivendas protexidas, co fomento do mantemento e 

rehabilitación dos edificios, actuando sobre a cidade e aproveitando o 

parque xa existente e avanzando na innovación en vivenda, 

implantando modelos que se adecúen as necesidades da poboación 

nova e outros colectivos.? 
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Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:36:28 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 08/07/2021 09:36:53 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

O día 11 de xaneiro de 2020 entrou en vigor a Lei 9/2019, do 11 de decembro, de 

medidas de garantía do abastecemento nos episodios de seca e nas situacións de 

risco sanitario. 

 

Cando se tramitou no Parlamento de Galicia este texto normativo, o grupo 

parlamentario socialista manifestou a súa oposición fundamentalmente porque a 

lei ten orientacións que parten dun suposto de desconfianza da Xunta de Galicia 

cara á Administración local, á que en moitas veces se lle atribúe (e con razón) un 

elevado grao de autonomía pero á que se lle impón con este texto unha absoluta 

tutela cando non obrigas de moi difícil asunción. 

 

Así, podemos destacar os seguintes aspectos negativos máis relevantes da lei: 

 

- Insístese máis (e de feito así se regula) nos procedementos coercitivos que 

nos mecanismos de colaboración e no seu fomento. 

 

- Non se amplían as vías de financiamento, que quedan exclusivamente 

limitadas aos concellos ou a Augas de Galicia. 

 

- Imponse aos concellos a recepción de obras, aínda que existan 

discrepancias entre as administracións locais e autonómica, xa que as 

obras pasan a ser competencia dos concello cunha simple comunicación. 

 

- Non se garante en ningún caso axuda financeira aos concellos para un 

paso tan elemental, previo e imprescindible como son as auditorías previas 

nin, por suposto, as actuacións necesarias para acadar o obxectivos dun 

máximo dun 20 % de perdas nas redes de abastecemento. 

 

- Tamén se perde a oportunidade (apelando a esa autonomía local que o 

propio texto parece ignorar) de harmonizar as contías das sancións nos 

casos de incumprimento do réxime regulador do abastecemento ou 

saneamento. 
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- Resulta particularmente taxativa e imperativa impoñendo prazos de moi 

difícil cumprimento para concellos e deputacións provinciais á vez que é 

máis laxa coa propia Xunta de Galicia. 

 

- Introduce definitivamente un gravame sobre as perdas nas redes que 

superen o 20 %, cando sería máis pertinente e mesmo eficaz, desenvolver 

un plan que promovese as actuacións precisas para que ese 20 % non se 

superase ou que fose minoritario ou mesmo residual. 

 

En todo caso, o texto introduce obrigas que tiñan que ser cumpridas no primeiro 

ano de vixencia da lei, como por exemplo a que se establece na disposición 

adicional terceira, sobre a obriga da instalación de contadores homologados de 

medición de consumo de auga, que determina que no prazo máximo dun ano, 

contado desde a entrada en vigor desta lei, as persoas titulares das redes de 

abastecemento deben dispoñer de contadores homologados de medición de 

consumo de auga en todos os puntos de captación ou de subministración en alta e 

nos puntos de subministración final en alta ou en baixa; ou a establecida na 

disposición transitoria segunda, sobre a vixencia dos actuais plans de emerxencia 

ante situacións de seca na Demarcación Hidrográfica Galicia-Costa, que 

determina que os plans de emerxencia ante situacións de seca aprobados no 

ámbito territorial da Demarcación Hidrográfica Galicia-Costa con anterioridade á 

entrada en vigor desta lei poderán continuar a aplicarse no que non se opoñan ao 

seu contido e que estes plans deberán ser remitidos a Augas de Galicia no prazo 

máximo de seis meses, contado desde a entrada en vigor desta lei, para analizar a 

compatibilidade das súas previsións co establecido nela. 

 

En definitiva, hai obrigas que nesta data deberían estar cumpridas polo que o 

coñecemento do seu grao de cumprimento resulta un indicador imprescindible 

para coñecer a eficacia do texto normativo. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Que valoración fai o Goberno da Xunta de Galicia sobre o cumprimento, no 

primeiro ano de vixencia, da  Lei 9/2019, do 11 de decembro, de medidas de 

garantía do abastecemento nos episodios de seca e nas situacións de risco 

sanitario? 

 

2ª) Cantos titulares de redes  de abastecemento tiñan a obriga de dispoñer de 

contadores homologados de medición de consumo de auga en todos os puntos de 

captación ou de subministración en alta e nos puntos de subministración final en 
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alta ou en baixa antes do mes de xaneiro deste ano? Cantos cumpriron esa 

obriga? 

 

3ª) Cantos plans de emerxencia ante situacións de seca estaban aprobados no 

ámbito territorial da Demarcación Hidrográfica Galicia-Costa con anterioridade á 

entrada en vigor da lei? Cantos foron remitidos a Augas de Galicia dentro do 

prazo máximo de seis meses, contado desde a entrada en vigor da lei, para 

analizar a compatibilidade das súas previsións co establecido na propia lei? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:38:10 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 08/07/2021 09:38:23 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto 

no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

O Goberno galego desenvolveu, entre os anos 2015 e 2020, o Plan galego de 

rehabilitación, aluguer e mellora do acceso á vivenda, coñecido como Plan Rehavita. 

 

Este plan, e segundo o propio texto, pretendía deseñar a política de vivenda en función 

das necesidades reais da demanda de vivenda protexida e na rehabilitación do 

patrimonio construído, así como prestar especial atención ás persoas en situación de 

desprotección por estar en risco de perder ou ter perdido a súa vivenda. 

 

A súa articulación prevé catro eixos de actuación: o acceso á vivenda, a rehabilitación 

de vivendas e renovación urbana, a prevención da exclusión residencial e outras 

medidas en materia de vivenda, que inclúen desenvolvemento normativo, estudos e 

traballos relativos á calidade da construción e normativa técnica, rexistro de informes de 

avaliación dos edificios, a regulación do rexistro de promotores da Comunidade 

Autónoma de Galicia e o plan de venda de locais. 

 

Como é sabido, calquera política pública pretende xerar determinados impactos ou 

efectos na sociedade e para iso estas políticas teñen ciclos perfectamente coñecidos: a 

identificación e definición de problemas, a formulación da política,  a adopción da 

decisión, a implantación e, por último a avaliación. 

 

No que aos impactos pretendidos polo Plan Rehavita se refire, queda claro xa dende o 

primeiro parágrafo cando se di que “As políticas públicas en materia de vivenda teñen 

que orientar a súa intervención a adoptar as medidas necesarias encamiñadas a que os 

cidadáns poidan exercer o dereito, constitucionalmente recoñecido, a dispoñer dunha 

vivenda digna e adecuada”. 

 

Como queira que o Goberno galego vén de presentar o chamado Pacto de vivenda de 

Galicia 2021-2025, podemos considerar sen marxe de erro que o Plan Rehavita está 

rematado ao ter un novo plan que o substitúe e tamén pola súa vixencia temporal que, 

lembremos, remataba no ano 2020. 

 

Procede, en consecuencia, avaliar os resultados da aplicación do Plan Rehavita, xa que a 

avaliación pecha o ciclo ao que antes se fixo referencia, e resulta incuestionable que 

unha avaliación, non só ao final se non durante a implantación, permite coñecer a 

adecuación do deseño á realidade e corrixir, se fose necesario, calquera aspecto. 
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Neste caso, o propio plan presenta unha serie de indicadores asociados aos eixos, polo 

que esa avaliación debería resultar sinxela ao dispoñer a Administración autonómica da 

totalidade da información precisa. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1. Con respecto ao eixo 1 (Acceso á vivenda ) 

 

1.1 Cantas vivendas foron licitadas polo IGVS de promoción pública? 

1.2 Cantas vivendas foron iniciadas de promoción pública concertada? 

1.3 Cantas axudas foron concedidas a adquirentes ? 

1.4 Cantas axudas foron concedidas dentro do programa Aluga? 

1.5 Cantas axudas ao aluguer do Plan estatal foron concedidas? 

1.6 Cantos convenios e/ou acordos foron asinados con concellos? 

1.7 Cantas vivendas do SAREB postas a disposición? 

 

2.  Con respecto ao eixo 2 (Rehabilitación de vivendas e renovación urbana) 

 

         2.1. Cantas axudas autonómicas foron concedidas para a rehabilitación illada? 

2.2. Cantas vivendas en edificios foron obxecto de rehabilitación illada do plan 

estatal? 

2.3.Cantas axudas foron concedidas para o informe de avaliación de edificios? 

2.4. Cantas vivendas foron licitadas para rehabilitación de promoción pública? 

2.5. Cantas vivendas foron reparadas? 

2.6. A cantas vivendas lles foron concedidas axudas? 

2.7. Cantas vivendas en edificios rehabilitados no programa de Áreas de 

Rehabilitación Illada? 

2.8  Cantas vivendas en edificios con aforro enerxético 

 

3. Con respecto ao eixo 3 (Prevención da exclusión residencial) 

 

3.1.  Cantas vivendas foron integradas na rede de inserción? 

3.2. Cantas axudas foron concedidas no Bono alugueiro? 

3.3. Cantas axudas foron concedidas para erradicar a infravivenda? 

3.4. Cantas persoas afectadas por execucións hipotecarias foron realoxadas? 

3.5. Que porcentaxe do total dos que reunían requisitos representan? 

 

4. Cales son os orzamentos totais executados correspondentes a cada un dos eixos, 

indicando os correspondentes aos distintos programas que desenvolven eses 

eixos, é dicir, os catro programas que desenvolven o eixo 1, o catro que 

desenvolven o eixo 2, os tres que desenvolven o eixo 3, así como o eixo 4? 

 

5.  Que valoración fai a Xunta de Galicia do desenvolvemento do Plan galego de 

rehabilitación, aluguer e mellora do acceso á vivenda 2015-2020? 
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Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:39:13 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 08/07/2021 09:39:26 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, deputado e deputada pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

A orientación educativa na Comunidade Autónoma de Galicia ten o seu marco 

legal no Decreto 120/1998, do 23 de abril, polo que se regula a orientación 

educativa e profesional na Comunidade Autónoma de Galicia e na Orde do 24 de 

xullo de 1998 pola que se establece a organización e funcionamento da 

orientación educativa e profesional na Comunidade Autónoma de Galicia 

regulada polo Decreto 120/1998, que desenvolve o Decreto. 

 

O artigo 2 do Decreto 120/1998 crea os equipos de orientación específicos, que 

abranguen no seu plan de actuación os institutos de educación secundaria, as 

escolas de educación infantil, os colexios de educación infantil e primaria, os 

colexios de educación primaria e os colexios de educación especial. 

 

No artigo  5 d)  do mesmo Decreto  establécese que dentro da composición dos 

equipos de orientación específicos formará parte un traballador ou unha 

traballadora social e/ou educador ou educadora social, que ten as funcións que se 

establecen no artigo 22 da Orde do 24 de xullo de 1998, orientada a realizar 

accións de intervención socio-educativa cos alumnos que presenten problemas ou 

dificultades de integración escolar e social. 

 

Resulta, polo tanto, evidente a importancia que á participación destes 

profesionais lle concede a Administración educativa na orientación educativa e 

profesional, importancia que non se ve acompañada en realidade das actuacións 

concretas como proba o feito de que estean vacantes estas especialidades nos 

equipos de orientación específicos da Coruña e Pontevedra. 

 

Atopámonos ante un servizo educativo, o de orientación educativa e profesional, 

regulado dende hai 23 anos e que ten contribuído, sen dúbida, á mellora do 

sistema educativo galego pero que non  foi modificado substancialmente nese 

longo período de tempo, pero que si admite espazos de mellora, para o que pode 

resultar moi pertinente experimentar na súa ampliación. 

 

No sentido anterior e como sabemos, a experimentación no ámbito educativo 

consiste, basicamente, en efectuar intervencións educativas alternativas no 
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sistema coa clara finalidade de mellorar a práctica educativa. Esa intervención 

debe sempre estar sometida a un control rigoroso construído sobre criterios de 

investigación e avaliación. Existe un consenso absoluto en que a experimentación 

educativa contribúe á calidade e mellora educativas. 

 

Dende o Colexio Oficial de Traballo Social de Galicia teñen manifestado a 

conveniencia de incrementar a participación destes profesionais nos servizos de 

orientación educativa e profesional, considerando que a súa formación académica 

e capacitación profesional supón unha cualificación idónea para prestar unha 

axuda técnica a nivel educativo, xa que o medio escolar é onde primeiro se poden 

detectar problemas familiares e sociais, constituíndo os centros educativos unha 

institución idónea a nivel de detección e prevención. 

 

Segundo este colexio oficial, a participación das persoas traballadoras sociais nos 

centros educativos abrangue ámbitos tan relevantes como: 

 

a) Colaborar na prevención e detección de indicadores de risco que puideran 

xerar inadaptación social e escolar. 

b) Participar na elaboración de programas para dar resposta ás necesidades 

sociais do alumnado e das súas familias. 

c) Detectar situacións de risco, como malos tratos infantís, abusos sexuais, 

problemas emocionais ou problemáticas sociofamiliares. 

d) Facilitar a incorporación de alumnado migrante ou pertencente a minorías. 

e) Diminuír o risco de fracaso e abandono escolar, ou 

f) Potenciar a coordinación das distintas entidades e organismos dos ámbitos 

sanitarios, de servizos sociais e educativos. 

 

O certo é que a proposta que se realiza conta con precedentes no Estado español, 

por exemplo na Comunidade Autónoma de Canarias. En setembro do ano 2017 

asinouse un convenio de colaboración entre a Consejería de Educación y 

Universidades do Goberno de Canarias e o Colegio Profesional de Educadores y 

Educadoras Sociales de Canarias (CEESCAN), para a mellora do sistema 

educativo y da educación social. Este convenio recoñece que a Educación Social 

é unha das claves para potenciar o desenvolvemento social, educativo e político 

dos nenos e nenas e a xuventude, desenvolvendo e expondo desde o centro 

educativo, propostas de mediación familiar, resolución de conflitos, redución do 

absentismo escolar, fomento da convivencia, prevención do acoso escolar, 

atención á diversidade e desenvolvemento comunitario e participado. 

 

En definitiva, a petición que traslada o  Colexio Oficial de Traballo Social de 

Galicia conta con precedentes de implantación no Estado, polo que resulta 
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oportuno coñecer as intencións da Consellería de Cultura, Educación e 

Universidade sobre a demanda que traslada este colectivo profesional. 

 

Por iso, o deputado e a deputada que asina formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Considera a Consellería de Cultura, Educación e Universidade que o colectivo 

de traballadores sociais pode contribuír á mellora do servizo de orientación 

educativa e profesional ampliando a súa presenza na rede de orientación 

existente? 

 
2ª) Valora a  Consellería de Cultura, Educación e Universidade a posibilidade de 

levar a cabo un proxecto de experimentación educativa asinando un convenio co  

Colexio Oficial de Traballo Social de Galicia que permita a participación deste 

colectivo da rede de orientación escolar? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:40:22 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 08/07/2021 09:40:34 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, deputado e deputada pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

No pleno do Parlamento de Galicia celebrado o día 9 de marzo de 2020 foi 

debatida unha Proposición non de lei deste grupo parlamentario sobre o 

mantemento polo Goberno galego do funcionamento do CEIP de Baamonde, no 

concello de Begonte, desbotando calquera posibilidade de desafectar o centro. 

 

A iniciativa foi rexeitada ao votar en contra o Grupo Parlamentario Popular, que 

entre os seus argumentos empregou a mellora da calidade educativa que se 

conseguirá o trasladar ao alumnado do CEIP de Baamonde ao CEIP Virxe do 

Corpiño, posto que non existirá a necesidade de agrupar alumnado en aulas 

mixtas, entendo por tal as que escolarizan alumnos de distintos cursos. 

 

O anterior argumento, repetido en varias ocasións durante a intervención do 

voceiro do partido popular, replica o empregado polo alcalde do concello de 

Begonte, cando no seu Plan de impulsión da educación no concello de Begonte 

expón que “Os/as nenos/as do Colexio de Baamonde, polo seu número, teñen que 

estar agrupados en tres aulas, xuntándose cursos inmediatos, dificultando os 

traballos dos profesores e imposibilitando que a educación sexa a óptima que un 

colexio pode ofrecer”. 

 

Cabe entender a argumentación do alcalde do concello de Begonte no contexto 

da súa proposta. O que costa entender, por inexplicable, é que se empregue por 

parte do Partido Popular nun debate parlamentario. 

 

E isto é así porque, como sabemos, existen na Comunidade Autónoma de Galicia 

un elevado número de centros de educación infantil e primaria incompletos, é 

dicir, que non teñen tres grupos de educación infantil e seis de educación 

primaria, polo que existen neles aulas mixtas no sentido anteriormente descrito. 

 

A Consellería de Cultura, Educación e Universidade publica anualmente ordes 

que modifican as unidades dos centros de educación infantil e primaria (entre 

outros), no que se pode atopar como xustificación que é necesario adaptar  a  

organización  dos  centros  docentes  ás  necesidades  efectivas  da  poboación 

escolar e ás exixencias duns cadros de persoal que incidan na atención á 
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diversidade  coa  introdución  de  profesorado  especialista  e  a  mellora  da  súa  

oferta  educativa,  e que en consecuencia se deben revisar as unidades e os postos 

de traballo docentes dos centros públicos dependentes desa consellaría nos niveis 

de educación infantil, educación primaria e educación especial; como se pode 

observar se incide na mellora da súa oferta educativa. 

 

Por citar só as dúas últimas, 

 

a) Na Orde do 3 de agosto de 2020 pola que se modifican as unidades e os 

postos de traballo docentes dos centros públicos dependentes desta 

consellaría nos niveis de educación infantil, educación primaria e 

educación especial (DOG do 12 de agosto) aparecen os seguintes centros 

incompletos: 1 centro na provincia da Coruña, 5 centros na de Lugo, 1 

centro na de Ourense e 3 centros na de Pontevedra. 

 

b) Na Orde do 15 de xullo de 2019 pola que se modifican as unidades e os 

postos de traballo docentes dos centros públicos dependentes desta 

consellaría nos niveis de educación infantil, educación primaria e 

educación especial (DOG do 29 de xullo) aparecen os seguintes centros 

incompletos: 6 centros na provincia da Coruña, 5 centros na de Lugo, 8 

centros na de Ourense e 11 centros na de Pontevedra. 

 

Empregando o argumento anterior, estes centros non poden ter experimentado 

mellora na súa oferta educativa posto que teñen aulas mixtas. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Comparte a Consellería de Cultura, Educación e Universidade que as aulas 

nas que se escolarizan alumnos de distintos cursos ofertan unha deficiente 

calidade educativa? 

 

2ª) Considera necesario abrir un debate coa comunidade educativa para a revisión 

dos actuais criterios de agrupamento de alumnos en aulas mixtas? 

 

3ª) Comparte os argumentos empregados polo voceiro do Partido Popular no 

debate da  Proposición non de lei deste grupo parlamentario sobre o mantemento 

polo Goberno galego do funcionamento do CEIP de Baamonde, no concello de 

Begonte, desbotando calquera posibilidade de desafectar o centro celebrado no 

pleno do Parlamento de Galicia o día 9 de marzo de 2021? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
S

m
8I

rP
V

D
a9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

65112

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROSm8IrPVDa9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 

 

 

 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:41:33 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 08/07/2021 09:41:47 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 8.ª, Pesca e 

Marisqueo. 

 

A conserveira Thenaisie Provote, coñecida en O Grove como “a fábrica de 

Rons”, dedicada á conserva, vén dende hai tempo pasando por unha situación 

difícil na que a firma empresarial propietaria encamiñou a súa descapitalización, 

coa conseguinte perda de competitividade e ameaza sobre os empregos. 

 

A Xunta de Galicia, a través do Igape e dos mecanismos que a Consellería do 

Mar ten para participar e colaborar no desenvolvemento empresarial do sector 

mar – industria, tivo na súa man poder resolver a situación coa procura activa de 

posibles compradores ou coa mediación coa firma propietaria para buscar 

solucións que tiveran en conta ao colectivo de traballadoras e ao impacto social 

dunha perda empresarial deste nivel. 

 

A empresa, con traballadoras en O Grove na nave conserveira e en Mos na 

central operativa e de loxística, funcionou con normalidade ata hai pouco tempo, 

sendo o sector da conserva un eido puxante e en crecemento. Esta firma 

empresarial, ademais, foi sempre recoñecida pola calidade das súas traballadoras 

e da súa eficiencia. Non en tanto os criterios de especulación empresarial, que 

viñeron xogando cos postos de traballo, foron admitidos sumisamente por unha 

Xunta de Galicia que mantivo un intento de aparentar actividade pero que 

presentou, na vertente real, unha inacción evidente ante o que era un proceso de 

descapitalización para vender, ao final do proceso, a outra firma empresarial que 

puidera alixeirar de postos de traballo a empresa. 

 

O Parlamento de Galicia debateu sobre esta cuestión en diversas ocasións, máis 

a posición política do Partido Popular, que sustenta ao goberno, quedou en 

evidencia cando se manifestaron a favor de manter a actividade e emprego pero 

negáronse a aceptar que o acordo parlamentario incluíra a defensa de manter 

todos os postos de traballo. Na mesma altura o Goberno galego foi advertido 

polo Grupo Socialista de que debía contar toda a información que puidera ter 

sobre o interese dalgunha empresa, que puidese ter ambición de facerse coa 

firma pero reducindo un gran volume de traballadoras, mais o goberno negouse 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

e agochou a existencia deste intercambio empresarial prexudicial para os 

traballadores e traballadoras, validando e servindo de aval para esta operación. 

 

Na actualidade a Xunta de Galicia amosou ser incapaz de resolver a situación, 

evidenciando que apostaron por favorecer a unha empresa concreta que entrara 

na solución pero que terminou por retirar a súa oferta. Así, a administración 

autonómica dificultou todas as posibilidades de atopar unha solución pero 

tampouco conseguiu ningunha que fose viable. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que o Goberno galego falseou en sede parlamentaria a información 

que é evidente que tiña sobre as posibles vías polas que se encamiñou a 

situación de Thenaisie Provote? 

2. Por que a Xunta de Galicia non traballou nunha solución que defendera a 

todo o colectivo de traballadoras? 

3. Que valoración lle merece a Xunta de Galicia a resolución do conflito de 

Thenaisie Provote? 

4. Que solución cre o Goberno galego que debe ter a situación de Thenaisie 

Provote? 

5. Que medidas vai poñer en marcha o goberno da Xunta de Galicia para 

resolver a situación de Thenaisie Provote despois de non resolver ningún 

dos problemas provocados? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Patricia Otero Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 17:09:01 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 14/07/2021 17:09:07 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, deputado e deputada pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 d 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 4ª. 

 

A fundación Political Watch é unha organización que ten como misión xerar, tanto no 

Estado español como no resto de países nos que traballa, unhas condicións favorables 

para o deseño, adopción e implementación de políticas públicas e prácticas privadas que 

promovan unha sociedade máis xusta, equitativa e sostible. 

 

Esta organización, xunto coa Plataforma de organizacións de infancia de Galicia vén 

de facer público un informe titulado “Cole seguro” dentro dunha iniciativa coa que se 

pretende xerar e dar a coñecer información sobre como se está garantindo o dereito á 

educación para nenos, nenas e adolescentes no contexto da covid-19, tentando coñecer o 

destino do investimento público en educación, a situación na que se atopan os centros 

educativos e a percepción da cidadanía sobre as medidas adoptadas. 

 

Sobre os fondos covid-19 dispoñibles para educación e no caso de Galicia o informe 

afirma que a Xunta de Galicia facilitou certa información respecto da repartición dos 

fondos, aínda que esta foi incompleta, nada que resulte sorprendente toda vez que o 

Grupo Parlamentario Socialista presentou unha proposición no de lei na Comisión 4ª de 

Educación e Cultura na que se propoñía que o Goberno galego a remitise ao Parlamento 

de Galicia a información detallada do destino dado aos 92.987.530 € recibidos do 

Goberno do Estado para gastos educativos dentro do tramo 3 do Fondo covid regulado 

polo  Real decreto lei 22/2020, do 16 de xuño, polo que se regula a creación do Fondo 

Covid-19 e se establecen as regras relativas á súa distribución e libramento, iniciativa 

que foi rexeitada co voto en contra do Grupo Parlamentario Popular. 

 

Con respecto aos datos que contén o informe aos que facemos referencia convén 

subliñar que se afirma que “Do mesmo xeito que noutras Comunidades Autónomas, a 

Consellería de Cultura, Educación e Universidade de Galicia foi contactada polo equipo 

de Cole Seguro con anterioridade á publicación da análise, co fin de darlle a 

oportunidade de completalo, corrixilo ou corroboralo. No momento de peche da 

publicación, non se recibiu resposta nin datos para Galicia”. 

 

Resulta preocupante que no que se refire a persoal docente o informe conclúe que aínda 

que a partida na que máis gasto se destinou  en Galicia, do mesmo xeito que o resto de 

comunidades autónomas, foi a de persoal docente, con todo en comparación co resto de 

CC.AA esta foi a máis baixa de todas, xa que se destinou só o 29,79 % do Fondo covid, 

menos da metade da media estatal do 55,48 %, á vez que non se puido coñecer a través 

da información pública dispoñible a duración das contratacións extraordinarias 

realizadas en Galicia para responder ás necesidades docentes xurdidas pola covid-19. 
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Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Que valoración fai a Consellería de Cultura, Educación e Universidade das 

conclusións do informe no relativo á contratación de persoal docente? 

 

2ª) Son correctos os datos que presenta o informe relativos á contratación docente con 

fondos covid-19? 

 

3ª) Porque a Xunta de Galicia non respondeu á petición de datos que se fixo de forma 

completa nin á posibilidade de completar, corrixir ou corroborar os datos antes da 

publicación do informe? 

 

4ª) Considera que esa práctica resulta coherente coa transparencia esixible, máxime 

dentro do contexto no que nos atopamos e na necesidade de coñecer o destino dos 

fondos excepcionais que se teñen habilitado para o ámbito educativo? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

 

 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:42:37 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 08/07/2021 09:42:50 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Luís Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, deputado e deputada pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

Na memoria dos orzamentos da Consellería de Educación, Universidade e 

Formación Profesional para o ano 2020 pódese ler que o programa 423B 

Prevención do abandono escolar trata de atender a necesidade existente de 

incrementar o número de titulados en formación postobrigatoria, sobre a 

necesidade recoñecida de que é necesario formar unha cidadanía máis e mellor 

formada. 

 

Tamén se recoñece, axeitadamente a xuízo deste grupo parlamentario, que para 

abordar a diminución do abandono escolar, faise necesario incrementar a 

porcentaxe de xente nova que remata o nivel educativo da Educación Secundaria 

Superior. 

  

As propostas articúlanse ao redor de catro amplos ámbitos de actuación: as 

administracións educativas; os centros educativos e o persoal docente; as 

administracións locais, as familias e os mozos e mozas que abandonaron o 

sistema educativo sen ter obtido un título de educación secundaria obrigatoria o 

post-obrigatoria, e o contorno laboral, tendo previstas as seguintes actuacións 

estratéxicas: 

 

1. Realizar actuacións destinadas a compensar as dificultades do alumnado para 

diminuír o abandono escolar prematuro e incrementar, por tanto, o éxito escolar. 

2. Fomentar a participación dos centros educativos na convocatoria de contratos-

programa coa finalidade de lograr unha educación de calidade para todo o 

alumnado, desenvolver o máximo posible as súas potencialidades, buscar a 

excelencia. 

3. Promover accións no campo da orientación educativa que establezan liñas de 

reforzo necesarias para reverter o fracaso escolar e/ou o escaso aprecio pola 

aprendizaxe incidido no aumento da motivación e autoestima. 

4. Desenvolver medidas de apoio e reforzo educativo. 

5. Formación do profesorado para posibilitar a súa intervención no coñecemento e 

aplicación de liñas de atención á diversidade, na procura de garantir o éxito 

educativo de todo o alumnado. 

6. Promover medidas de apoio nas áreas instrumentais e de idiomas. 
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7. Impulsar un programa de oratoria, que contribúa á mellora das habilidades 

comunicativas orais, ao tempo que favoreza o desenvolvemento das seguintes 

competencias clave: comunicación lingüística, competencias sociais e cívicas e 

sentido de iniciativa e espírito emprendedor. 

8. Desenvolver iniciativas de formación do profesorado relacionadas co ámbito 

STEM (Science, Technology, Engineering and Mathematics; Ciencia, 

Tecnoloxía, Enxeñería e Matemáticas) e ao ensino de linguas estranxeiras, así 

como ao enfoque baseado na Aprendizaxe Integrado de Contidos e Linguas 

Estranxeiras (AICLE, en inglés Content and Language Integrated Learning, 

CLIL). 

9. Desenvolver un proxecto de innovación educativa centrado na mellora da 

convivencia escolar, dentro de educonvives.gal. 

10. Apoiar aos concellos e asociacións sen fins de lucro para que realicen actividades 

que permitan ás persoas adultas adquirir as súas aprendizaxes tanto por medio de 

actividades de ensinanza, regrada ou non regrada, como a través da experiencia, 

laboral ou en actividades sociais 

11. En canto aos resultados que se pretenden conseguir co obxectivo estratéxico 

deste programa de gasto (coa identificación OE 1.5.09) son acadar que máis 

alumnado consiga finalizar con éxito a educación secundaria obrigatoria que lle 

permita continuar estudos en formación profesional de grao medio ou continuar 

estudos no bacharelato, contribuíndo a que os mozos e mozas permanezan no 

sistema educativo despois de finalizada a educación obrigatoria. 

 

Pese ao marco teórico deste programa, o certo é que a súa dotación orzamentaria 

e a posterior diminución poñen de manifesto que o compromiso da Consellería 

de Educación, Universidade e Formación Profesional neste ámbito e 

cuestionable. 

 

Coñecida a execución orzamentaria do ano 2020 do orzamento da Xunta de 

Galicia sabemos que con respecto a este programa dunha dotación inicial de 

26.247.000 €, fíxose unha modificación orzamentaria global que o rebaixou a 

15.679.000 € o que supón unha redución do 40,26 %. Ademais, e pese a 

presentar un nivel de execución do 99,5 %, debemos de ter en conta que a 

execución final é un 59,45 % do consignado inicialmente e que debemos supoñer 

que era o que se consideraba necesario. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal foi o motivo polo que se reduciu un 40,26 % o orzamento inicial do 

programa 423B Prevención do abandono escolar no ano 2020? 
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2ª) Considera a Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional 

que coa cantidade executada foron atendidas as necesidades existentes? 

 

3ª) Si a resposta á anterior pregunta é afirmativa, como se xustifica que para o 

ano 2021 este programa conte cun orzamento de 26.807.565€, cantidade que 

incrementa nun 70,97 % o executado no 2020? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:48:01 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 08/07/2021 09:48:16 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Álvarez Martínez, Patricia Otero Rodríguez e Pablo Arangüena Fernández, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

2ª. 

 

O Diario Oficial de Galicia do 13 de marzo de 2021 publica a Resolución do 29 

de marzo de 2021 pola que se aproban as bases reguladoras para a concesión, en 

réxime de concorrencia non competitiva, das axudas para actuacións de 

corrección de impactos paisaxísticos, e se establece a súa convocatoria para o ano 

2021. 

 

Esta resolución ten como obxectivos: 

 

1. Aumentar a sensibilidade cidadá en relación coas alteracións ou impactos 

en relación coa paisaxe, é dicir, nas cales diversas actuacións xeraron 

transformacións que deterioraron o carácter ou a calidade da paisaxe, e 

 

2. Sensibilizar e fomentar a colaboración cidadá en coordinación coas 

administracións públicas. 

 

Estes obxectivos, que compartimos, deben permitir que toda a cidadanía sexa 

consciente da relevancia do seu papel e a importancia da responsabilidade 

compartida na mellora e conservación da esencia de Galicia no eido do respecto 

paisaxístico. 

 

A dotación económica desta actuación é de 1.000.000 €, sen prexuízo de 

ulteriores variacións producidas como consecuencia da existencia dunha maior 

dispoñibilidade orzamentaria, e se establecen importes das subvencións do 70 % 

do orzamento do investimento subvencionable, cun límite máximo de 3.000 €. 

 

Con independencia de que o orzamento desta actuación se poida considerar 

manifestamente insuficiente, tendo en conta a realidade que pretende corrixir, 

debemos chamar a atención sobre dous feitos relevantes: que se trate dun 

procedemento de concorrencia non competitiva e o prazo de presentación de 

solicitudes. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
FY

te
zT

12
u8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

65122

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROFYtezT12u8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 

 

 

 

Así, o carácter non competitivo das axudas leva a que, conforme se establece no 

artigo 8.4 para os efectos da concesión das axudas, terase en conta a orde 

cronolóxica de entrada das solicitudes na sede electrónica da Xunta de Galicia ata 

que se esgote o orzamento da convocatoria. 

 

Por outro lado, o prazo de presentación de solicitudes comezará a partir do día 

seguinte ao da publicación do anuncio da convocatoria no Diario Oficial de 

Galicia, ou sexa o 14 de abril de 2021, e abranguerá ata o 31 de maio de 2021. En 

definitiva, un mes e medio. 

 

Por iso os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é a xustificación pola que se optou por establecer un réxime de 

concorrencia non competitiva para a concesión destas axudas? 

 

2ª) Considera que o prazo do que dispoñen os potenciais beneficiarios para 

presentar as súas solicitudes é suficiente? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:49:04 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 08/07/2021 09:49:20 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 08/07/2021 09:49:35 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Álvarez Martínez e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

A Constitución española de 1978 consagra o dereito á vivenda no seu artigo 47 

entre os principios reitores da política social e económica, dentro dos dereitos e 

deberes fundamentais, ao establecer que todos os españois teñen dereito a gozar 

dunha vivenda digna e adecuada e que os poderes públicos promoverán as 

condicións necesarias e establecerán as normas pertinentes para facer efectivo 

este dereito, regulando a utilización do chan de acordo co interese xeral para 

impedir a especulación. 

 

A Constitución, como é evidente,  non se limita a regular o contido deste dereito 

–gozar dunha vivenda digna e adecuada– senón que require unha actividade 

positiva para a súa efectividade real, cun verdadeiro mandato aos poderes 

públicos para que garantan a súa eficacia. 

 

No artigo 27.3. do Estatuto de autonomía de Galicia se establece a competencia 

exclusiva da Comunidade Autónoma de Galicia en materia de vivenda. En 

cumprimento do desenvolvemento desa competencia, a Xunta de Galicia 

establece políticas activas para dar cumprimento ao mandato constitucional. 

 

Con respecto a esas políticas activas, o Goberno galego aprobou o Plan galego 

de rehabilitación, aluguer e mellora de acceso á vivenda 2015-2020, coñecido 

como Plan RehaVita. Este plan desenvolveu unha planificación baseada en catro 

eixos: o acceso á vivenda, a rehabilitación de vivendas e renovación urbana, a 

prevención da exclusión residencial e outras medidas en materia de vivenda. 

 

Cabe entender que para acadar os obxectivos previstos no Plan RehaVita os 

orzamentos da Consellería de Medio ambiente, Territorio e Vivenda inclúen, 

entre outros, o programa 451B -  Acceso á vivenda, sendo o Instituto Galego de 

Vivenda e Solo o órgano encargado da súa xestión. Este programa ten como 

obxectivo facilitar o acceso á vivenda, en propiedade ou en réxime de aluguer, 

especialmente aos colectivos máis desfavorecidos, atendendo a aqueles sectores 

da sociedade que se atopen en condicións máis desfavorecidas, seguindo as 

directrices establecidas no Plan RehaVita  e no Plan estatal de vivenda 2018-

2021. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
6x

O
D

Y
W

um
76

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

65124

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO6xODYWum76
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 

 

 

 

 

No orzamento do ano 2020, último dos que temos datos de execución 

orzamentaria, este programa estaba dotado con 10.748.000 € (o que xa de por si 

supoñía unha inexplicable rebaixa con respecto aos 28.820.000 € orzamentados 

no ano 2019), que serían incrementados, logo das modificacións orzamentarias 

realizadas, a 27.451.000 €. 

 

Por si a falla de compromiso co desenvolvemento deste programa non fose 

evidente á vista redución experimentada no crédito inicial con respecto ao ano 

anterior, os datos de execución en canto ás obrigas recoñecidas despexan toda 

dúbida, xa que son 9.854.000 €, é dicir, unha execución orzamentaria de tan só 

un 35,9 % con respecto a o crédito modificado. 

 

Para a avaliación deste programa o propio orzamento prevé catro indicadores e os 

valores que se esperan acadar para cada un deles. Aos efectos que interesan nesta 

iniciativa, son dous os que nos preocupan: 

 

 -Vivendas de promoción pública licitadas, cun valor previsto de 26. 

 -Axudas concedidas para o acceso á vivenda, cun valor previsto de 4.123. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 
1ª) Cales son os motivos polos que se decidiu facer un incremento de 16.703.000 

€ no programa 451B - Acceso á vivenda durante o ano 2020, aínda que as obrigas 

recoñecidas só foron de 9.854.000 €, é dicir, inferior ao crédito inicial?. 

 

2ª) Cal foi o valor acadado no ano 2020 polo indicador “Vivendas de promoción 

pública licitadas” incluído na memoria dos orzamentos?. 

 

3ª) Cal foi o valor acadado no ano 2020 polo indicador “Axudas concedidas para 

o acceso á vivenda” incluído na memoria dos orzamentos?. 

 

4ª) Que impacto tivo sobre os colectivos potencialmente beneficiados o feito de 

acadar só unha execución orzamentaria do 35,9 % con respecto ao crédito 

modificado? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:50:35 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 08/07/2021 09:50:48 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Álvarez Martínez, Patricia Otero Rodríguez e Marina Ortega Otero, 

deputados e deputadas, pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

5ª. 

 

As escolas infantís son un entorno de desenvolvemento onde os nenos pasan 

unha gran parte da súa infancia e despregan relacións significativas que os 

axudan a medrar. 

 

Dende que a Rede Europea da Atención á Primeira Infancia publicase en 1996 os 

seus compromisos de desenvolvemento dos servizos da primeira infancia co fin 

de garantir a igualdade de oportunidades para homes e mulleres desde o 

nacemento, abordáronse tanto os aspectos cualitativos como os cuantitativos 

destes servizos. 

 

No caso da Comunidade Autónoma de Galicia, e segundo a información da 

propia  Consellería de Política Social, as escolas infantís da rede “A Galiña Azul” 

están dirixidas a nenos e nenas con idades comprendidas entre os 3 meses e os 3 

anos, tratándose dun servizo público de atención á infancia, educativo asistencial, 

que busca adaptarse ao concepto de familia do século XXI e permitir a 

conciliación da vida laboral e persoal da cidadanía galega, ao tempo que facilita a 

súa inserción no mercado laboral. 

 

No caso do concello de Guitiriz este servizo non existe, pese á existencia dun 

elevado número de nenas e nenos que resultarían potenciais usuarios cos 

beneficios indiscutibles tanto para eles como para as súas familias. Así, e 

segundo datos do Instituto Galego de Estatística a día 28 de xaneiro de 2021, hai 

24 nenas e nenos menores dun ano, 48 menores de 2 e 24 menores de 3, é dicir, 

96 nenas e nenos que poderían beneficiarse deste servizo. 

 

Recentemente, a alcaldesa deste concello presentou ante o Consorcio Galego de 

Servizos de Igualdade e Benestar un proxecto valorado en 478.766,75 euros para 

construír unha escola infantil de 0 a 3 anos con 3 unidades. Esta demanda, que xa 

acadara o compromiso de ser atendida no ano 2019, faise sobre a necesidade real 

de ampliar o actual Punto de Atención á Infancia (PAI) que ten só 20 prazas e 

unha ampla lista de agarda, consecuencia lóxica do número de potenciais 

usuarios e as prazas ofertadas. 
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O concello viuse obrigado a presentar este proxecto toda vez que dende que no 

ano 2019, no que os técnicos da Consellería de Política Social concluíron que o 

actual PAI non era ampliable e. polo tanto. era preciso construír un novo edificio, 

ningún avance se produciu. 

 

Por iso, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Coñece a Consellería de Política Social a problemática existente no Concello 

de Guitiriz coa insuficiencia de prazas para as nenas e nenos de educación 

infantil de 0 a 3 anos? 

 

2ª) Vai a Xunta de Galicia iniciar as actuacións necesarias, en diálogo co 

Goberno local do concello de Guitiriz, para resolver ese problema? 

 

3ª) Que valoración fai da proposta presentada polo Concello de Guitiriz para a 

construción dunha nova escola de educación infantil? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:51:54 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 08/07/2021 09:52:09 

 
Marina Ortega Otero  na data 08/07/2021 09:52:23 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

A educación é o principal motor de cambio dunha sociedade. Investir en 

educación é equivalente a investir nas persoas. Non hai desenvolvemento 

económico, social ou persoal que non pase por unha firme aposta por un sistema 

educativo de calidade. 

 

A promulgación da Lei orgánica de ordenación xeral do sistema educativo 

(LOXSE) ano 1990 e a súa implantación ao longo da década dos anos noventa do 

século pasado trouxo consigo, entre outras cousas, a necesidade de reorganizar a 

rede de centros da nosa Comunidade Autónoma. 

 

O Goberno da Comunidade Autónoma tomou naquel momento a decisión de 

elaborar un extenso e detallado documento de planificación coñecido como a 

Rede de Centros, na que se establecían os centros existentes e os de nova 

creación, así como a adscrición entre eles, xunto co número de unidades 

necesarias para a efectiva escolarización do alumnado. 

 

Ademais reguláronse, coa necesaria negociación cos representantes do 

profesorado, os postos de traballo para os distintos corpos docentes o que deu 

lugar aos correspondentes procesos de adscrición. 

 

Todos os procesos, que moi basicamente se acaban de describir, tiveron un 

elemento fundamental que os caracterizou: o diálogo. Dende entón téñense 

producido moitos cambios, tanto demográficos como lexislativos. 

 

Por outro lado a grave crise demográfica, que afecta fundamentalmente ao 

mundo rural, ten o seu reflexo en varios feitos: 

 

- No ano 1998 había en Galicia 22.276 nenas e nenos de 6 anos que é idade 

na que se inicia a escolarización obrigatoria en educación primaria e no 

ano 2020 hai 20.521, unha redución do 7,88 %. 
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- As proxeccións realizadas polo IGE sitúan en 14.486 o número de nenas e 

nenos de 6 anos no ano 2031 (dentro de dez anos). 

 

- Do mesmo xeito, no ano 1998 había en Galicia 28.899 alumnos e alumnas 

de 12 anos, que é a idade de inicio da educación secundaria obrigatoria, e 

no ano 2020 esa cifra descendeu ata os 23.176, unha redución do 19,80%. 

 

As proxeccións realizadas polo IGE sitúan en 17.930 o número de alumnos a 

alumnas de 16 anos no ano 2031 (dentro de dez anos). 

 

A perda de alumnos e a conseguinte redución de unidades nos centros, como 

consecuencia desa grave crise demográfica que atravesa Galicia, incluso o peche 

dalgún centro, dá lugar a situacións graves que deberan ser corrixidas á maior 

brevidade, posto que se trata dun asunto de País. Cabe centrarse, polo menos, nas 

seguintes evidencias: 

 

- A redución de oferta educativa nos concellos afonda, aínda máis, no 

progresivo desmantelamento de servizos públicos, como xa ten 

denunciado en repetidas ocasións este Grupo Parlamentario. 

 

- A aplicación de idénticos criterios en canto á posibilidade de oferta de 

determinadas materias na educación secundaria obrigatoria e no 

bacharelato a centros cun número diferente de unidades e polo tanto de 

profesores e profesoras, supón unha diferenza de oportunidades 

incompatible coa necesaria igualdade, discriminando negativamente ao 

alumnado de centros de menor tamaño. 

 

Por outra banda, non podemos facer abstracción da actual realidade educativa no 

relativo á formación profesional e á necesidade de que, na máxima medida do 

posible, a oferta se adecúe ao contexto produtivo dos centros. En boa medida, a 

actual oferta é unha herdanza das ensinanzas preexistentes da formación 

profesional de primeiro e segundo grao correspondentes á xa mencionada Lei 

xeral de educación de 1970. 

 

Tamén é necesario mudar as políticas relativas aos servizos complementarios, en 

concreto na ampliación da cobertura dos comedores escolares, de xeito que se 

convertan nun verdadeiro elemento de dobre obxectivo: contribuír á finalidade 

educativa que deben ter (máxime na tan necesaria educación alimentaria) e como 

servizo esencial que contribúa á conciliación da vida familiar e laboral. 
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Por último, tamén se pon de manifesto en numerosos concellos de Galicia que  ao 

remate das etapas obrigatorias, hai alumnado que se debe escolarizar noutras 

localidades o que implica non poucas complexidades para este alumnado e as 

súas familias, dende os horarios ata o custo económico. 

 

As anteriores afirmacións poñen o foco sobre un problema que a Comunidade 

Autónoma de Galicia non ten abordado nin dende o ámbito político nin moito 

menos dende a acción gobernamental na última década, negando toda 

posibilidade de  facer unha planificación seria, obxectiva, que conte co necesario 

consenso, que forneza a oferta pública, con particular intensidade no mundo 

rural,  que dote de estabilidade ao sistema educativo da nosa Comunidade 

Autónoma e que, en definitiva, se faga con perspectiva de País; unha política na 

que se fundamenten as decisións que se deban tomar e que, á súa vez, impida 

actuacións unilaterais do goberno contrarias a un interese común acordado co 

máis amplo consenso posible. 

 

A Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de educación inclúe un artigo específico, o 

82, relativo á igualdade de oportunidades no ámbito rural, establecendo con 

claridade que as administracións educativas terán en conta o carácter específico 

da escola rural proporcionándolle os medios e sistemas organizativos necesarios 

para atender ás súas necesidades particulares e garantir a igualdade de 

oportunidades, que impulsarán o incremento da escolarización do alumnado de 

zona rural nos ensinos non obrigatorios, procurando unha oferta diversificada 

destes ensinos, relacionada coas necesidades da contorna, adoptando as 

oportunas medidas para que a dita oferta proporcione unha formación de 

calidade, especialmente con programas de formación profesional vinculados ás 

actividades e recursos da contorna, que para garantir a igualdade de 

oportunidades no ámbito rural, realizarase un axuste razoable dos criterios para a 

organización da  optatividade do alumnado de educación secundaria nos centros 

que polo seu tamaño puidesen vela restrinxida, que facilitarán a dotación dos 

centros do ámbito rural con recursos humanos suficientes e fomentarán a 

formación específica do profesorado das zonas rurais, favorecendo a súa 

vinculación e identificación cos proxectos educativos do centro e que dotarán á 

escola rural de materiais de aprendizaxe e de recursos educativos na internet. 

 

Ante ese sensato mandato caben dúas posibilidades: que o Goberno da Xunta de 

Galicia considere que as medidas que se están a poñer en marcha dan 

cumprimento á obriga ou que se deben enfrontar novos retos para cumprila. Sen 

afirmar que o Goberno galego teña sumida a escola rural nunha situación 

calamitosa, o Grupo Parlamentario Socialista considera que existe un amplo 

espazo de mellora con respecto á escola rural. 
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Comunidades autónomas con problemáticas similares ás de Galicia, como o 

Principado de Asturias ou Aragón, teñen creado observatorios da escola rural (no 

Principado de Asturias mediante o Decreto 78/2018, de 27 de diciembre, por el 

que se crea el Observatorio de la Escuela Rural en Asturias y se regula su 

organización y funcionamiento e en Aragón mediante o Decreto 83/2018, de 8 de 

mayo, del Gobierno de Aragón, por el que se crea el Observatorio de la Escuela 

Rural en Aragón, y se regula su organización y funcionamiento). 

 

Nos preámbulos podemos ler que as razóns que xustifican eses órganos son que 

“considérase necesario efectuar unha fase de valoración e estudo que permita 

ofrecer propostas xerais coas que lograr a estruturación e consolidación do 

modelo educativo propio da escola rural asturiana, e que indirectamente favoreza 

o desenvolvemento do medio rural en xeral, tendo en conta as súas necesidades 

actuais así como as previsións e formulacións de futuro” (no caso do Principado 

de Asturias) ou que “estímase necesaria a creación dun Observatorio da Escola 

Rural en Aragón como órgano colexiado de carácter consultivo e participativo, 

que sirva como punto de encontro e participación entre distintas Administracións 

Públicas e entidades privadas vinculadas á educación no medio rural, e dar 

resposta á problemática e necesidades que se dan no medio educativo rural, 

especialmente naqueles territorios que presenten unhas características 

demográficas e xeográficas singulares” (no caso de Aragón). 

 

Ambas afirmacións teñen un traslado exacto á Comunidade Autónoma de 

Galicia, polo que entendemos que sería moi pertinente crear un órgano 

autonómico análogo aos existentes nas dúas comunidades autónomas 

mencionadas. 

 

Por iso o deputado e a deputada que asinan formulan a seguinte pregunta: 

 

Considera a Xunta de Galicia necesaria a creación dun  Observatorio da Escola e 

Educación Rural en Galicia como un órgano colexiado de carácter consultivo, de 

asesoramento e participativo das diferentes entidades e Administracións 

implicadas no desenvolvemento do medio rural e na estrutura dun modelo 

educativo propio da escola rural galega? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 08/07/2021 09:53:14 
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Noa Susana Díaz Varela  na data 08/07/2021 09:53:33 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Juan Carlos Francisco Rivera, 

deputada e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 3ª. 

 

A Vicepresidencia segunda e Consellería de Economía, Empresa e 

Innovación publicou no Boletín Oficial de Galicia do 8 de xaneiro deste 

ano a Orde do 18 de decembro de 2020 pola que se establecen as bases 

reguladoras para a concesión, en réxime de concorrencia competitiva, das 

axudas encamiñadas á habilitación e mellora de infraestruturas dos parques 

empresariais da Comunidade Autónoma de Galicia, e se procede á súa 

convocatoria para o ano 2021. 

 

Na propia exposición de motivos  establécese que a finalidade destas 

axudas dirixidas a concellos é establecer un programa de axudas 

encamiñadas á mellora dos servizos e ao acondicionamento de 

infraestruturas existentes ou de nova incorporación nos parques 

empresariais da comunidade autónoma de Galicia, co obxecto de mellorar a 

competitividade de oferta de solo empresarial, como elemento dinamizador 

da economía e do emprego local, para as que se destinaron inicialmente 

2.300.000 € ampliados pola Orde do 29 de xuño de 20201 ata chegar aos 

4.127.861,62 €; podendo acadar os concellos o 80 % do importe total 

consignado como subvencionable e cun máximo de 120.000 € para as 

solicitudes individuais e de 138.000 € para as solicitudes conxuntas. 

 

As actuacións e gastos subvencionables, segundo se establece no artigo 3 

das bases, son  para plantas de depuración de augas; xestión de residuos 

dentro do parque empresarial; infraestruturas viarias, tanto de acceso como 

interiores ao parque empresarial; instalación de sistemas de seguridade e 

vixilancia dentro do parque empresarial; instalacións comúns de 

equipamentos e sistemas de protección destinados á loita contraincendios 

dentro do parque empresarial ou para a instalación de sistemas contra o 

roubo de cable dentro do recinto empresarial. 
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Á vista destes datos a deputada e o deputado que asinan formulan as 

seguintes preguntas: 

 

1ª) Que valoración fai o goberno galego sobre os obxectivos acadados con 

estas subvencións nos últimos 6 anos? 

 

2ª) Cales foron os concellos beneficiados por estas subvencións e as contías 

recibidas nos exercicios 2016, 2017, 2018, 2019, 2020 e 2021? 

 

3ª) Cales son as razóns que xustifican a maior puntuacións aos concellos 

resultantes dunha fusión? 

 

4ª) Pode dicirnos o Goberno galego se nos últimos cinco exercicios as 

entidades resultantes dunha fusión de concellos recibiron algunha 

subvención? Se for o caso, cal foi a contía achegada en cada un dos 

exercicios? 

 

5ª) Cales son as razóns que xustifican a maior puntuación as solicitudes 

conxuntas entre dous ou máis concellos? 

 

6ª) Cantas solicitudes conxuntas, nos cinco últimos exercicios, recibiron 

subvención? Cal foi a contía achegada en cada un dos exercicios? 

 

7ª) Elaborou o Goberno galego algún estudo sobre o número de empresas 

asentadas, así como as vantaxes acadadas naqueles parques empresariais 

acollidos á iniciativa «Concellos Doing Business Galicia». 

 

8ª) Elaborou o Goberno galego algún estudo sobre as necesidades de 

servizos e de infraestruturas dos parques empresariais de Galicia? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo de 2021 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 14/07/2021 17:40:54 

 
Juan Carlos Francisco Rivera  na data 14/07/2021 17:41:06 
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Á Mesa do Parlamento 

Carme González Iglesias, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Pérez López, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre á situación do sector comercial galego e as 

medidas necesarias para a súa reactivación. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pequeno comercio galego, arrastraba xa unha profunda crise, con causas 

fondas como a ausencia dun sistema financeiro propio, as consecuencias da crise do 

2008, a emerxencia do comercio en liña, o avance das grandes superficies comerciais, a 

liberalización abusiva dos horarios, a política abusiva de rebaixas das grandes firmas e a 

falta de apoio institucional por parte da Xunta de Galiza, que nestes 11 anos de goberno 

de Núñez Feijóo tamén asumiu en silencio a vulneración de competencias propias por 

parte do goberno central. 

Con esta situación previa, o impacto da crise da covid-19 afecta de forma 

drástica ao sector e pon en xaque o seu futuro nun contexto no que  o consumo da 

cidadanía se prevé moderado pola constrición económica e pola perda de postos de 

traballo. 

Todos os datos indican importante caídas de vendas, peche de establecementos, 

perda de postos de traballo... que están levando á desaparición do tecido comercial 

galego. 
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O sector do comercio en Galiza, e nomeadamente o pequeno comercio, tanto en 

termos de número de establecementos como de persoal ocupado, é de capital 

importancia para a economía e a sociedade galega. Ademais do importante papel  que o 

comercio xoga na vertebración do territorio, das vilas, cidades, barrios e aldeas de 

Galiza, xa non só garantindo o abastecemento da poboación, senón como dinamizadores 

do espazo e evitando a desertización dos núcleos rurais. 

Este sector de vital importancia en Galiza está a padecer unha situación crítica 

que as medidas, que tanto o Goberno español como o Goberno galego están tomando, 

non están evitando o peche de negocios e a perda de postos de traballo, e que teñen 

como consecuencia a  paralización da economía, a falla de crédito, a caída do consumo. 

Ao mesmo tempo, esta crise supuxo tamén na cidadanía unha importante 

reflexión colectiva arredor da importancia do próximo, e do papel das e dos pequenos 

comerciantes. Este aumento da conciencia social sobre a inviabilidade dun modelo 

económico que prima as grandes firmas debe ser recollido por parte das 

administracións. Neste sentido, é fundamental actuar no inmediato e no medio prazo 

para evitar o peche dos negocios do pequeno e mediano comercio senón tamén a aposta 

por un cambio de modelo onde este sexa central. 

Dende o Bloque Nacionalista Galego entendemos que  é fundamental actuar con 

urxencia para garantir a supervivencia dos negocios e dos postos de traballo dun sector 

que constitúe un piar da nosa economía, e non entendemos a pasividade da Xunta de 

Galiza ante a grave situación que atravesa. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 
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- Cre o Goberno galego que no inmediato as medidas que tomou garanten a 

supervivencia do pequeno comercio en Galiza? 

- É consciente o goberno galego de que a falta de liquidez dos negocios os está 

levando ao peche? 

- Que medidas de apoio promoveu e vai promover a Xunta de Galiza para 

garantir a supervivencia do tecido galego do pequeno e mediano comercio ao tempo que 

impulsa un cambio de modelo? 

- Que medidas prevé a Xunta de Galiza de ámbito económico a través de axudas 

directas? 

- E para garantir o acceso ao crédito? 

- É consciente a Xunta de que a liberalización de horarios e descontos beneficia 

ás grandes multinacionais pero dilapida o comercio local? 

- Vai defender a Xunta de Galiza a fin de políticas de oferta abusivas? 

- Que medidas vai impulsar a Xunta de Galiza para garantir unha nova 

regulación de horarios que promova unha distribución racional dos tempos e a 

competitividade do pequeno comercio? 

- Vai aprobar a Xunta de Galiza unha moratoria para impedir a implantación de 

novas grandes superficies comerciais? 

- Vai impulsar a Xunta de Galiza un imposto ás grandes superficies comerciais e 

reverter o recadado no comercio pequeno e de proximidade, toda vez a lexislación 

europea xa abala a súa existencia? 
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Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Carme González Iglesias 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 09:41:35 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 09:41:43 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 09:41:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Carme González Iglesias, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Pérez López, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre as medidas urxentes de apoio ao sector da 

hostalaría. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Nesta situación de pandemia na que nos atopamos, un dos sectores máis 

afectados é o da hostalaría. As medidas  adoptadas para paliar os efectos da pandemia 

poñen a este sector nunha situación delicada e a moitos dos locais ao borde do peche. 

Un sector que supón o 20% do PIB galego e que emprega a máis de 66 mil 

persoas no noso país, no que levamos de ano leva unha perda acumulada de emprego do 

40%. 

O peche total ou parcial dos locais supón a desaparición ou redución de ingresos 

que lles impide poder facer fronte aos gatos fixos que implica ter un local (alugueiro, 

luz, auga, electricidade, ...). Isto é un golpe que lles afecta de forma drástica e que os 

leva á desaparición. 

A repercusión que estes peches teñen, para o sector especialmente, pero tamén 

para o noso país, vai ser dunha magnitude difícil de predicir. A perda do posto de 

traballo repercute no seu poder adquisitivo e iso lévanos a un perigoso efecto dominó 

que repercutirá na economía do entorno máis próximo e na economía de Galiza 
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Asemade a hostalaría, xunto co comercio, axuda a facer dos barrios centros 

neurálxicos da vida;  animan a vida cotiá, dan ambiente e personalidade as rúas e 

énchenas de xente converténdoas en zoas transitadas. Uns barrios vivos inciden na 

maior calidade de vida dunha cidade. 

No BNG creemos o sector da hostalaría galega, que xera gran número de 

empregos, merece que se tomen MEDIDAS URXENTES que permitan a súa 

subsistencia. 

Mentres outras comunidades autónomas puxeron en marcha axudas directas  hai 

meses, o sector segue demandando que a Xunta de Galiza o faga. Despois de 8 meses de 

pandemia no que os ingresos dos negocios foron nulos ou moi escasos a situación é 

dramática e urxe un Plan de Rescate con axudas directas que garanta os postos de 

traballo e a continuidade da actividade. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 

Cre o Goberno galego que no inmediato as medidas que tomou garanten a 

supervivencia do sector da hostalaría? 

É consciente o Goberno galego de que a falta de liquidez dos negocios os está 

levando ao peche? 

Ten previsto o Goberno galego axudas directas para a hostalaría que sexan 

compatíbeis con calquera outra axuda ou medida de fomento que se poda outorgar 

dende outra Administración Publica. ? 
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Valora a Xunta de Galiza estudar os criterios de adxudicación das axudas para 

que se correspondan coa situación de vulnerabilidade real dos negocios? 

Valora a Xunta de Galiza  simplificar os trámites administrativos para que 

poidan acceder a estas axudas todas aqueles negocios que realmente o necesiten? 

Ten pensado a Xunta de Galiza ampliar os prazos de carencia tanto dos créditos 

da Xunta como do ICO, xa que este colectivo está a ter unha importante caída de 

ingresos que lle dificultará facer fronte a este tipo de custes? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Carme González Iglesias  

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 09:43:59 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 09:44:02 
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María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 09:44:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Carme González Iglesias, Daniel Pérez López e Ramón Fernández Alfonzo, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre a implantación dunha plataforma de venda on-line 

galega. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A crise da Covid-19 viu a agravar unha situación que xa arrastraba o comercio 

galego. Nos últimos anos a perda de negocios no país foi constante, as consecuencia da 

crise de 2008, a emerxencia do comercio en liña, o avance das grandes superficies 

comerciais, a liberalización abusiva dos horarios,  a política abusiva de rebaixas das 

grandes firmas e a falta de apoio por parte da Xunta de Galiza puxo ao sector nunha 

situación crítica. 

En xaneiro de 2020, antes de aparecer o coronavirus na nosa vida, as vendas 

'online' e a despoboación lastraban o pequeno comercio con tres peches ao día. No ano 

2019 Galiza perdeu case que 1200 pequenos comercio de proximidade. Dende 2015 

Galiza perdeu preto de 6000 negocios do sector. 

Como xa indicamos, son varios os motivos que levan ao peche ao pequenos 

comercio e é preciso tomar medidas que garantan a supervivencia do tecido comercial 

do noso país. 
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O comercio de proximidade xera riqueza, humaniza as cidades e impide a 

desertización das nosas vilas, é preciso modificar hábitos, potenciar a nosa economía e 

dar saída á produción galega. 

Un dos grandes problemas cos que se atopa o pequeno comercio e o crecemento 

das ventas online, que se intensificou durante o confinamento en persoas que xa o 

utilizaban e persoas que non o facían, mudaron o hábito e lanzárense a mercar produtos 

online polo medo a acudir á tenda física e expoñerse ao contaxio, e unha vez que o 

probaron continúan a facelo. 

Nos últimos días estamos a ver como grandes cadeas como Zara, H&M, etc. 

están anunciando o peche de tendas físicas polo gran incremento das súas vendas na súa 

tenda online. 

Neste contexto faise necesaria a posta en marcha dunha plataforma de venda por 

internet para todo o tecido comercial galego. Unha plataforma que aglutine a todo o 

comercio galego, con orzamento e infraestrutura suficiente para poder competir coas 

grandes plataformas actuais. 

A Xunta de Galiza ten que facer unha aposta orzamentaria decidida para poñer 

en marcha esta plataforma, ao mesmo tempo que se active un plan de formación para as 

persoas que traballen no sector, de tal maneira que a iniciativa sexa realmente eficaz e 

poida competir no mercado. Tamén é precisa unha campaña publicitaria que contribúa 

ao seu éxito. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 
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. Cre o Goberno galego que o comercio online está prexudicando ao pequeno 

comercio? 

. Pensa a Xunta de Galiza poñer en marcha unha plataforma de venda online, 

cun orzamento axeitado,  que acolla a todo o comercio galego, cun plan de formación 

para as persoas que traballan no sector e cunha campaña publicitaria que lle permita 

competir coas grandes plataformas existentes? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Carme González Iglesias 

Daniel Pérez López 

Ramón Fernández Alfonzo 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 09:46:19 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 09:46:23 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 09:46:31 
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Á Mesa do Parlamento 

Carme González Iglesias, Daniel Pérez López e Ramón Fernández Alfonzo, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, relativa á concesión de subvencións a empresas do 

sector da automoción. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O sector de automoción en Galiza e unha actividade de vital importancia na 

economía galega, tendo unha forte incidencia no noso Produto Interior Bruto. Ten un 

gran peso específico, principalmente no sur do país. Porén, dende hai anos esta 

actividade esta sendo deslocalizada ao norte de Portugal e a outros países con baixos 

custes, implicando unha grande perda de postos de traballo, o que afecta gravemente ao 

noso país. 

As entidades públicas, como a Xunta de Galiza e o Goberno Central conceden 

subvencións con diñeiro público a moitas destas empresas do sector da automoción. 

Cómpre, polo tanto, avaliar se o seu outorgamento está a repercutir positivamente no 

mantemento e creación de postos de emprego, así como da calidade dos mesmos, e en 

evitar a deslocalización da actividade produtiva. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 
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. Que axudas foron outorgadas por parte da Xunta de Galiza desde o ano 2009 á 

actualidade á empresa Stellantis, antigua PSA Peugeot Citroen? Cantas? Para que 

obxectivo? Con que contía? Con que contía xustificada finalmente? Con que 

mecanismos de avaliación e control? 

. Cantos convenios? De que tipo? Para que obxectivo? Con que contía? Con que 

contía xustificada finalmente? Con que mecanismos de avaliación e control? 

. Cantas contratacións públicas obtivo esta empresa? Para que obxectivo? Con 

que contía? Con que mecanismos de avaliación e control? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Carme González Iglesias 

Daniel Pérez López 

Ramón Fernández Alfonzo 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 09:49:55 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 09:49:59 
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María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 09:50:09 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López, Luis Bará Torres, Ramón Fernández Alfonzo e Carme 

González Iglesias, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª, relativa á 

ampliación Polígono Carballo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Polígono Industrial de Carballo é un dos polígonos de Galiza con maior 

actividade e crecemento nos últimos anos, grazas, por un lado, ao imprescindíbel pulo 

empresarial e tamén á relevancia que está a adquirir o eixo industrial que constitúen, de 

facto, os polígonos de Carballo, A Laracha e Arteixo.  

Pola súa ubicación, o Polígono de Carballo, e a pesar de estar pendente a 

execución da circunvalación de Carballo (que eliminaría o tráfico pesado de zonas moi 

sensíbeis do pobo e facilitaría a saída cara a Santiago e sur de Galiza) é o lugar elixido 

por numerosas empresas para implantar a súa actividade, coa importancia que isto ten 

para a xeración de emprego e para a economía, non só do Concello de Carballo, senon 

de toda a comarca de Bergantiños e de A Costa da Morte.  

Na actualidade, a posibilidade de crecemento e, polo tanto, de seguir a crear 

sinerxias positivas dende o punto de vista do emprego e a economía, estase vendo 

lastrado pola escaseza de parcelas nese polígono. 
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A data de hoxe, máis do 85% das parcelas do polígono xa están ocupadas, e nese 

menos do 15% restante teñen un tamaño reducido, que imposibilita asentarse a 

empresas de mediano e grande tamaño. O cal é un problema para o desexable 

crecemento dun polígono que debe actuar, e actúa, coma motor económico da zona. 

Existen ademais dúas zonas do Polígono (Sector A e B), que están incluídos no 

PLAN SECTORIAL DE ORDENACIÓN DE ÁREAS EMPRESARIAIS DE GALICIA 

(PSOAEG) xa do 2014, que permitirían aumentar a superficie do polígono en máis de 

500.000 m cadrados; Xestur ten adquirido grande parte dese solo susceptíbel de 

ampliación. Existe, ademais, unha importante demanda de solo para instalarse por parte 

de medianas e grandes empresas, tal e como nos transmiten dende a propia directiva e 

xerencia do polígono. 

Polo que a ampliación do polígono depende xa da vontade política, que non 

admite máis demora atendendo á situación actual de necesidade de posta a disposición 

de solo empresarial na previsíbel crise que se aveciña, e tamén á importancia de facilitar 

o asentamento de novas empresas no Polígono de Bértoa, que permita continuar co seu 

natural crecemento e a inherente xeración de emprego. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para a súa resposta oral na 

Comisión 6ª: 

Ten previsto a Xunta acometer a ampliación do Polígono de Bértoa en Carballo, 

solicitada pola propia directiva e xerencia en repetidas ocasións? 

Cal é a razón pola cal a Xunta non atendeu a día de hoxe a reiterada demanda da 

propia directiva e a xerencia do Polígono de Bértoa de ampliar este? 
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Considera a Xunta que a ampliación do Polígono de Bértoa é unha prioridade 

para a dinamización económica e a creación de emprego na comarca de Bergantiños e 

na Costa da Morte? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Carme González Iglesias 

Ramón Fernández Alfonzo 

Luis Bará Torres 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 09:52:34 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 09:52:46 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 09:52:53 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 15/07/2021 09:53:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López, Carme González Iglesias e Ramón Fernández Alfonzo, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, relativa á situación da empresa  XEAL (Ferroatlántica 

de Cee-Dumbría-Centrais Hidroeléctricas). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na Costa da Morte, as traballadoras e traballadores de XEAL (antiga 

Ferroatlántica) viven momentos de incerteza e preocupación pola continuidade da 

actividade produtiva da empresa e polo mantemento dos seus postos de traballo. 

Incerteza que se ve agravada polo remate do ERE temporal o pasado día 28 de 

febreiro, xa que na práctica, a empresa non adoptou medidas para garantir que se poida 

retomar a actividade nos fornos que a día de hoxe seguen parados, e sen que  pola 

empresa se aclare que previsións de produción ten para os vindeiros meses. É máis, 

moitos dos traballadores reincorporados están a levar a cabo tarefas de limpeza e 

mantemento básico da planta, sen que se albisque retomar a actividade que lles é propia. 

No seu día, no 2019, autorizouse pola Comisión Nacional dos Mercados e a 

Competencia (CNMC) e a Xunta de Galiza, a operación pola que as minicentrais 

hidráulicas do Xallas e o complexo da antiga Ferroatlántica, hoxe XEAL, pasaron a 

depender e ser xestionadas pola empresa TPG-Ithaka.  
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Operación que dende o comité de empresa foi tomada con moitas reticencias, ao 

entender que o verdadeiro interese da compradora non era manter a actividade produtiva 

das fábricas, senón que ese interese centrábase no substancioso negocio enerxético. 

O que se viu confirmado co paso dos meses, pois é unha realidade que as 

fábricas sofren un progresivo deterioro por falta de investimentos e o recorte drástico 

das capacidades produtivas, mentres a empresa non escatimou esforzos na súa batalla 

por conseguir a segregación das centrais hidroeléctricas. 

Esa segregación era o verdadeiro obxectivo, como demostra o feito que despois 

da adquisición do complexo enerxético e industrial, o fondo norteamericano negouse a 

retirar o recurso contra a resolución de Augas de Galiza interposto no seu día pola 

anterior propietaria. É máis, XEAL presentou recurso de casación diante do Tribunal 

Supremo contra a decisión do TSXG que avalaba o acordo de Augas de Galiza a través 

do que, en atención ao establecido nas cláusulas das concesións de explotación, se 

denegou á empresa a autorización para segregar a actividade de ferroaliaxes da 

produción eléctrica. 

Moitos meses despois da operación de compra-venda a representación dos 

traballadores segue sen coñecer o contido do plan de viabilidade (ao que obrigan as 

cláusulas das concesións) que a empresa trasladou á Xunta de Galiza, e moito menos  os 

termos do contrato de compra-venda entre FerroGlobe e TPG-Ithaka, ou mesmo dos 

acordos comerciais entre as dúas compañías. E isto reviste unha importancia capital, 

porque de todo isto depende o acceso a materia prima de calidade e a posibilidade de 

comercializar as ferroaliaxes que se fabrican en Cee e Dumbría. 

O Comité de XEAL mantivo unha reunión recentemente coa Xunta de Galiza, 

na que se constatou a actitude de “poñerse de perfil” do goberno galego neste tema, a 
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pesar de ser unha realidade a parada produtiva dos fornos en o desmantelamento das 

fábricas. E a pesar do fallo do TSXG que establece a vinculación esencial das 

actividades enerxéticas e ferroaliaxes, o que constitúe a mellor garantía de defensa do 

interese público e da continuidade industrial. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 

. Que medidas ten previsto adoptar o Goberno galego para velar pola viabilidade 

das fábricas de XEAL en Cee e Dumbría? 

. Como valora a Xunta de Galiza o recente fallo do TSXG que establece a 

vinculación esencial das actividades enerxéticas e das ferroaliaxes? 

. Que medidas pensa adoptar o goberno galego  para dar cumprimento ao fallo 

do TSXG que establece a vinculación esencial das actividades enerxéticas e das 

ferroaliaxes? 

. Considera a Xunta de Galiza que a vinculación de actividades enerxéticas e 

ferroaliaxes é a mellor garantía para o mantemento e a continuidade de todos os postos 

de traballo nas fábricas de XEAL en Cee e Dumbría? 

. Cando pensa o Goberno galego dar traslado ao Comité de Empresa do contido 

do plan de viabilidade (ao que obrigan as cláusulas das concesións) que a empresa 

trasladou á Xunta de Galiza? 

. Cando pensa o Goberno galego dar traslado ao Comité de Empresa os termos 

do contrato de compra-venda entre FerroGlobe e TPG-Ithaka? 
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Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Daniel Pérez López  

Carme González Iglesias  

Ramón Fernández Alfonzo 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 09:55:25 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 09:55:34 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 09:55:41 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López, Ramón Fernández Alfonzo e Carme González Iglesias, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre a situación da hostalaría. 

 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O sector da hostalaría, que engloba a bares, cafetarías, locais de ocio nocturno, 

restauración e hospedaxe, é un dos máis afectados polas consecuencias da Covid-19.  

As medidas sanitarias adoptadas dende as administracións implicaron peches e 

restricións de actividade, horario e aforo dende o comezo da pandemia. E nos períodos 

nos que puideron abrir os seus negocios, a afluencia de clientes viuse gravemente 

afectada polos peches perimetrais e polo medo ao contaxio social. O que supuxo un 

importantísimo descenso de facturación, que non foi compensado durante moitos meses 

por axudas  nin do Estado nin da Xunta.  

E todo isto, despois dun ano de pandemia, levou ao sector a atoparse nunha 

situación crítica. Crítica para aqueles negocios que puideron resistir, porque no que vai 

de crise, o sector perdeu máis de 11.000 postos de traballo entre regulacións de emprego 

e despedimentos. E así o confirman o confirman os datos do Instituto Galego de 

Estatística (IGE) relativos ao ano 2020. 
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Convén recordar que estamos a falar dun sector cun gran peso no Produto 

Interior Bruto (PIB) galego, que empregaba, antes da pandemia, a máis de 60.000 

galegos e galegas. Sector que ademais  inflúe na creación de miles de empregos a través 

de sectores relacionados como poden ser os de alimentación, bebidas, distribución ou 

maioristas.  

Por todo isto, a profunda crise da hostalaría pode ter un efecto negativo na 

economía galega, se non adoptan medidas contundentes e acaídas ás necesidades 

perentorias do sector. Máxime cando as liñas de axuda articuladas pola Xunta e o 

Estado non foron suficientes para permitir saír ao sector da situación de afogo na que se 

atopa. 

Parece imprescindíbel que dende a Xunta de Galiza se aborde a problemática 

dos hostaleiros en profundidade, cunha análise abondosa pero precisa. E para acadalo 

devén ineludíbel escoitar a todo o sector, que é amplo e diverso. E realizar esa análise 

dende un punto de vista técnico. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 6ª: 

Considera a Xunta de Galiza que a situación crítica que atravesa o sector da 

hostalaría fai necesario constituír unha mesa técnica de traballo na que estean presentes 

a Xunta de Galiza, administracións locais, unha representación ampla e plural do sector 

da hostalaría, así como economistas pertencentes ao Consello Galego de Economistas e 

as Universidades galegas, co obxectivo de consensuar e levar a cabo actuacións 

económico-sociais cara o sector? 
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Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Ramón Fernández Alfonzo 

Carme González Iglesias  

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 09:57:55 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 09:57:59 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 09:58:07 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Mª Carme González Iglesias e Daniel Pérez 

López, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª, sobre a situación do ESTALEIRO 

BARRERAS DE VIGO. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde os anos 70 nos que a construción naval civil no Estado Español 

representaba o 5%d do mercado mundial o peso e a importancia de esta industria no 

deixou de minguar até o actual menos do 1% do total de construción naval civil da UE. 

E contra o que se poida crer maioritariamente, os construtores que gañaron unha 

boa parte da cota de mercado española non foron os asiáticos, senón os de outros 

estados da UE, que si souberon promover unha industria con un marcado carácter 

exportador, que xera un elevado volume de emprego, e que demanda unha enorme 

diversidade de produtos e servizos de alto valor engadido. Demanda que foi chave para 

que a industria complementaria da construción naval e das tecnoloxías marítimas da UE 

cope hoxe o 50% do mercado mundial. 

Non pasou o mesmo, como dicimos, no estado español, que abandonou por 

completo unha industria que no caso galego foi fundamental para a nosa 

industrialización, e que hoxe coas políticas apropiadas pode servir de panca 

fundamental para a nosa re-industrialización, e activación económica, xa que segundo 
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datos do sector cada euro de investimento ten un efecto multiplicador do 4,5 en valor 

engadido. 

O caso do estaleiro BARRERAS na ría de Vigo é un exemplo dunha empresa 

con grandes capacidades, demostradas en fitos construtivos recentes nos segmentos 

máis avanzados tecnoloxicamente, e que aínda estando na actual situación é referencia 

no mercado. 

Mais a situación actual, con unha nova propiedade e dirección colocada na dupla 

posición de armador-construtor, e unha permanente revisión e corrección dos acordos de 

refinanciación, está a provocar unha enorme e continua tensión en toda a industria 

auxiliar, que segundo algúns dos afectados pode tornarse insuperable, provocando unha 

crise de niveis catastróficos na comarca. 

De igual xeito, diferentes organismos públicos como o IGAPE ou o CESCE 

teñen comprometidas na viabilidade de BARRERAS importantes cantidades de diñeiro. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª: 

- Coñece a Xunta de Galiza as negociacións en marcha entre BARRERAS e a 

súa industria auxiliar? 

- Coñece a Xunta de Galiza a situación actual do departamento comercial de 

BARRERAS? 

- Confía a Xunta de Galiza en que o actual proxecto empresarial dos novos 

propietarios de BARRERAS se manteña alén da entrega dos seus propios proxectos? 
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- Como pode repercutirlle á Xunta de Galiza un posíbel incumprimento das 

condicións do actual contrato do cruceiro EVRIMA? 

- Que repercusións tería sobre as débedas pendentes dos proxectos anteriores? 

- Como valora que pode repercutir ese incumprimento ao tecido empresarial de 

Vigo? 

- Cantos postos de traballo calcula a Xunta que están en xogo nesta nova crise 

do estaleiro BARRERAS? 

- Que actuacións ven realizando a Xunta ou ten pensado realizar para solucionar 

o problema? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo  

Mª Carme González Iglesias  

Daniel Pérez López  

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:00:48 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
aL

Y
Q

D
uq

X
94

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

65162

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROaLYQDuqX94
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:00:53 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:00:59 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Carme González Iglesias e Daniel Pérez López, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre a diversificación de actividades en Navantia. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O plan industrial que precisa a comarca de Ferrol, eterna promesa de todos os 

gobernos, non é outro que poñer Navantia a traballar, desfacéndose das restricións 

actuais e aproveitando todos os segmentos de actividade que potencialmente poderían 

concorrer nas instalacións de Navantia na ría de Ferrol. 

Non hai ningunha outra posibilidade real de traer nada a Ferrol que poida 

substituír ou equipararse á construción naval: en volume de emprego, na diversidade de 

actividades que concorren na construción dun barco, no seu nivel tecnolóxico, en 

potencial exportador, e no efecto multiplicador do prezo da obra na economía comarcal: 

4,5€ por cada 1€ segundo cálculos de Sea Europe. 

A industria da construción naval e das tecnoloxías marítimas, é intrinsecamente 

diversa, sendo os antecedentes históricos de Navantia na ría de Ferrol bo exemplo de 

esta diversificación industrial, que debería recuperarse e promoverse. 

Un de eses segmentos de actividade son os contratos para o sector da eólica 

mariña nos que ven traballando Navantia, que deberían aproveitarse para recolocar a 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
E

ZS
JK

0h
08

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65164

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROEZSJK0h085
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

fábrica de turbinas nese sector, ampliando a participación de Navantia ría de Ferrol 

naqueles elementos de maior valor engadido de estes proxectos. 

Neste sentido preocúpannos os pasos, precisamente en sentido contrario, que a 

dirección de Navantia está a dar, que parecen encamiñados a abandonar a eólica mariña, 

xa que segundo información transmitida polo comité de empresa estase a negociar un 

contrato marco para prover de monopiles a Iberdrola durante 5 anos, no que a 

participación de Navantia na UTE con Windar pasaría dun 70% a menos dun 10%. A 

participación de Navantia redúcese a facer de caseiro da Windar. 

Mentres o presidente da Xunta acudía a Fene a celebrar os fitos da alianza 

Navantia-Windar, a CIG xa advertía de que cando Navantia non ten persoal propio 

nestes proxectos, cando renuncia a controlar a subcontratación de empresas na parte da 

obra que lle correspondía pola súa participación na UTE, cando  renuncia a 

determinados proxectos de asesoramento, formación, ou reparación internacionais en 

favor da súas contratas, é porque non ten interese no sector. 

Estes feitos coinciden no tempo coa decisión de que a fábrica de turbinas deixe 

de ser  unha división con dirección propia dentro de Navantia. 

Xusto nun momento en que a descarbonización da mobilidade marítima é a 

chave para facerse un oco no sector, a fábrica de turbinas, que podía e debía ser o cerne 

dunha nova área de actividade de forte impronta tecnolóxica e innovadora, perde galóns, 

recursos e actividade. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 

6ª : 
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Que actuacións está a realizar o goberno galego para protexer, recuperar, e 

promover a diversificación de actividades en Navantia Ría de Ferrol? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Carme González Iglesias 

Daniel Pérez López 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:03:45 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:03:48 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:03:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Carme González Iglesias e Daniel Pérez López, 

deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª, sobre a diversificación de actividades en 

NAVANTIA RÍA DE FERROL. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Comisión 6ª do Parlamento galego adoptou recentemente e por iniciativa do 

BNG varias proposicións non de lei relacionadas con NAVANTIA RÍA DE FERROL 

nas que se instaba a Xunta a demandar do goberno central a adxudicacións e comezo 

inmediato das obras de transformación do buque Galicia; e outra na que o Parlamento 

instaba á Xunta a reclamar a súa entrada no Consello de administración de NAVANTIA, 

e a demandar a constitución dunha mesa de traballo conxunta dedicada especificamente 

a promover a diversificación industrial do estaleiro, e nomeadamente a potenciar a 

Fábrica de Turbinas. 

A crítica situación laboral pola que atravesa a comarca fai que sexa urxente 

executar por parte da Xunta os anteditos acordos. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª: 

Que xestións realizou a Xunta para executar estes acordos? 
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Cal foi a resposta dada polo goberno central? 

Que datas manexa a Xunta para a constitución da mesa pola diversificación do 

estaleiro? 

Van estar presentes os responsables da Fábrica de Turbinas de Ferrol? 

Que datas manexa a Xunta para inicio das obras de transformación do buque 

Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Carme González Iglesias 

Daniel Pérez López  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:05:45 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:05:49 
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Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:05:55 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Pérez López e Carme González Iglesias, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre a constitución dun centro de reparacións en 

NAVANTIA RÍA DE FERROL. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O plan industrial que precisa a comarca de Ferrol, eterna promesa de todos os 

gobernos, non é outro que poñer NAVANTIA a traballar, desfacéndose das restricións 

actuais e aproveitando todos os segmentos de actividade que potencialmente poderían 

concorrer nas instalacións de NAVANTIA na ría de Ferrol. 

Non hai ningunha outra posibilidade real de traer nada a Ferrol que poida 

substituír ou equipararse á construción naval: en volume de emprego, na diversidade de 

actividades que concorren na construción dun barco, no seu nivel tecnolóxico, en 

potencial exportador, e no efecto multiplicador do prezo da obra na economía comarcal: 

4,5€ por cada 1€ segundo cálculos de SEA EUROPE. 

A industria da construción naval e das tecnoloxías marítimas, é intrinsecamente 

diversa, sendo os antecedentes históricos de NAVANTIA na ría de Ferrol bon exemplo 

de esta diversificación industrial, que debería recuperarse e promoverse. 
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Un de eses segmentos de actividade que veñen significando un importante 

volume de actividade e de emprego para os estaleiros e para a comarca é o das 

reparacións. 

Unha facturación de 750 millóns de euros para a propia Navantia nos 10 últimos 

anos xa da idea da súa importancia, pero para achegarnos realmente ao que significa 

para a sociedade comarcal é preciso ter presente que un 18% dos seus gastos son persoal 

directo de Navantia e un 64% persoal de subcontratas, porcentaxes elevadísimas en 

comparación con outras áreas de negocio onde os materiais e a enxeñaría son as partidas 

máis importantes; que xera un 10% de negocio a maiores en consignatarios, prácticos, 

remolcadores, e taxas portuarias, e ademais entre 8.000 e 15.000 pernoctacións/ano nos 

establecementos hoteleiros da zona. 

A día de hoxe non hai máis que un dique que poda acoller buques de grandes 

dimensións, polo que Navantia Ría de Ferrol vese na obriga de renunciar a contratos por 

falta de dispoñibilidade, unha media de 5 buques por ano durante nos últimos 10 anos. 

Polo que un novo dique seco específico para reparacións sería importante no só para 

atender a demanda xa existente na actualidade, senón para poder aspirar a novos 

mercados por tipoloxía de buques, así como para compatibilizar eses traballos cos das 

grandes transformacións, que a día de hoxe implican desatender outros potenciais 

clientes durante todo o tempo que se prolongue a ocupación do dique. 

Por outra banda é obrigado lembrar que a constitución dun centro de reparacións 

en Navantia Fene foi no seu día unha promesa do Partido Popular. Un dos 13 

compromisos do “Contrato con Ferrol” do Presidente Feijóo durante a campaña 

electoral do ano 2009, co que prometía crear 2.000 postos de traballo. 
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E que a falta de concreción daquela promesa deu lugar a que durante o ano 2011 

o BNG presentara unha iniciativa parlamentaria que foi aprobada por unanimidade e 

que no seu punto 6 recolle explicitamente: “Esixirlle a Xunta de Galiza que colabore 

coa SEPI no cofinanciamento e desenvolvemento dun centro de reparacións de 

Navantia, na ría de Ferrol, de acordo co “Contrato con Ferrol” exposto polo presidente 

Núñez Feijóo en 2009.” 

En resumo, que a grave crise industrial que vive a comarca de Ferrol fai que 

sexa do máis urxente dotarnos de aquelas infraestruturas que terían un impacto positivo 

inmediato na creación de emprego na comarca,  como un novo dique para a área de 

reparacións de Navantia Ría de Ferrol, e que a Xunta de Galiza participe efectivamente 

na constitución de ese centro de reparacións mesmo con financiamento, tal como se 

aprobou no texto da iniciativa antedita. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª: 

. Que actuacións está a realizar o Goberno galego para promover a área de 

reparacións en Navantia Ría de Ferrol? 

. Que actuacións está a realizar o Goberno galego para que o buque Evrima do 

estaleiro Barreras vaia realizar os traballos de pintura a Navantia Ferrol? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
w

Zf
l8

4F
Ls

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65172

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROwZfl84FLs9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Carme González Iglesias  

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:08:00 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:08:03 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:08:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Pérez López e Carme González Iglesias, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, relativa á crise económica e social que asola á comarca 

de Ferrol. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A situación actual da ría de Ferrol é de colapso absoluto, con unha produción de 

escasamente un 10% da que existía hai tan só dez anos, e expulsando do sector pouco a 

pouco mais ininterrompidamente, ás persoas que até o de agora viñan traballando e 

vivindo del. 

Mais todas as iniciativas e acordos parlamentarios instando á Xunta de Galiza a 

tomar a iniciativa para a súa rexeneración son desatendidas ou contestadas con boas 

palabras e ratificándose na estratexia de parcheo que nos colocou na actual situación. 

O anunciado peche da central térmica das Pontes despois de esgotar os recursos 

mineiros da localidade e de transformar radicalmente o territorio supón un repto 

económico e social de enormes dimensións para a comarca de Ferrol. 

Neste sentido, preocupa que o único plan coñecido até o de agora para salvar a 

crise que este peche vai provocar, sexa o que Endesa ven de facer público,   

condicionado á obtención de fondos europeus así como á instalación de parques eólicos. 
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A situación de Siemens Gamesa, no momento de presentación de esta iniciativa, 

tampouco pode ser peor, xa que o período de negociacións consúmese sen alternativas 

ao peche. 

En canto á situación de Navantia Ría de Ferrol, auténtico motor económico da 

comarca, é tamén desesperada. Máis de 2000 postos de traballo desaparecidos nos 

últimos meses, mentres a dirección de Navantia anuncia a renuncia á construción do 

dique cuberto para novas construcións, ou traballa na modificación dos termos da 

alianza coa empresa privada Windar para abandonar ao seu favor a actividade eólica 

mariña. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª: 

. Ten pensado a Xunta de Galiza chamar ao goberno de España a participar 

nunha mesa onde acordar actuacións para solucionar os graves problemas da comarca 

de Ferrol? 

. Por que a Xunta de Galiza á vista dos graves problemas de produción 

marisqueira na ría de Ferrol non estuda mudar políticas e actuacións, e reincide naquelas 

que nos teñen conducido á actual situación? 

. Por que a única actuación prevista pola Xunta de Galiza para a localidade das 

Pontes nos seus orzamentos é constitución de 1 oficina? 

. Por que a Xunta de Galiza renuncia a elaborar un marco normativo para 

instalación de parques eólicos que garanta a instalación da cadea industrial e de valor no 

noso país? 
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. Por que a Xunta de Galiza non fai efectivo o acordo parlamentar para solicitar 

a entrada no Consello de administración de Navantia, e por que desbota participar 

economicamente na modernización de infraestruturas do estaleiro? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Carme González Iglesias 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:17:14 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:17:18 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:17:29 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Mª Carme González Iglesias e Daniel Pérez 

López, deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), integrantes da Comisión 6ª, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª, relativa á crise 

industrial que asola Galiza 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Os datos económicos de Galiza en canto PIB, PIB per cápita, e poboación 

activa, amosan unhas tendencias preocupantes xa con anterioridade ao inicio da 

pandemia. 

Ten especial relevancia o devalo industrial, tamén anterior e independente dos 

efectos da pandemia, que durante o pasado ano 2020 e principios deste 2012 suma unha 

serie de novas crises en sectores e empresas estratéxicas, como ENDESA As Pontes, 

NATURGY Sabón, NAVANTIA Ferrol, ALCOA San Cibrao, SIEMENS GAMESA As 

Somozas, GALICIA TEXTIL Neda, PILI CARRERA Vigo, BARRERAS Vigo, XEAL 

Cee, ALUIBERICA A Coruña... 

Sectores, como indicamos, estratéxicos, de gran tradición e importante 

implantación no noso país: enerxético, naval, téxtil, e siderúrxico. 

Estas crises poden verse agravadas polos efectos da pandemia na mobilidade, no 

comercio, e no consumo en xeral polos efectos da falta de confianza na situación 

económica. O que nos vai afastar aínda máis dos obxectivos da Comisión europea en 

canto á promoción dunha economía industrializada e con alto compoñente tecnolóxico. 
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Salienta negativamente, para acadar os obxectivos mencionados, e escaso 

esforzo da Xunta de Galiza en canto a I+D+i, que con un 0,94% do PIB está moi lonxe 

da media do Estado Español (1,24%) ou da Unión Europea (2,12%). 

De igual xeito que a falta de iniciativa da Xunta de Galiza, absolutamente ao 

servizo das estratexias electorais do Partido Popular, está a ser o común denominador de 

todas estas crises, nas que chama a atención que o goberno galego careza de propostas e 

compromisos orzamentarios que poidan en algunha medida axudar a reverter as 

problemáticas xerais ou particulares que vimos de expoñer. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 6ª: 

Cal é a estratexia a curto-medio prazo da Xunta de Galiza para solucionar esta 

grave crise industrial que vive Galiza? 

Que partidas orzamentarias ten reservadas a Xunta de Galiza para actuar en cada 

unha destas crises en particular? 

Por que a Xunta de Galiza reivindica a participación da SEPI en algunha de 

estas empresas mais non contempla a posible participación directa dos seus propios 

organismos? 

Por que rexeita participar dunha solución conxunta para Barreras cando ten 

grandes cantidades de diñeiro a perder en préstamos fallidos? 

Que actuacións desenvolve a Xunta de Galiza para promover a colaboración 

entre estaleiros? 

Que plans ou actuación prevé a Xunta de Galiza para axudar ao sector téxtil? 
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Considera a Xunta de Galiza que a instalación de oficinas nas localidades de As 

Pontes e Sabón vai ser unha medida suficiente para paliar os efectos dos peches das 

térmicas? 

Por que os convenios de transición xusta nas localidades galegas afectadas son 

os máis retrasados de todo o estado? Por que a Xunta de Galiza non adopta unha 

actitude máis reivindicativa e proactiva e este respecto? 

Por que non existe unha mesa para a industrialización de Galiza? 

Como prevé a Xunta de Galiza que a capacidade de evacuación de enerxía 

condicione o desenvolvemento das enerxías renovábeis na Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Mª Carme González Iglesias 

Daniel Pérez López 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:19:32 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:19:37 
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Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:19:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Pérez López e Carme González Iglesias, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre a situación do Sector naval galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde os anos 70 nos que a construción naval civil no Estado español 

representaba o 5% do mercado mundial o peso e a importancia de esta industria no 

deixou de minguar até  menos do 1% do total de construción naval civil da UE antes da 

pandemia. 

E contra o que se poida crer maioritariamente, os construtores que gañaron unha 

boa parte da cota de mercado española non foron os asiáticos, senón os de outros 

estados da UE, que si souberon promover unha industria con un marcado carácter 

exportador, que xera un elevado volume de emprego, e que demanda unha enorme 

diversidade de produtos e servizos de alto valor engadido. Demanda que foi chave para 

que a industria complementaria da construción naval e das tecnoloxías marítimas da UE 

cope o 50% da facturación mundial. 

Non pasou o mesmo, como dicimos, no Estado español, que abandonou por 

completo unha industria que no caso galego foi fundamental para a nosa 

industrialización, e que hoxe coas políticas apropiadas pode servir de panca 

fundamental para a nosa re-industrialización e activación económica, xa que segundo 

datos do sector cada euro de investimento ten un efecto multiplicador do 4,5€. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
C

Jd
m

W
1C

V
N

8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65181

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROCJdmW1CVN8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

O sector naval galego foi o máis prexudicado, perdendo capacidades en todos os 

segmentos e actividades, por causas que, en perspectiva histórica, teñen todas un 

denominador común: a falta de compromiso e implicación da Xunta de Galiza co sector. 

Os últimos datos do publicados no boletín da construción naval do ministerio de 

industria sitúan ao Principado de Asturias como territorio do Estado español con maior 

número de novos contratos asinados durante o ano 2020. 

A posición secundaria de Galiza en canto a contratación de novos  proxectos ten 

a ver, claro está, coas diferentes situacións de crise polas que atravesan os principias 

estaleiros galegos, e a ausencia, novamente, dunha política da Xunta dirixida a dotar ao 

sector de estabilidade e de instrumentos eficaces para recuperar posicións no medio e 

longo prazo. É dicir dunha visión e dun proxecto estratéxico para o sector. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 

. Como valora a Xunta de Galiza os datos de novas contratacións dos estaleiros 

galegos durante o ano 2020? 

. Como valora a Xunta de Galiza a situación do sector naval galego de cara ao 

futuro? 

. Como valora a Xunta de Galiza a situación da industria auxiliar do sector naval 

galego? Ten datos da mortalidade empresarial no sector? Cantas empresas galegas do 

sector se perderon nos últimos 20 anos? 
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. Como valora a Xunta de Galiza a situación das empresas fabricantes de bens de 

equipo no sector naval galego? Ten algún proxecto ou actuacións específicas para 

promover os seus produtos? 

. Que mercados ou actividades valora a Xunta de Galiza que habería que 

potenciar? 

. Como valora a Xunta de Galiza o impacto da concentración bancaria no acceso 

ao crédito por parte do sector naval galego? 

. Que actuacións está a desenvolver a Xunta de Galiza para conseguir a 

declaración por parte da UE do sector naval como sector estratéxico? 

. Como valora a Xunta de Galiza que lle afecta ao sector a falta dun organismo 

sectorial específico do goberno que faga de interlocutor, que deseñe políticas, e que 

coordine as diferentes actuacións gobernativas? 

. Que actuacións está a desenvolver a Xunta de Galiza para entrar no Consello de 

administración de Navantia? 

. Que actuacións está a desenvolver a Xunta de Galiza para recuperar a 

construción civil en Navantia ría de Ferrol? 

. Como valora a Xunta de Galiza o grao de eventualidade no sector? Como 

considera que afecta á necesaria especialización do persoal? 

. Como valora a Xunta de Galiza o impacto das tarefas propias da construción 

naval na saúde do persoal? Como valora o impacto da eventualidade en relación coa 

saúde laboral no sector? 
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. Como valora a Xunta de Galiza o impacto do retraso da idade de xubilación no 

persoal do sector naval? Non valorou, en aplicación do disposto na propia lei de 

seguridade social,  promover o establecemento de coeficientes redutores da idade de 

xubilación? 

 .Como valora a Xunta de Galiza o grao de aplicación das políticas de igualdade 

no sector naval galego? Coñece a Xunta de Galiza que a maternidade ou a lactación non 

están previstas moitas veces nas avaliacións de riscos dos postos de traballo do sector? 

. Como valora a Xunta de Galiza os resultados da UMI NAVANTIA-UDC? 

Considera a Xunta de Galiza que estes resultados poden transferirse a todo o sector 

naval galego? Como valora a Xunta de Galiza que afecta aos proxectos de investigación 

da UMI o feito de funcionar con programas de 4 anos de duración? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Carme González Iglesias 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:24:22 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:24:31 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:24:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Pérez López e Carme González Iglesias, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre a constitución dunha Mesa Galega da 

Automoción. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A actual crise producida pola pandemia da COVID19 está a provocar unha 

aceleración da dixitalización e descarbonización da economía, o que representa un novo 

abano de oportunidades, mais tamén un grave risco para moitas actividades e para os 

empregos asociados. 

Observamos como os avances tecnolóxicos están xerando polos de 

desenvolvemento moi localizados xeograficamente, onde se concentra o investimento e, 

polo tanto, tamén os seus rendementos. E comprobamos como  Galiza queda ao marxe 

de eses investimentos mentres a Xunta acepta pacificamente os resultados da súa 

irrelevancia política no contexto estatal. 

A CIG-INDUSTRIA denunciaba no ano 2018 un descenso da actividade no 

sector da automoción en Galiza debido a diferentes factores que afectaban tanto aos 

cadros de persoal de PSA Peugeot Citroen como das empresas de compoñentes. 

A mesma central sindical alerta nesta ocasión das nefastas consecuencias para o 

emprego no sector que a chamada transición enerxética, cos cambios na mobilidade e 
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tecnolóxicos que trae asociados, podería provocar no noso país, sen unha axeitada e 

pronta resposta por parte de todos os axentes presentes no sector. 

Chaman a atención sobre o feito de termos unha produción moi orientada a 

vehículos para profesionais e/ou de baixo custo, sectores que mercan fundamentalmente 

vehículos diésel. Unha problemática que pode resultar especialmente grave se temos en 

conta que o 80% da produción está destinada a exportación, e desta porcentaxe, unha 

parte maioritaria a países da UE. 

Países que están apostando decididamente por aquelas tecnoloxías que garantan 

unha mobilidade sen emisións ou con emisións moi reducidas. Unha aposta que non 

vemos a día de hoxe no sector da automoción galego. 

Outro factor absolutamente crítico no sector, e moi de actualidade, é a 

seguridade nas cadeas de subministros, sobre todo de microchips. Elementos que coa 

electrificación dos vehículos e cos avances na condución autónoma van ver aumentada a 

súa importancia. 

O novo paradigma enerxético, e o contexto de fortes pugnas polos 

investimentos, fai que os gobernos de países periféricos como Galiza deban ser 

especialmente proactivos na elaboración e impulso de plans para aqueles sectores, como 

o da automoción, especialmente sensibles aos cambios en marcha. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 

. Que cantidades económicas vía subvencións ten concedido a Xunta de Galiza 

directamente ou a través das súas diferentes entidades e organismos a favor da empresa 
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PSA actual STELLANTIS desde o ano 2000? En que exercicios? A que programas dos 

diferentes orzamentos se imputaron os gastos? 

. Que cantidades económicas vía subvencións ten concedido a Xunta de Galiza 

directamente ou a través das súas diferentes entidades e organismos a favor do CEAGA 

desde o ano 2000? En que exercicios? A que programas dos diferentes orzamentos se 

imputaron os gastos? 

. Que medidas toman a Xunta de Galiza e os seus organismos para garantir que 

as subvencións concedidas ao sector da automoción axudan á creación de emprego nos 

centros galegos de estas empresas? 

. Que plans ou proxectos vinculados ao sector da automoción con participación 

da Xunta de Galiza existen na actualidade? En que consisten? En que consiste a 

participación pública? 

. Que estimacións manexa a Xunta de Galiza en canto a variacións no emprego 

que pode traer aparellado o cambio tecnolóxico no sector? 

. Que plans ten a Xunta de Galiza para promover a fabricación de vehículos sen 

emisións no noso país? Ten algún proxecto para a instalación dunha fábrica baterías? 

Ten algún proxecto para impulsar a tecnoloxía de hidróxeno no sector? 

. Que plans ten a Xunta de Galiza para promover a instalación de fábricas de 

microchips? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 
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Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Carme González Iglesias 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:26:37 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:26:41 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:26:48 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Pérez López e Carme González Iglesias, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, sobre os despedimentos na empresa Cándido Hermida. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O grupo de empresas Cándido Hermida é un dos máis importantes a nivel de 

actividade, emprego, e resultados da comarca de Ferrol. Un grupo hoxe consolidado e 

con actividades diversificadas entre as que sinalaremos pola súa importancia a montaxe 

de tendas do sector retail para diferentes clientes como Inditex ou Carolina Herrera, de 

establecementos turísticos, ou á construción naval, para estaleiros galegos, franceses e 

alemáns. 

Desde o seu nacemento como unha pequena carpintaría situada na parroquia de 

Loira, no Concello de Valdoviño, até o día de hoxe, ven abordando continuos procesos 

de adaptación a novos mercados e clientes, a través da constitución e ampliación de 

diferentes sociedades, e de continuos cambios na estrutura de dirección. 

No ano 2019 a dirección promoveu unhas negociacións coa representación do 

persoal coas que perseguía a fexibilización da xornada de traballo, nuns termos que 

provocaron un completo rexeitamento por parte do persoal, despois dun proceso de 

asembleas certamente multitudinarias nas que tanto representantes do persoal, como 

persoas a título particular, expresaron libremente as súas opinións ao respecto. 
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Sen que a empresa chegara a aplicar ningunha medida, apareceu o COVID19, a 

caída da actividade e os ERTES EXPRÉS por forza maior, nos que, por obra e gracia do 

goberno máis progresista da historia, as empresas poden aplicar as medidas que estimen 

oportunas sen necesidade de pactalas coa representación do persoal, polo que de xeito 

unilateral a dirección de Cándido Hermida impuxo suspensións de contratos ao persoal 

de todas as sociedades do grupo, e aplicou tamén unilateralmente uns calendarios de 

traballo sen practicamente rotación, absolutamente descompensados, que favoreceron a 

unhas persoas en detrimento de outras. 

Ao mesmo tempo promoveu a negociación de ERTEs por causas obxectivas 

para a súa aplicación a partir do momento en que rematara a vixencia dos ERTEs por 

forza maior. 

O feito de ter que negociar unhas medidas a futuro, sen vontade por parte da 

empresa de aplicalas en substitución dos ERTEs por forza maior, sen compensar 

prestacións de desemprego, nin o diferente tempo de afectación que o persoal traía 

acumulado, provocou crispación e rexeitamento das medidas, que novamente foron 

expresadas no transcurso de numerosas asembleas. 

Finalmente durante o mes de abril de este 2021, e unha vez iniciado o proceso 

electoral en unha das sociedades, a empresa ven de comunicar a un grupo de entre 20 e 

30 persoas, o seu cesamento por causas económicas. 

As persoas despedidas son todas elas persoas que dun xeito ou de outro 

significáronse publicamente no seu rexeitamento ás medidas, entre elas dous candidatos 

da CIG, e algún ex-representante legal do persoal, tamén da CIG, nun exercicio público 

e notorio de represalias que ofende a calquera que se considere minimamente defensor 

dos dereitos fundamentais das persoas traballadoras. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª: 

- É consciente a Xunta de Galiza de que a reforma laboral promovida polo 

Partido Popular facilita tanto os despedimentos do persoal por causas obxectivas que 

pode usarse, como no caso actual, para vulnerar os dereitos fundamentais das persoas 

traballadoras? 

- Que axudas económicas ten recibido o Grupo Cándido Hermida, ou calquera 

das súas sociedades, por parte da Xunta de Galiza? 

- Que ten pensado facer a Xunta de Galiza para restaurar os dereitos deste 

colectivo despedido do Grupo Cándido Hermida? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Carme González Iglesias 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:30:59 
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Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:31:03 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:31:15 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Mª Carme González Iglesias e Daniel Pérez 

López,  deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª, relativa ao plan específico para a 

hostalaría e actividades características e relacionadas co turismo.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A pandemia provocou unha crise sen precedentes no conxunto da economía 

galega, pero non afectou a todos por igual. Un dos sectores máis golpeados foi, sen 

dúbida, o do Turismo.  

Dentro das actividades características do Turismo inclúense diferentes ramas de 

actividade, como a restauración (servizos de comidas e bebidas) e hostalaría, 

actividades de axencias de viaxes e operadores turísticos. E aínda que por CNAE non se 

encadran dentro do Turismo, pola súaa especial vinculación á actividade turística e 

relación coa restauración e hostalaría, xunto a esas ramas de actividade debe incluírse a 

aquelas empresas cunha casuística moi concreta, como son as adicadas a prestar 

servizos para festas e verbenas. Empresas que van de cantineiros, polbeiras ou 

pirotecnias, a empresas de electricidade e de aluguer de xeradores ou carpas, que teñen 

en común a temporalidade da súa actividade e que esa actividade de festas e verbenas 

supón para elas o 80% da súa facturación anual.    

Se facemos un balance da actividade de todas estas empresas ao longo do ano 

pasado, aquel vén condicionado pola Covid-19. Os números anuais de todas estas 
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empresas veñen marcados polas decisións administrativas e sanitarias que afectaron ao 

desenvolvemento habitual e normal da actividade.  

O balance anual deste sector amosa ben ás claras o forte descenso da actividade 

con carácter xeral, que levou aos diferentes axentes que se moven e viven do turismo a 

unha situación extrema, na que as medidas articuladas polo goberno central e sobre todo 

pola Xunta, con competencia neste eido, chegaron en moitos casos tarde e foron, con 

carácter xeral, insuficientes. 

E así o demostran os datos que se extraen da Enquisa de Poboación Activa 

(EPA) relativa ao cuarto trimestre do 2020. 

No cuarto trimestre do ano 2020, as actividades características do turismo en 

Galicia recolleron 127.419 persoas en activo, un -7,0% menos que no mesmo período 

do ano 2019. Os ocupados no sector turístico foron 105.037 persoas, cifra menor á do 

ano anterior, ao reducirse un -12,3%. Os desempregados en turismo foron 22.382 

persoas, o que significa unha taxa de desemprego sectorial do 17,6%, cun incremento 

anual de 5,1 puntos respecto ó 12,5% rexistrado no cuarto trimestre de 2019.  

Os asalariados en turismo reducíronse un -13,9% neste cuarto trimestre de 2020 

respecto ao mesmo período do ano anterior, e os autónomos reducíronse un -7,5%, 

deixando a variación anual da ocupación en turismo no -12,3%.  

No cuarto trimestre do 2020, respecto ao mesmo trimestre do ano pasado, o 

número de ocupados nas diferentes ramas do sector turístico reducíronse dun xeito 

importante. 

Se estes números amosaban a tendencia absolutamente negativa do sector 

atendendo ao balance anual, os datos de afiliación do mes de xaneiro deste ano en 

actividades relacionadas co turismo, eran desalentadores e confirmaban esa tendencia.  

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
P

X
5q

54
G

v9
3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

65195

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROPX5q54Gv93
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Continuaba a tendencia negativa, ao darse unha variación de - 3,8 % (- 5,2 % 

para o réxime xeral e -  0,9 % para o réxime de autónomos), o que supoñía un descenso 

total de 2.491 afiliacións en actividades turísticas. 

En canto á variación anual, respecto do mes de xaneiro de 2020 tivo lugar un 

descenso no total de afiliacións de 11.814 respecto do ano anterior, o que representa 

unha variación anual dun -15,7 %. A variación repartiuse entre o réxime xeral, cun 

descenso de 11.219 afiliacións (variación anual dun -21,2 %) e dun descenso  595 

afiliacións en autónomos (variación anual dun -2,6 %). Por sectores, o descenso de 

afiliacións tamén era xeneralizado. Dábase un descenso importante de afiliacións nos 

servizos de aloxamento, servizos de comidas e bebidas, axencias de viaxes, operadores 

turísticos, servizos de reservas e actividades relacionadas con estes. 

Aínda que en marzo houbo un  descenso do desemprego no sector Servizos, hai 

que analizalo con cautela polo seu carácter estacional, que coincidiu coa Semana Santa. 

O que permitiu que se repetira a tendencia de todos os anos malia o atípica que é a 

situación.  

Porén, a Semana Santa, con carácter xeral, non cubriu as expectativas do sector, 

que acadou escasamente unha ocupación do 40%. E naquelas concretas zonas onde os 

números de ocupación foron mellores, relativízanse polo sector atendendo ás restricións 

de aforo establecidas.  

E os últimos datos da Enquisa de Poboación Activa (EPA) amosan uns datos de 

paro moi preocupantes, nos que o descenso da ocupación no primeiro trimestre do ano 

en termos absolutos afecta sobre todo ao sector Servizos, que perde 5.600 empregos.  

O sector turístico en xeral mira cara o verán con recelo, ante as lóxicas dúbidas 

de que o ritmo de vacinación sexa o suficientemente alto como para ofrecer confianza 
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ao visitante; e sobre todo, dubidan que se dean as condicións para restablecer a 

mobilidade, atendendo á incerteza da evolución da pandemia, tanto no contexto 

internacional, coma dentro do Estado Español. 

O sector do Turismo en xeral, e da hostalaría en particular, despois dun ano de 

pandemia atópase nunha situación de profunda crise, que pode ter un efecto negativo na 

economía galega, se non adoptan medidas contundentes e acaídas ás necesidades 

perentorias do sector.  

O malestar é palpábel, pola pouca intensidade das axudas, pero tamén pola falta 

de diálogo que unha parte importante do sector lle achaca á Xunta de Galiza. Parte do 

sector que non se sinte plenamente representada polos interlocutores do sector cos que o 

goberno galego se reúne, e que pide ser escoitada. 

Así as cousas, á espera que dende o Estado cheguen as axudas comprometidas 

no plan de rescate empresarial anunciado en marzo, parece imprescindíbel que dende a 

Xunta de Galiza se aborde xa a  problemática do sector turístico, no seu conxunto, en 

profundidade; cunha análise abondosa pero precisa. E para acadalo devén ineludíbel 

escoitar a todo o sector, que é amplo e diverso.  

Parece imprescindíbel implementar un auténtico plan específico dirixido a todas 

aquelas empresas que desenvolven actividades características do Turismo e ás que nos 

referimos ao principio da presente iniciativa. Un Plan con diferentes liñas e programas 

para non deixar a ninguén do sector fóra. Un plan ambicioso, cun horizonte temporal a 

medio prazo, que contería axudas directas pero, sobre todo, medidas tributarias que en 

moitos caso serán competencia do Estado Español.  

Para que sexa realmente efectivo, ese plan debe ser consensuado cos 

representantes habituais do sector nas reunións mantidas co goberno galego, pero tamén 
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con outros representantes do sector, suficientemente representativos, ben por aglutinar a 

un número moi considerable de empresas e negocios do sector ou ben porque, sendo 

menos, representan a unha parte cunhas especificidades propias.   

Un plan específico que deberá ser liderado polo goberno galego, pero que 

conteña medidas consensuadas nunha mesa de traballo na que deben estar 

administracións locais, economistas independentes do consello galego de economistas e 

as universidades galegas, e unha representación ampla e plural do sector, que inclúa a 

asociacións con casuística concreta (ben por territorio ou por actividade) e asociacións 

con certo grao de representatividade dentro do sector por número de integrantes.   

Todo isto permitiría que o goberno galego adoptase medidas propias realmente 

efectivas, inmediatas e a medio prazo, así como reclamar do goberno español aquelas 

que sexan de competencia estatal. Para permitir ao sector saír da difícil situación na que 

se atopa.  

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª: 

Ten previsto a Xunta de Galiza constituír unha mesa técnica de traballo na que 

estean presentes a propia Xunta de Galiza, Administracións Locais, unha representación 

ampla e plural das diferentes ramas de actividade do sector turístico indicadas no corpo 

da presente iniciativa, así como economistas pertencentes ao Consello Galego de 

Economistas e as universidades galegas, co obxectivo de consensuar actuacións 

económico-sociais cara o sector? 

Ten previsto a Xunta de Galiza implementar un Plan Específico de Rescate  

dirixido a todas aquelas empresas que integran as diferentes ramas de actividade do 
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sector turístico indicadas no corpo da iniciativa , que conteña medidas económico-

sociais específicas para o sector, que   se reclamarían do goberno español cando sexan 

de competencia estatal? 

Considera a Xunta de Galiza que se está reunir até o de agora cunha 

representación ampla e plural do sector? 

Ten previsto reunirse o goberno galego coas diferentes asociacións do sector que 

llo solicitaron formalmente, nomeadamente a Plataforma Defensa da Hostalaría Galega 

e a Asociación Servizos de Festas de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Mª Carme González Iglesias 

Daniel Pérez López 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:35:33 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:35:36 
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Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:35:44 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Mª Carme González Iglesias e Daniel 

Pérez López, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª, sobre as 

medidas que debe tomar a Xunta de Galiza para a reactivación da comarca de 

Ferrol. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A situación actual da ría de Ferrol é de colapso absoluto, con unha 

produción de escasamente un 10% da que existía hai tan só dez anos, e 

expulsando do sector pouco a pouco mais ininterrompidamente, ás persoas que 

até o de agora viñan traballando e vivindo del. 

Mais todas as iniciativas e acordos parlamentarios instando á Xunta de 

Galiza a tomar a iniciativa para a súa rexeneración son desatendidas, obrigando 

ás confrarías de ría a convocar pola súa conta a todos os axentes implicados, 

asumindo un liderado que debería estar exercendo a Xunta de Galiza como titular 

en exclusiva das competencias sobre marisqueo. 

O anunciado peche da central térmica das Pontes despois de esgotar os 

recursos mineiros da localidade e de transformar radicalmente o territorio supón 

un repto económico e social de enormes dimensións para a comarca de Ferrol, 
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que contrasta coa practicamente nula previsión orzamentaria da Xunta de Galiza 

para atendelo, e con unha evidente falta de planificación, que chega ao punto de 

presentar publicamente propostas para os fondos NEXT GENERATION da man 

de REGANOSA para instalar unha planta de produción de hidróxeno verde, ao 

mesmo tempo que ENDESA presenta pola súa banda proxectos no mesmo 

sentido, a unha convocatoria, non esquezamos, de carácter concorrente a nivel 

estatal, todo mentres o Convenio para transición xusta segue sen ser asinado pola 

Xunta de Galiza. 

En canto á situación de Navantia Ría de Ferrol, auténtico motor 

económico da comarca, é tamén desesperada. Máis de 2000 postos de traballo 

desaparecidos nos últimos meses, mentres a dirección de Navantia declara 

repetidamente que renuncia á construción do dique cuberto para novas 

construcións, ou traballa na modificación dos termos da alianza coa empresa 

privada Windar para abandonar ao seu favor a actividade eólica mariña. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª: 

1. Por que a Xunta de Galiza bloquea a posibilidade de iniciar canto antes 

a rexeneración da ría de Ferrol? 

2. Por que a Xunta de Galiza rexeita a elaboración dun estudo integral da 

situación da ría de Ferrol? 
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3. Que plan ten a Xunta de Galiza para rexenerar a ría de Ferrol? 

4. Por que a Xunta de Galiza non solicita a entrada no Consello de 

Administración de Navantia? 

5. Por que a Xunta de Galiza non executa as promesas e acordos 

parlamentarios para impulsar un centro de reparacións en Navantia-Ría de 

Ferrol? 

6. Por que a Xunta de Galiza asume os vetos á construción naval civil en 

Navantia ría de Ferrol malia as evidencias da construción militar non ser abondo 

para salvar a crise económica e social que vivimos? 

7. Por que a Xunta de Galiza acepta o traslado das capacidades para a 

construción de plataformas flotantes para a eólica mariña aos centros de Navantia 

na baía de Cádiz? 

8. Por que a Xunta de Galiza rexeita participar no financiamento de 

infraestruturas para Navantia Ría de Ferrol? 

9. Por que a Xunta de Galiza rexeita a Constitución dun Centro 

tecnolóxico para a construción naval en Ferrol? 

10. Por que a Xunta de Galiza bloquea o inicio dos trámites para a 

aprobación dun Convenio para a transición xusta na localidade das Pontes? 

11. Por que a Xunta de Galiza inclúe como única previsión orzamentaria a 

creación dunha oficina para a reactivación das Pontes? 
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12. Por que a Xunta de Galiza non cuantifica o proxecto dos 

biocombustíbeis para a central térmica das Pontes? 

13. Por que a Xunta de Galiza impulsa proxectos para a localidade das 

pontes e a produción de hidróxeno verde que poden competir cos de Endesa? 

14. Por que a Xunta de Galiza rexeita a constitución dun centro de I+D+i 

para o almacenamento de enerxía nas Pontes? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Mª Carme González Iglesias 

Daniel Pérez López 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:39:08 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:39:11 
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Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:39:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Castro García, Daniel Pérez López, 

Mercedes Queixas Zas e Carme González Iglesias, deputados e deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 6ª, sobre a situación das plantas de ALCOA na Mariña e de ALU IBÉRICA 

na Coruña 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

As plantas de aluminio de ALCOA na Mariña e de ALU IBÉRICA na Coruña 

están nunha situación crítica desde que ALCOA decidiu desfacerse da maior parte da 

súa capacidade produtiva no Estado Español, con especial incidencia na Galiza. 

Desde ese momento o conflito entre a empresa, por unha banda, e o seu persoal 

e a sociedade das comarcas máis afectadas, pola outra, ten producido multitude de 

pronunciamentos e mediacións das forzas políticas e dos gobernos galego e español, así 

como varios e importantes pronunciamentos xudiciais, mais sen darlle, até o de hoxe, 

unha solución definitiva. 

Desde o BNG vimos defendendo que a solución virá pola vía dunha actuación 

política decidida e urxente, e o tempo está dándonos a razón na medida en que vemos 

como o paso do tempo non fai máis que deteriorar as condicións laborais, as 

infraestruturas, a relación cos clientes, así como favorecer a aparición de terceiras 

persoas con intencións manifestamente espurias. 
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Até o de agora a xustiza ven deixando en evidencia que a parte social está a 

enfrontar comportamentos empresariais intolerábeis, primeiro a través da declaración de 

nulidade do ERE da Mariña, con imposición de medidas cautelares para evitar a 

paralización das cubas, o que refrendou as posicións sociais, e despois co decreto da 

intervención xudicial das plantas da Coruña e Avilés, tamén en resposta das demandas 

sociais. 

Estes feitos falan moi mal da vontade e capacidade dos gobernos para protexer 

un sector industrial considerado como estratéxico, que está sendo obxecto, como vimos 

de referir, de graves agresións. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª : 

. Coñece a Xunta de Galiza o grave deterioro das condicións laborais, das 

infraestruturas, e da relación cos clientes que está a producirse nas plantas de ALCOA  a 

ALU IBÉRICA? 

. Que valoración fai a Xunta de Galiza da posíbel desaparición de estas dúas 

plantas de aluminio? 

. Que actuacións ten desenvolvido a Xunta de Galiza para protexer este sector 

industrial estratéxico? 

. Que ten pensado facer a Xunta de Galiza a este respecto? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 
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Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Castro García 

Daniel Pérez López 

Mercedes Queixas Zas 

Carme González Iglesias 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:41:21 

 

Daniel Castro García  na data 15/07/2021 10:41:26 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:41:38 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 15/07/2021 10:41:50 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:41:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Mercedes Queixas Zas, Daniel Pérez López e 

Carme González Iglesias, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª, sobre o peche de 

tendas do Grupo INDITEX en Ferrol e A Coruña. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A finais do ano 2020 INDITEX e os sindicatos CC.OO e UGT asinaron para 

todo o estado español e para cada unha das marcas do grupo un Acordo de modificación 

substancial das condicións de traballo e mobilidade xeográfica. Os sindicatos asinantes 

ostentan ao redor dun 70% da representación a nivel estatal. O sindicato máis 

representativo a nivel galego, a CIG, non asinou o acordo. 

O acordo persegue a “recolocación interna de todo o persoal da empresa 

afectado polo proceso de absorción de tendas, coa finalidade de manter integramente o 

emprego de todo o persoal con contrato indefinido”. Este proceso, denominado de 

absorción de tendas para evitar a palabra peche, é “consecuencia da implementación do 

Plan de Transformación Dixital na Empresa”. 

Neste proceso INDITEX pechará unhas 300 tendas no estado español até o 21 

de xaneiro do 2023 que irá comunicando por fases. A primeira fase foi comunicada 

antes do 30 de abril do 2021, e as seguintes fases serán comunicadas trimestralmente a 

partir de este momento. Polo de agora na Galiza xa foron comunicados os peches de 24 
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tendas, as últimas, 3 tendas en Ferrol e outras 3 na Coruña que afectan a 23 e 35 persoas 

respectivamente. 

O acordo asinado a nivel estatal racha coa dinámica de mellora das condicións 

de traballo que pouco a pouco ía conseguindo o persoal dos centros de traballo galegos, 

e supón graves prexuízos para o persoal afectado polo peche de tendas que se non quere 

ou non pode aceptar as modificacións substanciais que a empresa lle comunique terá 

que rescindir o contrato. 

A representación do persoal das tendas e centros galegos de INDITEX manifesta 

existir capacidade no Grupo empresarial para realizar estes procesos sen provocar 

prexuízos ao persoal, a partir dunha negociación transparente, con perspectiva global, 

sen fases que dificulten a toma de decisións debidamente informadas, e incluíndo no 

catálogo de vacantes postos de traballo en áreas e procesos que actualmente son 

externalizados. 

Salienta o feito de seren mulleres, moi maioritariamente, as persoas afectadas 

polas modificacións e/ou a mobilidade xeográfica. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 

. Coñece a Xunta de Galiza cantas tendas vai pechar o grupo INDITEX na 

Galiza e cal vai ser o impacto para o emprego de este proceso? 

. Coñece a Xunta de Galiza que porcentaxe do persoal afectado son mulleres? 
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. Coñece a Xunta de Galiza que porcentaxe do persoal afectado vaise ver na 

obriga de rescindir o seu contrato pola imposibilidade de conciliación? 

. Ten realizado a Xunta de Galiza algunha xestión para evitar estas rescisións? 

. Coñece a Xunta de Galiza o volume de persoal ocupado nas empresas externas 

que prestan servizos para INDITEX na Galiza? 

. Coñece a Xunta de Galiza se este proceso de externalización vai en aumento? 

Coñece as condicións de traballo do persoal que presta servizos para estas empresas? 

. Que consideración lle merece á Xunta de Galiza que estes postos de traballo 

non se ofrezan ao persoal afectado polos peches de tendas? 

. Coñece a Xunta de Galiza cal é o volume de procesos, operacións e traballos, 

que INDITEX leva deslocalizado desde os centros galegos a outros en diferentes 

situacións xeográficas nos últimos 20 anos? 

. Considera factible a Xunta de Galiza recuperar parte de esas ocupacións? Que 

xestións está a realizar a Xunta de Galiza para conseguilo? 

. Que xestións vai realizar a Xunta de Galiza para conseguir a constitución 

dunha Mesa Galega do Emprego no GRUPO INDITEX que evite que as mudanzas no 

negocio empresarial afecten negativamente ao persoal? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 
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Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Mercedes Queixas Zas 

Daniel Pérez López 

Carme González Iglesias 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:46:29 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:46:32 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 15/07/2021 10:46:41 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:46:49 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Pérez López e Carme González Iglesias, 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comision 6ª, sobre a situación da central térmica das Pontes. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A menos de 1 mes para que remate a garantía de emprego do persoal das 

auxiliares que prestan servizos na central térmica das Pontes, e a suspensión dos 

traslados comunicados ao persoal propio de ENDESA, segue sen haber ningún proxecto 

en marcha, ou cando menos minimamente esbozado. 

Nun exercicio de irresponsabilidade gobernativa difícil de imaxinar ministerio e 

consellaría non fan outra cousa que “tirarse os trastos” á cabeza sen achegar alternativas 

ou propostas realistas ou plausíbeis. 

A última gran contribución da Xunta de Galiza para elevar o nivel de absurdo de 

este debate foi pedir unha prima para a produción de enerxía con biocombustíbeis. Unha 

produción que ENDESA leva 6 meses dicindo que non vai asumir, e que a Xunta leva 6 

meses sen dicir como ten pensado executar, o que non impediu que o día antes da 

reunión co ministerio e con ENDESA lle puxera prezo a ese kw que nunca se vai 

producir. Todo para manterse na carreira de facer que fai máis que os demais. 

A posición do ministerio, que levaba meses sen convocar á Mesa das Pontes, 

tampouco axuda. Nada construtivo ou propositivo pola súa parte. 
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Mentres todo isto segue sen concretarse, o Convenio de transición xusta, que en 

outros territorios do estado español tamén afectados por peches de centrais térmicas  xa 

están en marcha, algúns con proxectos definidos e con financiamento comprometido, no 

caso do Concello das Pontes aínda non se comezaron nin os trámites previos, en parte 

debido á negativa da Xunta de Galiza a formalizar o protocolo inicial. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 6ª: 

Que xestións vén realizando a Xunta de Galiza para conseguir unificar propostas 

e proxectos con todas as partes implicadas na crise industrial das Pontes que garantan 

actividade industrial ligada a produción enerxética e volume de emprego na vila? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Carme González Iglesias 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:50:05 
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Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:50:08 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:50:17 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Pérez López, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 6ª, en demanda ao goberno central do estudo de cantas 

alternativas sexan necesarias para asegurar a pervivencia da planta de Alu Ibérica da 

Coruña. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A cidade da Coruña segue inmersa nun proceso de desindustrialización 

programada e ante o que o goberno galego parece asistir na distancia como simple 

observador. 

O cadro de persoal da actual Alu Ibérica está a vivir unha situación laboral e 

persoal complexa, debido á vulnerabilidade á que foi sometido desde o inicio do 

conflito laboral, que agora se converte en límite, logo de sucesivos incumprimentos por 

parte da empresa actual vinculados a despidos improcedentes e retrasos no cobro de 

salarios, entre outros, acontecidos a partir do anuncio da venda da planta de Alu Ibérica 

da Coruña en maio de 2020. 

Por aquela altura, e só oito meses despois de que se formalizase a venda das 

factorías de Alcoa na Coruña e Avilés a Parter Capital, o 15 de abril de 2020 se facía 

público que o devandito fondo suízo vendía unha participación do 75% ao Grupo 

Industrial Riesgo, que a  través do seu vehículo de investimento System Capital 

Management SL (SCM), pasaba a facerse co control da actual Alu Ibérica. 
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Xa daquela a representación do cadro de persoal da factoría denunciaba que en 

ningún momento o Comité de Empresa fora informado da venda de Parter Capital ao 

Grupo Riesgo, advertindo das dúbidas que existían sobre a solvencia e a praxe 

empresarial dos novos compradores. 

Cómpre lembrar que a venda das factorías de Alcoa a Parter Capital foi no seu 

momento tutelada polo Ministerio de Industria, o cal,  co visto e prace da Xunta de 

Galiza, saudou a operación, destacando que cumpría “co compromiso subscrito polo 

Goberno, administracións autonómicas, comités de empresa e a multinacional Alcoa 

para atopar unha solución integral e viábel aos case 700 postos de traballo que estaban 

en risco”. 

Que se producise aquela revenda tan só 8 meses despois da adquisición por 

Parter Capital evidenciaba a falta de compromiso real do fondo suízo para levar a cabo 

o plan industrial comprometido e puña en cuestión o papel desenvolvido tanto polo 

Ministerio de Industria como pola Consellaría de Economía, Emprego e Industria da 

Xunta de Galiza para procurar unha solución que garantise a continuidade da actividade 

industrial e o mantemento do emprego. 

O tempo veu converter en realidade os temores ben fundados e o futuro da 

planta de Alu Ibérica na Coruña segue cheo de incertezas, pois os traballadores 

denuncian a ausencia, por parte dos actuais propietarios, dun plan tanxíbel que asegure 

o mantemento da actividade produtiva da factoría e os postos de traballo, así como a 

saída industrial para a planta. A esta situación, ademais, súmanse  denuncias por 

despedimentos improcedentes e impagos de salarios, razóns polas que no pasado mes de 

decembro as traballadoras e traballadores da factoría coruñesa declararon unha folga 

indefinida. 
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A propia Inspección de Traballo, nun informe datado en setembro de 2020, 

certifica a falta de ocupación efectiva e de investimentos na planta da Coruña. 

En consecuencia, queda claro que a única alternativa viábel para o mantemento 

da capacidade produtiva da planta de aluminio galega e os postos de traballo é que o 

Gobierno do Estado interveña a planta para que, posteriormente, a SEPI busque un 

inversor fiábel que se comprometa a poñer en marcha o tan necesario plan de 

reactivación industrial da factoría que garanta o mantemento dos postos de traballo. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 

Tense implicado o goberno galego na procura de alternativas que aseguren a 

pervivencia da planta de Alu Ibérica da Coruña? Que alternativas? 

Ten demando ao goberno do Estado a intervención pública da planta de Alu 

Ibérica na Coruña para que posteriormente a SEPI busque un inversor que garanta un 

plan industrial de futuro para a empresa? 

Están a investigar, en exercicio das competencias que detenta a Xunta de Galiza 

en materia de traballo, a praxe da compañía en materia laboral e, en particular, as 

circunstancias nas que se produciu o despedimento recente dunha traballadora, velando 

porque a empresa asegure o pleno respecto dos dereitos laborais e sindicais? 

Cal foi o procedemento resultante desta investigación? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
m

e8
ZU

ef
IX

8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65218

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROme8ZUefIX8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López, 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 15/07/2021 10:53:56 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:54:06 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:54:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Daniel Pérez López, Carme González Iglesias e 

Ramón Fernández Alfonzo, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª, en 

demanda de denegación de autorización dos dous novos proxectos eólicos proxectados 

na contorna da paisaxe protexida dos Penedos de Pasarela e Traba, declarada polo 

Decreto 294/2008. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Decreto 294/2008 declarou paisaxe protexida os Penedos de Pasarela e Traba 

e o estabelecemento dun réxime de protección especial para este senlleiro espazo 

natural. 

A paisaxe dos Penedos de Pasarela e Traba quedaba así incluída na Rede galega 

de espazos protexidos. Representa unha superficie aproximada de 212 hectáreas e 

esténdese polos concellos de Vimianzo e Laxe, no corazón da Costa da Morte, na 

provincia da Coruña, converténdose nun espazo natural de relevancia única. 

A combinación de formas rochosas que presentan os Penedos de Pasarela e 

Traba conforma unha paisaxe singular que destaca pola súa beleza. A dorsal que se 

alonga desde a Cachucha ata a Torre de Moa, pasando pola Pena Forcada, forma un 

impresionante pano de fondo visible tanto desde a localidade de Pasarela como, dun 

xeito especial, desde a área de Traba. Postos no areal que cerra a lagoa, pódese 

contemplar unha das paisaxes máis fermosas da costa galega. 
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Os valores culturais dos penedos sempre foron un elemento singular nas 

paisaxes galegas, verdadeiros fitos aos que se asocian desde lendas e tradicións ata 

poderes curativos. Por iso, os penedos non son unicamente pedras amorfas e sen valor; 

son, fundamentalmente, elementos figurativos, perceptuais e culturais das paisaxes. 

No caso concreto de Pasarela, no seu conxunto, os penedos resaltan na paisaxe, 

sendo a Pena Forcada e a Torre da Moa os dous elementos máis visibles, a modo de 

agullas que se alongan cara ao ceo; a escala de detalle encadéase un conxunto de 

mesoformas, realmente extraordinario, no cal é posible admirar tanto formas 

zoomórficas como xeométricas ou antropomórficas dun gran valor que xera un espazo 

singular, sendo precisamente esta singularidade a que debe levar a pór en marcha unha 

política de protección integral. 

Á parte do seu valor estético ou paisaxístico, as formas teñen un enorme valor 

científico porque permiten coñecer cal foi a evolución da paisaxe e, consecuentemente, 

como se poden someter aos instrumentos de planificación ou plans de conservación. O 

macizo dos Penedos de Pasarela e Traba reúne, por tanto, os valores necesarios para ser 

conservado íntegro no seu conxunto desde a protección como paisaxe protexida. 

A protección e a conservación do noso patrimonio natural é un mandado 

recollido no artigo 45 da Constitución e unha necesidade para asegurar a supervivencia 

dos nosos ecosistemas. As características e os singulares valores naturais, estéticos e 

culturais que presentan os Penedos de Pasarela e Traba son merecentes dunha 

protección especial e xustifican plenamente a súa declaración como paisaxe protexida. 

É por iso que o Decreto 294/2008 ditaminou que no prazo de dous anos desde a 

súa entrada en vigor, o goberno galego debía aprobar o plan de conservación da paisaxe 
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protexida dos Penedos de Pasarela e Traba, que inxustificadamente o goberno galego 

nunca chegou a presentar. 

Ademais, a zona afectada estaría incluída dentro da Ampliación da Rede Natura 

2000, que tamén quedou conxelada dende o ano 2011. 

Esta espectacular formación de penedos graníticos esculpidos pola 

meteorización  xa se viron ameazados co intento de explotación dunha canteira sobre 

eles. 

Hoxe a ameaza son dous proxectos eólicos, o do Monte Chan e o da Pena dos 

Mouros. O primeiro, na zona sur do val, contempla a instalación de 9 aeroxeneradores 

que acadarían unha potencia global de 46,2MW. O segundo tería 7 turbinas máis, cun 

total de 35 MW de potencia. 

Algún dos aeroxeradores instalaranse no interior da Paisaxe Protexida, moi perto 

da Cachucha (1) e da Torre da Moa (2), tal e como se indica na memoria presentada 

pola empresa EDP Renovables, e os demais ocuparían o conxunto das serras 

impactando no lugar e no ecosistema da Paisaxe Protexida, o que se traduce nun dano 

irreparábel para a conservación esta. 

Ademais, estes proxectos eólicos poderían afectar tamén á Zona de Especial 

protección dos Valores Naturais (ZPVN), Zona de Especial Conservación (ZEC) e Zona 

de Especial protección de Aves (ZEPA) “Costa da Morte”. 

As alegacións presentadas polo BNG de Laxe advirte doutras múltiples 

vulneracións derivadas da construción destes dous parques eólicos: 

- O Parque de Pena dos Mouros vulnera de xeito “flagrante” a Directiva Europea 

92/43/CEE, relativa á Conservación de Hábitats Naturais e da Fauna e Flora Silvestres, 
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con “impacto ambiental severo” en canto a “afección aos recursos hídricos”, xa que se 

sitúa “na confluencia de tres concas: as concas costeiras (verten directamente ao mar) de 

Costa da Morte e Río de Traba; e unha interior, a do Río Grande 

- O Parque Monte Chan tamén vulnera a Directiva Europea, cunha directa 

afección ambiental e paisaxística severa aos Penedos, pois o seu ámbito de implantación 

englóbase na súa práctica totalidade nas unidades de paisaxe delimitadas no Plan de 

ordenación do litoral (POL) denominadas “Traba”, “ Val de Soesto” e “Os Penedos de 

Pasarela”, que ten moi preto, a penas 90m os dous aereoxeneradores máis ao sur do 

parque. 

A isto hai que lle sumar a afección directa á Rede Natura, ás diferentes Áreas de 

Interese Ambiental, á Paisaxe e aos humidais, como de Coto da Mina e Os Muíños, así 

como ao plan de conservación do chorlitejo patinegro (Charadrius alexandrinus L.), e da 

subespecie lusitánica do escribano palustre (Emberiza schoeniclus L. subsp. lusitanica 

Steinbacher). 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 

. Que opinión lle merece ao goberno a planificación dos dous proxectos eólicos, 

o do Monte Chan e o da Pena dos Mouros, nos Penedos de Pasarela e Traba, declarada 

Paisaxe Protexida desde 2008? 

. Ten coñecemento o goberno de que algúns dos aeroxeradores do parque 

estarían instalados no interior deste espazo protexido? 
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. Porque a Xunta de Galiza, 13 anos despois, non deu aínda cumprimento do 

Decreto 294/2008 que ditamina que no prazo de dous anos desde a súa entrada en vigor, 

o goberno galego debía aprobar o plan de conservación da paisaxe protexida dos 

Penedos de Pasarela e Traba? 

.  A zona afectada estaría incluída dentro da Ampliación da Rede Natura 2000, 

que quedou conxelada dende o ano 2011. Como valora o goberno esta desprotección? 

. Que medidas ten previsto activar de forma inmediata o Goberno galego para 

asegurar a máxima conservación dos Penedos de Pasarela e Traba? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Carme González Iglesias  

Daniel Pérez López  

Ramón Fernández Alfonzo 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 15/07/2021 10:57:16 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 10:57:25 
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Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 10:57:34 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 15/07/2021 10:57:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Daniel Pérez López, Noa Presas Bergantiños e 

Carme González Iglesias,, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª, sobre a elaboración 

e aprobación dun Plan de apoio ás autónomas e Pemes do concello de Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Practicamente dende a declaración do estado de alarma do mes de marzo a 

poboación de Ourense veu limitada e restrinxida a súa mobilidade e liberdade 

ambulatoria. Primeiro polas medidas de confinamento xeral e a partires do mes de 

setembro e sen apenas solución de continuidade con restricións á celebración de 

reunións ou encontros, ou á saída e entrada no domicilio. A estas limitacións non foi 

alleo o sector comercial, hostaleiro ou de servizos que viu restrinxidas as súas 

capacidades de aforo, os seus horarios de actividade comercial, ordenándose mesmo o 

total cesamento da apertura ao público dos locais ou centros de traballo. Para actividade 

mercantil das Pemes e autónomas tampouco foron inocuos os peches perimetrais pois 

non son poucos os establecementos cuxa clientela está constituída por persoas 

residentes noutras poboacións e localidades de fora do termo municipal. 

As medidas que se ían adoptando -e cuxa pertinencia non é obxecto de debate 

nesta iniciativa- que ora ampliaban o horario e actividade, ora reducíanna 

considerablemente ou mesmo a prohibían, tampouco posibilitaban a ordenación e 

planificación da actividade mercantil.   
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A pesares das medidas que se ían acordando e o evidente impacto que tiñan no 

tecido industrial, hostaleiro e comercial poucas e descoordinadas eran as medidas 

dirixidas a facilitar a pervivencia dos sectores atinxidos polas restricións e pola 

imposibilidade de desenvolver a súa actividade ordinaria. Aos iniciais préstamos que 

permitían unha liquidez inmediata e xa que logo pensados para o caso de que os efectos 

da pandemia fosen de curta duración e que a recuperación fose rápida e intensa; 

seguiron unhas axudas directas escasas na súa contía e tardías no tempo da súa 

convocatoria e concesión. 

Nin a Xunta de Galiza nin ningunha outra Administración Pública con 

competencias para intervir dentro do termo municipal de Ourense elaborou un Plan para 

actuar na defensa da actividade económica na cidade de Ourense que, como ficou 

indicado, foi nas que as limitacións e prohibicións foron máis intensas e prolongadas. 

Plan que en modo algún se pode identificar cunha convocatoria de axudas 

directas que, malia que tardías e insuficientes, en modo algún podemos considerar 

improcedentes. A este respecto indicar que segundo a RAG, Plan é un “conxunto de 

medidas, instrucións e accións acordadas para a realización dun proxecto, dun fin etc” 

Malia o tempo transcorrido e que o alcalde e goberno local do Concello de 

Ourense foi investido e e sostido polo Partido Popular, ao igual que a Xunta de Galiza e 

a Deputación Provincial de Ourense, do que formaba parte, e que pola súa inactividade 

nos últimos anos dispón dun dos maiores remanentes de tesourería de todas as entidades 

locais de Galiza; as Pemes e autónomas de Ourense carecen dun Plan que facilite a 

superación da situación provocada pola crise sanitaria e as medidas adoptadas por mor 

dela. 
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Como ficou exposto durante estes meses -xa case nun ano- as Pemes e 

autónomas de Ourense viron, cando menos, limitada a súa actividade mercantil o que 

implicaba a redución dos seus ingresos -que nos momentos de peche de actividade eran 

necesariamente nulos-, poren os seus gastos eran idénticos aos das épocas de plena 

actividade e facturación. Os custes de aluguer de local, de enerxía, auga, telefone ou 

internet, préstamos ou comisións bancarias... devengábanse igualmente existira ou non 

actividade, fose esta limitada ou plena... Non constando acción ou xestión algunha da 

Xunta de Galiza destinada a moderar ou liberar estes custes que en non poucos casos se 

correspondían con servizos ou prestacións non desfrutados e igualmente facturados 

polas prestatarias dos mesmos, frecuentemente grandes empresas multinacionais. 

Así, non consta que a Xunta de Galiza realizase mediación algunha para reducir 

os custes da factura eléctrica, de gas ou auga das Pemes e autónomos. Non consta que 

fixera acción ou mediación algunha cos arrendadores dos locais nos que as Pemes ou 

autónomas desenvolven a súa actividade económica, e sen achegar medida algunha para 

paliar tales custes, nin no caso de que os propietarios foran grandes tenedores, nin de 

patrimonio máis reducido. 

Tampouco consta a existencia de negociacións ou mediacións con entidades 

financeiras para establecer períodos de carencias, exoneracións de cotas ou evitar o 

inicio de accións xudiciais dirixidas ao cobro de préstamos que seguiron devengándose 

mesmo en épocas de inexistencia de actividade económica. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª : 
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. Que xestións realizou a Xunta de Galiza con Concello de Ourense para a 

elaboración dun Plan conxunto destinado ao apoio das Pemes e autónomas de Ourense? 

. Realizou o Goberno galego algunha xestión ou mediación con empresas 

subministradoras de enerxía eléctrica, auga ou comunicacións para evitar a facturación 

de servizos durante o tempo no que as Pemes ou autónomas de Ourense viron limitado o 

exercicio da súa actividade? 

. Que actuacións realizou a Xunta de Galiza ante as titulares de inmóbeis 

alugados a Pemes ou autónomas para procurar a redución da renda das mesmas durante 

o tempo que estivo limitada a actividade económica ? 

. Entende o Goberno Galego que as entidades financeiras tanto as que outrora 

foran obxecto de rescate con cartos públicos, como as que non, deben pular pola 

superación da crise que están a sufrir as Pemes e autónomas por mor das restricións 

consecuencia da pandemia? Realizou a Xunta de Galiza algunha xestión a este respecto, 

ou a fin de que se concedan carencias no pago de préstamos, non exixencia ou 

condonación de xuros, ou simplemente para asumir o compromiso de non exercitar 

accións xudiciais dirixidas ao cobro dos mesmos? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Daniel Pérez López 

Noa Presas Bergantiños 

Carme González Iglesias 
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Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 15/07/2021 11:05:08 

 

Daniel Pérez López  na data 15/07/2021 11:05:21 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 15/07/2021 11:05:31 

 

María do Carme González Iglesias na data 15/07/2021 11:05:48 
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Á Mesa do Parlamento 

María González Albert, Carmen Aira Díaz, Mercedes Queixas Zas, Xosé 

Luis Rivas Cruz e Luis Bará Torres, deputadas e deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 7ª, sobre o macroproxecto para a explotación de eucalipto en terreos de 

protección natural en Aranga. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 4 de xuño de 2021 o Diario Oficial de Galiza publicaba o anuncio da 

Consellaría do Medio Rural para a exposición pública do proxecto de EAI para a 

aprobación do Proxecto de Ordenación Forestal do Monte de Carballoa, no concello 

de Aranga. 

O anuncio da Xefatura Territorial da Coruña estaba datado no día 20 de maio 

de 2021, só 1 día antes da publicación, no mesmo DOG, da Lei 11/2021 de 

Recuperación de Terra Agraria de Galiza que establece unha pseudomoratoria de 

todas as novas plantacións de eucalipto en Galiza cuxa tramitación non fose iniciada 

con anterioridade á entrada en vigor da Lei e estendida no tempo, en principio, até o 

31 de decembro de 2025. 

Máis aló da curiosa sucesión temporal e da clarividencia da empresa 

promotora para presentar o seu proxecto só 2 días antes da entrada en vigor da lei 

son moitas as cuestións que resultan preocupantes neste proxecto eucaliptizador que 
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pretende actuar sobre 120 hectáreas en terreos de protección natural na parroquia de 

Vilarraso, no concello de Aranga. 

Así, tempo despois do intento de recualificación urbanística deses mesmo 

terreos polo mesmo promotor, o propio Estudo de Impacto Ambiental (EIA) 

especifica que no PXOM correspondente o monte está cualificado maioritariamente 

como “solo rústico de protección de espazos naturais”, o que deixa xa constancia 

dos valores ambientais da zona á que afecta esta proposta de ordenación. 

Máis concretamente segundo detalla o proxecto o ámbito está formado por 

113 hectáreas de solo rústico de protección de espazos naturais; 20 has de protección 

de augas; 0,7 has de solo rústico de protección agropecuaria e só 3 hectáreas, de solo 

rústico de protección forestal. 

Estes datos, por si propios, terían que resultar directamente na denegación do 

permiso autonómico para este novo proxecto eucaliptizador. Pero hai máis. 

Na proposta de ordenación o ámbito destinado a usos madeireiros ocuparía 

unha superficie de 98,3 hectáreas e o sector que denomina “protector”, 20,6 has. O 

uso madeireiro consistiría fundamentalmente a plantación de Eucalipto Nitens. Así, 

mentres  a literatura da proposta semella defender unha ordenación multifuncional 

do monte compatíbel coa protección do medio natural, a ordenación proposta avanza 

xustamente no sentido contrario. Establécese un uso maioritario para a plantación de 

eucalipto mentres se reservan só as beiras dos rios e regatos para especies de ribeira 

autóctonas. 

Estamos a falar, e resulta importante non esquecelo, dun proxecto situado en 

terreos que fan parte da Reserva da  Biosfera das Mariñas Coruñesas e Terras do 
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Mandeo e así se sinala no propio EIA; mais esquecen mencionar no documento que 

tamén se atopan no lugar as Brañas do Deo, incluídas na proposta de ampliación da 

Rede Natura. 

Na zona proposta atopamos tamén varios hábitats de interese comunitario, o 

que dá unha idea do alto valor ambiental da zona e da incompatibilidade da súa 

conservación coa plantación de Eucalipto Nítens para usos madeireiros. Ao tempo, 

resulta innegábel o impacto que un proxecto desta envergadura tería sobre os 

recursos hídricos dunha zona na que se poden atopar lagoas, humidais e distintos 

cursos de auga. 

De forma conxunta aos impactos sobre o medio natural, o monte da 

Carballoa entra dentro da zona de cautela de dous elementos patrimoniais: o muíño 

de Vilaurís e a mámoa de Torrelavandeira. Esta última sufrirá unha afectación 

severa. Esta mámoa xa vai ter un impacto, segundo o EIA por dous dos Parque 

Eólicos proxectados na zona, o PE Fontella e o PE Penas Boas, e non hai un estudo 

conxunto de como estes proxectos de PE e o de explotación do Monte da Carballoa 

para a plantación de eucalipto, que aquí nos presentan, afectarían á Necrópole 

megalítica do Monte do Gato, do que esta mámoa forma parte. 

Este proxecto terá tamén un importante impacto visual nunha zona onde xa 

se están tramitando autorizacións para a instalación de 6 parques eólicos, dous deles 

en terreos do mesmo propietario que promove este proxecto. Non existe nesta altura 

un estudo conxunto das sinerxías e do impacto visual conxunto que estes proxectos 

van ter nunha zona onde xa existen minas a ceo aberto e liñas de alta tensión que 

teñen xa un importante impacto sobre a paisaxe. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 7ª: 

- Fan algunha valoración da secuencia temporal en que se deu a presentación 

deste proxecto e a entrada en vigor da Lei 11/2011 de Recuperación de Terra Agraria 

de Galiza? 

- Consideran que proxectos destas características son compatíbeis co espírito 

da disposición transitoria novena da citada Lei referida aos repoboamentos co 

xénero Eucalyptus? 

- Vai permitir a Xunta de Galiza a execución deste proxecto que supón a 

plantación de 98,3 hectáreas de eucalipto nuns terreos que inclúen solos de 

protección de augas, de protección agropecuaria e de espazos naturais? 

- Ten valorado a Xunta de Galiza o impacto conxunto que suporía nestes 

espazos protexidos a execución deste proxecto eucaliptizador? 

- Que afección tería sobre os recursos hídricos da zona? 

- Valoran os impactos conxuntos que terían no Monte da Carballoa este 

proxecto unido aos até 6 parques eólicos proxectados e en tramitación na contorna? 

- Estiman que as Brañas do Deo teñen de estar máis protexidas 

medioambientalmente? 

- Considera a Xunta de Galiza que os terreos de protección agropecuaria 

deben ficar, tal e como marcaba a lei, libres de plantacións de eucaliptos? 
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- Estiman que se debe levar a cabo un traballo de deseucaliptización en todos 

os terreos de protección agropecuaria forestados ilegalmente? 

- Consideran que as beiras dos cursos de auga así como os terreos 

medioambientalmente sensíbeis teñen que quedar fóra do desenvolvemento eólico? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: María González Albert 

Mercedes Queixas Zas 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Carmen Aira Díaz 

Luis Bará Torres 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 15/07/2021 11:11:19 

 

María González Albert  na data 15/07/2021 11:11:23 
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Mercedes Queixas Zas  na data 15/07/2021 11:11:38 

 

Xosé Luis Rivas Cruz na data 15/07/2021 11:11:49 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, María González Albert e Alexandra 

Fernández Gómez, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión de control da CRTVG, 

sobre a aprobación do I Plan de Igualdade da CRTVG tal e como esixe a 

lexislación vixente. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde 2007 a lexislación galega obriga as administracións públicas e 

demais organismos e entes públicos a contar cun plan de igualdade. 

Así se recolle a Lei 2/2007, do 28 de marzo, do traballo en igualdade das 

mulleres de Galiza no 

Artigo 11.- Voluntariedade e obrigatoriedade dos plans de igualdade. 

1. Os plans de igualdade serán obrigatorios para a Administración 

autonómica, os seus organismos autónomos, as sociedades públicas, as 

fundacións do sector público autonómico, as entidades de dereito público 

vinculadas ou dependentes da comunidade autónoma e os organismos con 

dotación diferenciada nos orzamentos da comunidade autónoma que, ao 

careceren de personalidade xurídica, non estean formalmente integrados na 

Administración da comunidade autónoma. 
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Porén, malia que a lei o esixe desde hai máis dunha década, a CRTVG –ao 

igual que a propia Xunta de Galiza-- carece de plan de igualdade. 

Nos últimos meses véñense sucedendo denuncias por parte das e dos 

profesionais da Corporación mais tamén da audiencia e dos grupos da oposición 

polo tratamento dado a casos de violencia machista en programas de 

entretemento ou mesmo polo contido de cursos de formación en materia de 

prevención do acoso laboral. Este último, denunciado polo Grupo parlamentario 

socialista na Comisión de control da CRTVG do mes de maio. 

Desde o Bloque Nacionalista Galego vimos reclamando nos últimos anos 

a elaboración e aprobación do I Plan de Igualdade da CRTVG. En primeiro lugar 

porque constitúe unha obriga legal para a entidade mais tamén un dereito para as 

súas traballadoras e traballadores. Porén, tamén porque situacións vividas 

recentemente como as arriba mencionadas ou outras, esixen adoptar todas as 

medidas para impedir que se poidan volver (re)producir. 

 

Por todo o exposto anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión de control da CRTVG: 

- Por que non aprobou a CRTVG aínda o seu plan de igualdade tal e como 

esixe a lexislación vixente? 

- Pensa facelo? Cando? 

- Conta a CRTVG cunha persoa responsábel en materia de igualdade? 
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- De ser así, en que departamento se atopa inserida e cales son as súas 

funcións? 

- En caso contrario, pensa crear esta figura? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

María González Albert 

Alexandra Fernández Gómez  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 15/07/2021 12:16:15 

 

María González Albert  na data 15/07/2021 12:16:24 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 15/07/2021 12:16:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, María González Albert e Alexandra Fernández 

Gómez, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión da CRTVG, sobre a estrea de Clac. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Co gallo do Día das Letras Galegas 2021 a CRTVG lanzou un novo programa 

dedicado ao cinema galego denominado Clac e emitido na G2 os venres a partir das 

23h. 

O programa inclúe, ademais da emisión dun filme galego (até o momento A 

Esmorga e Dhogs), unha entrevista-coloquio con integrantes do reparto e tamén da súa 

dirección/produción. 

Desde o BNG temos reclamado en númerosas ocasións unha maior presenza na 

grella de programación cultural, co obxectivo de dar cumprimento á misión de servizo 

público da CRTVG mais tamén como garantía de difusión da creación audiovisual 

galega que tantos éxitos dentro e fóra do país está colleitando. 

Porén, tendo en conta o horario e a canle pola que optou a dirección da 

Corporación para inserir o programa non semella que sexa o máis acaído para lograr 

picos de audiencia. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na da 

CRTVG : 

. Que audiencia tivo Clac na súa estrea? (Cota de pantalla e número de 

espectadoras/es) 

. Que audiencia tivo a programación emitida na mesma franxa horaria pola 

primeira canle? 

. E as demais canles públicas e privadas que se emiten en televisión nese 

horario? 

. Valora a CRTVG permitir a visualización en liña durante un tempo 

determinado dos filmes que se emiten en Clac? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

María González Albert 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 15/07/2021 12:20:36 
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María González Albert  na data 15/07/2021 12:20:40 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 15/07/2021 12:20:49 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, María González Albert e Alexandra Fernández 

Gómez, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión de control da CRTVG, sobre o presente e futuro do 

Departamento de Produción Propia da Radio Galega así como do Estudio 5. 

 

Exposición de motivos 

O 11 de xuño de 2021 o Comité intercentros da CRTVG publicou un 

comunicado no que advertía do desmantelamento do Departamento de Produción Propia 

da Radio Galega e do Estudio 5 debido, segundo se recolle no texto, á creación dun 

estudo multimedia no lugar no que até agora se atopa Estudio 5. 

 

Por todo o exposto, desde o BNG formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión de control da CRTVG: 

- Que medidas ten previsto adoptar a CRTVG a respecto do Departamento de 

Produción Propia da Radio Galega? 

- E do Estudio 5? 

- En que consiste a creación dun estudio multimedia? 

- Que plans ten a CRTVG ao respecto deste novo equipamento? 
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- Que repercusións terá na programación da Radio galega e no cadro de persoal 

actual? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

María González Albert 

Alexandra Fernández Gómez  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 15/07/2021 12:25:13 

 

María González Albert  na data 15/07/2021 12:25:17 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 15/07/2021 12:25:27 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No concello da Guarda non hai médicos de familia suficientes para atender á 

poboación e esta situación leva máis dun ano sen solución, o que prexudica a 

atención e a oferta asistencial da súa veciñanza. A non cobertura de ausencias, 

ben sexa por baixas, vacacións ou xubilacións, deriva nunha saturación profunda 

dos e das profesionais.  A Consellería de Sanidade non repoñe profesionais, 

vendo os/as  facultativos como deben asumir o volume das súas consultas e 

daquelas que non teñen no día concreto profesional que as atenda. 

 

 O Centro de Saúde da Guarda está en situación de colapso con só a metade do 

persoal habitual de médicos dispoñibles, 4 dun total de 8 e no mes de outubro 

incluso estiveron só 3 facultativos. A saturación do persoal é extrema porque ten 

que dar cobertura a súa axenda e agora tamén comunicar os resultados das PCR 

que se realizan. A todo isto hai que sumar o control dos casos sospeitosos de 

Covid-19 dos colexios. 

 

Este problema causou moito malestar entre a cidadanía que leva demandando 

unha solución ao problema desde fai tempo. Existiron, incluso, diversos procesos 

de mobilización, entre os que consta unha recollida de sinaturas iniciada por 

veciños que chegou ás 2.500 sinaturas. A maiores o 30 de outubro do ano pasado 

houbo un acordo da Corporación municipal da Guarda demandando  abrir un 

proceso de recuperación dos profesionais perdidos nos últimos anos, 

especialmente en atención primaria, garantindo a cobertura e substitución dos 

profesionais dos centros de saúde. 

 

En pediatría tampouco hai tregua. Agora son dous pediatras na Guarda, pero en 

setembro só estivo unha e a outra praza non se cubriu ata abril. E  acaba de 

quedar de baixa a pediatra que atende ós nenos e nenas do Rosal e Oia, polo tanto 

teñen que cubrir o servizo de pediatría destes cativos e cativas. 

 

A mala situación da sanidade na Guarda afecta tamén a inexistencia dunha 

ambulancia medicalizada na zona, unha vella demanda que aínda segue sen 

cumprirse. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

O pasado mes de novembro o noso grupo Parlamentario levou á Comisión 5ª o 

gran  problema das carencias que tiña o Centro de Saúde da Guarda. Despois de 

seis meses o problema segue sen solución, cando na propia Comisión 5.ª o 

xerente do Sergas, o Sr. Flores, dixo que na seguinte semana o problema estaría 

resolto incorporando máis facultativos ó Centro de Saúde da Guarda. O único que 

fixo a Consellería de Sanidade é poñer un médico pola tarde no PAC. Esta 

medida non resolve o problema, xa que este centro de saúde segue sen médicos 

polas tardes, polo tanto os veciños e veciñas desta vila non teñen consultas 

ordinarias na quenda de tarde. 

 

Os  e as profesionais da medicina piden de maneira urxente unha solución, así 

como a veciñanza da Guarda e o seu alcalde e xa falan dun problema de saúde 

pública derivado da falta de profesionais. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Xunta de Galicia a cubrir as prazas vacantes de médicos de familia do 

Centro de Saúde da Guarda, incluíndo o servizo de pediatría? 

2. Ten pensando a Consellería de Sanidade dotar dunha ambulancia 

medicalizada para A Guarda e toda a súa área para que teñan unha boa 

asistencia sanitaria? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 13/07/2021 13:47:15 
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Julio Torrado Quintela  na data 13/07/2021 13:47:24 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/07/2021 13:47:32 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Mercedes Queixas Zas e Luis Bará Torres, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A expansión indiscriminada de instalacións eólicas que se está a producir no 

noso país dende o ano 2019 está a poñer en evidencia  a obsoleta normativa autonómica 

pola que se rexe esta actividade e a permisividade dunha administración que está a 

permitir a vulnerabilidade de todo tipo de dereitos. De feito, nos últimos meses 

sucédense as sentenzas que corroboran o modus operandi invasivo e agresivo, tanto por 

parte das empresas promotoras como da administración, que consinte e facilita unha 

ocupación do territorio que non garante os dereitos dos propietarios dos terreos e da 

sociedade en xeral.  

Na actualidade hai numerosos exemplos que confirman unha ocupación abusiva 

e extrema de amplas zonas do territorio. É o caso das comarcas da Barbanza e Muros 

Noia, que xa son unhas das principais de Galiza. 

Nelas, xa están en funcionamento a día de hoxe case 400 aeroxeneradores, que 

contan cunha potencia conxunta de máis de 300 MW  e que xeran enerxía suficiente 

para cubrir as necesidades de máis de 450.000 fogares, practicamente a metade dos que 

existen en todo o país. 
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Mais, de saír adiante os proxectos de novos parques eólicos previstos, estas 

cifras poderían medrar exponencialmente: As 20 instalacións existentes poderían 

duplicarse a curto prazo, a potencia actual multiplicaríase por 3 e sumaríanse 114 

muíños aos xa existentes, pero cun tamaño e unha capacidade para xerar electricidade 6 

veces maior que os que levan anos funcionando da comarca. 

Nomeadamente, segundo os datos do Rexistro Eólico de Galiza, serán  os 

concellos de Outes e Mazaricos os que soportarán 14 dos 19 parques previstos. É dicir, 

nada menos que 9 de cada 10 muíños e dous dos parques de maior capacidade de 

produción: Banzas e Maragouto. 

Mais non son os únicos. No concello de Outes habería que engadir os de 

Vaqueira e Monte da Pena, neste caso con afectación tamén ao concello de Negreira, e 

todos nun radio de apenas 5 ou 6 Km. Isto convertiría a zona, de facto, nun mega parque 

eólico cun falso fraccionamento nunha mesma área xeográfica e con liñas de evacuación 

e outras infraestruturas en común en moitos casos, o que lle facilitaría o procedemento 

de instalación 

Precisamente, o DOG do pasado 25 de xuño recolle a Resolución da Dirección 

Xeral de Planificación Enerxética e Recursos Naturais pola que se dá publicidade  á 

declaración de impacto ambiental formulada pola Dirección Xeral de Calidade 

Ambiental, Sostibilidade e Cambio Climático, relativa ao proxecto do parque eólico 

Outes, nos concellos de Negreira e Outes, promovido pola empresa Norvento, S. L. 

O proxecto ten por obxecto a execución dun parque eólico de 21 MW de 

potencia total e está composto por 7 aeroxeradores e toda a súa infraestrutura asociada. 

Distribuiranse ao longo do Monte da Pena, onde o informe da Dirección Xeral do 

Patrimonio Cultural recoñece que existen elementos do patrimonio arqueolóxico e, 
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aínda que informa favorabelmente ao recollido no Estudo de Impacto Ambiental (EsIA) 

propón unha serie de “cautelas”. 

Neste sentido, o propio Pleno da Corporación de Outes aprobou, en novembro 

de 2019, analizar o mellor marco legal no que candidatar o Monte da Pena para incluílo 

como un espazo natural protexido de interese local. 

Este acordo baséase na valoración do Monte da Pena como unha paraxe natural 

do termo municipal de Outes, de suma importancia natural, histórica e paisaxística. Nel, 

consérvanse tres mámoas ao seu pé, unha no cume a menos de 50 metros do punto 

xeodésico e dúas na parte baixa dos Penedos. Outras dúas nos Chans da Millareira e no 

Alto do Pedrouzo, a menos de 500 metros, e outras dúas na súa área de dominio, a de A 

Medoña en Tardeado e a do Garllardo. Ademais, moi preto existen xa catalogados 

cando menos oito castros entre os concellos de Outes e Negreira. 

Dende o punto de vista paisaxístico, a súa posición e elevación estratéxica 

permite ver as dúas marxes da ría de Muros e Noia, dende o Castro de Baroña a Monte 

Louro. E por entre os montes do Confurco (na parroquia de Tállara, en Lousame), a ría 

de Arousa e a impoñente serra do Barbanza. Pode, á súa vez, ser avistado dende un 

radio de máis de 40 Km. ao seu arredor, dende todas as praias, cabos e pobos que mirar 

mar adentro dende ambas as marxes da ría de Muros e Noia, constituíndo un recurso 

turístico de altísimo valor. 

En definitiva, estamos pois a falar dun lugar de indubidábel valor cultural, 

patrimonial, arqueolóxico, histórico e paisaxístico que debería estar protexido hai xa 

moito tempo, tal e como suxire a obra dos historiadores Xerardo Agrafoxo e Xan 

Mariño, entre outros.   
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Mais esta falla de protección na actualidade non pode ser de ningún xeito a vía 

na que se sustenten actuacións que priven da riqueza do Monte da Pena á sociedade en 

xeral e o convertan nunha paraxe industrial para beneficio duns poucos.  A paisaxe, o 

patrimonio natural e cultural tamén son fonte de riqueza e desenvolvemento polo que é 

obriga da administración protexelos, velar polo interese xeral e impedir que intereses 

particulares podan prevalecer por enriba dos dereitos da cidadanía e da conservación do 

territorio. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

1. Que valoración fai a Xunta de Galiza dos proxectos eólicos que están 

previstos nas comarcas da Barbanza e Muros e Noia? 

 2.- Que valoración fai a Xunta de Galiza sobre a instalación de 14 dos 19 

parques eólicos previstos nesas comarcas se vaian ubicar nos concellos de Outes  e 

Mazaricos?  

 3.- Como valora o feito de que os parques eólicos previstos nos concellos de 

Outes, Mazaricos e Negreira constitúen, de facto, un mega parque con liñas de 

evacuación e infraestruturas comúns en moitos casos? Considera que o fraccionamento 

é real ou só unha vía que facilita o seu procedemento de instalación?  

 4.- É coñecedora a Xunta de Galiza da riqueza natural, cultural, patrimonial, 

histórica, arqueolóxica e paisaxística do Monte da Pena? De ser así, que medidas ten 

pensado levar a cabo para a súa protección e salvagarda? 
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 5.- Ten coñecemento o goberno galego do acordo tomado polo Concello de 

Outes en novembro de 2019 dirixido á protección do Monte da Pena? 

 6.- Considera que é un espazo susceptíbel de protección? 

 7.- Vai paralizar cautelarmente o parque eólico Outes, proxectado no Monte da 

Pena para evitar a destrución irreversíbel da zona? 

 8.- Vai levar a cabo un estudo que permita investigar en profundidade, poñer en 

valor e protexer a riqueza do Monte da Pena? 

 9.- Vai levar a cabo unha avaliación conxunta dos impactos de construción e 

instalación de todos os parques previstos nesa área xeográfica? 

 10.- Ten previsto a Xunta de Galiza impulsar un cambio na normativa eólica 

actual? De ser así, vai contar coa participación dos axentes implicados e buscar o 

máximo consenso posíbel? 

 11.- Pensa o goberno galego incrementar o territorio protexido do noso país a 

través do desenvolvemento de figuras de ordenación e protección do territorio? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Mercedes Queixas Zas 

Luis Bará Torres 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
ah

4o
u1

89
c9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

65252

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROah4ou189c9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

6 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 15/07/2021 13:51:52 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 15/07/2021 13:51:56 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 15/07/2021 13:52:05 
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Á Mesa do Parlamento 

María González Albert, Montserrat Prado Cores, Iria Carreira Pazos, Noa 

Presas Bergantiños e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputadas e deputado do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, sobre a perda de servizos e o deterioro da atención sanitaria no Hospital 

Público de Valdeorras. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde a desaparición da área sanitaria de Valdeorras os veciños e veciñas desta 

comarca do oriente ourensán teñen asistido a un paulatino deterioro dos seus servizos 

asistenciais dentro da sanidade pública que se teñen visto acrecentados gravemente no 

último ano. 

Así, no último terzo de 2020 vimos como o servizo de radiodiagnóstico sufría 

unha merma importante tras a execución do concurso de traslados o 25 de novembro; 

día a partires do cal o Hospital Público de Valdeorras perdeu dous dos catro radiólogos 

cos que contaba o que implica que a día de hoxe só queden dúas persoas traballando no 

servizo de Radiodiagnóstico, estando unha delas exenta das gardas localizadas. 

Esta situación xa foi traída polo BNG ao Parlamento de Galiza sen que a 

resposta dada no seu momento polo conselleiro coa convocatoria de contratos de “longa 

duración” subsanase o problema que a día de hoxe semella xa enquistado mentres que a 

Xunta de Galiza dá por amortizada a contestación social. 
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Agora a atención sanitaria da comarca agrávase aínda máis e estamos a asistir, 

ante a impasibilidade e inacción absolutas da Consellaría de Sanidade, a unha situación 

na que Valdeorras fica 11 días de xullo sen ambulancia UVI coa única argumentación 

por parte do goberno galego da “falta de persoal”. 

Usuarias, profesionais, sindicatos e partidos políticos teñen denunciado esta 

situación na que de novo se deixa a Valdeorras sen un servizo imprescindíbel; moito 

máis se temos a conta a carencia no HPV doutros servizos básicos como UCI ou 

cardioloxía que fan habituais os traslados deste tipo ao centro de referencia en Ourense. 

É importante sinalar que o CHUO se atopa a 120 km do HPV e que un traslado 

normal en UCI móbil xa ronda as 2 horas polo que na situación actual estes tempos son 

duplicados no mellor dos casos. 

En todo caso a aludida escaseza de persoal por parte da Consellaría de Sanidade 

vaise reproducir de novo en agosto no que non semella senón unha burla aos dereitos da 

cidadanía de Valdeorras a acceder a unha sanidade gratuíta, pública e universal. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

- Vai tomar a Xunta de Galiza algunha medida estrutural para mellorar a carteira 

de servizos sanitarios no Hospital Público de Valdeorras? 

- Que medidas van tomar para que non se volva dar a situación deste mes de 

xullo de 2021 no que durante 11 días o HPV non dispuxo de UCI Móbil? 
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- Que valoración fan da afectación da falta da UCI Móbil á atención sanitaria en 

Valdeorras? 

- Cantos servizos de UCI móbil se reclamaron a Ourense desde Valdeorras nos 

días en que o HPV non dispuxo dese servizo? 

- Vai resolver a Xunta de Galiza a falta de médicos radiólogos no HPV? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xullo de 2021 

 

Asdo.: María González Albert 

Noa Presas Bergantiños 

Iria Carreira Pazos 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 15/07/2021 17:38:39 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 15/07/2021 17:38:44 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 15/07/2021 17:38:51 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 
 

A atención primaria do sistema sanitario de Galicia está sendo obxecto de debate 

e discusión por parte de todos os axentes implicados no deseño e implementación 

das políticas sanitarias, incluídos por suposto os propios profesionais que 

traballan no sistema. 

 

Dende hai tempo existen numerosas reivindicacións e queixas sobre a saturación 

do sistema, froito dunha ineficiente xestión en termos, especialmente, de recursos 

materiais e humanos froito das políticas de recortes executadas polo Partido 

Popular dende a Xunta de Galicia e, no seu momento, dende o Goberno de 

España. 

 

As políticas de recortes dos últimos anos levaron, ademais, a que Galicia afronte 

a situación cun problema de persoal grave no sistema sanitario público. Esta é a 

terceira peor Comunidade Autónoma de España en ratio de médicos/as por 

habitante (aproximadamente 450 por cada 100.000 habitantes coa media 

Española en torno a 480, segundo o informe do Consello Xeral de Colexios 

Médicos de España), e tamén a terceira Comunidade Autónoma con peor ratio de 

enfermeiros/as por paciente con 5,4 por cada 1000 (a media española está no 5,9 

e a europea cerca do 8). Temos a peor ratio de profesionais por paciente tamén en 

áreas como saúde mental, e estamos por debaixo da media estatal en matronas por 

habitante. En pediatría, Galicia non chega ao 90% de prazas de atención primaria 

cubertas por pediatras, mentres comunidades en situacións parecidas, como 

Asturias, supera o 98% (como indican os recentes informes da Asociación 

Española de Pediatría). 

 

A pesar diso, na última década Galicia deixou de formar a 150 médicos de familia 

e comunitarios, dos que puideron ser solicitadas prazas MIR e non se fixo 

perdendo a oportunidade de xerar maior bolsa de profesionais para nutrir ao 

sistema. Nos últimos dous anos déronse, sucesivamente, as maiores convocatorias 

históricas de prazas MIR para todo o Estado e, tamén, para Galicia. Esta 

convocatoria histórica tamén o foi en termos numéricos para medicina familiar e 

comunitaria e para a pediatría en atención primaria. 
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A Xunta de Galicia, tras unha etapa de negación da situación e rexeitamento de 

toda proposta de diálogo e acordos, tanto no eido parlamentario como nas 

distintas mesas de negociación con sindicatos ou colectivos profesionais, tivo a 

ben iniciar un proceso de reformulación da atención primaria, coa apertura de 

grupos de traballo en distintas comisións. Non en tanto, a concatenación de 

problemas levou á Consellería a iniciar as reformulacións do modelo de atención 

primaria que se concretaron a partir deses grupos á vez que, de maneira paralela, 

encargaba a un grupo de expertos en xestión sanitaria un outro informe de 

avaliación. Establecéndose dous procesos de maneira simultánea, aínda que por 

vías distintas, a publicación do informe de resultados do segundo dos grupos tivo 

lugar cando as supostas medidas do primeiro deles estaban xa executándose, 

segundo afirmou constantemente a propia Consellería. 

 

A pesares desta confusión provocada polo descontrol na planificación, que 

resultou nun proceso enlentecido e confuso, os informes publicados poden servir 

de utilidade para referenciar ideas para a mellora da atención primaria de Galicia. 

A análise titulada Por unha atención primaria vertebradora do sistema de saúde 

permite concluír un correctivo severo sobre as políticas desenvolvidas polo 

Goberno de Galicia nos últimos anos. Os expertos en xestión sanitaria que 

realizan o informe apuntan a numerosos problemas, que poden ser agrupados en 

grandes temas. A partir destas conclusións, apúntanse notorias deficiencias no 

sistema, das que se poden destacar: 

 

 Xestión de persoal: área na que se apunta a un problema de saturación de 

consultas, necesidade de máis profesionais e da convocatoria anual de 

prazas, mellora das condicións laborais ou dotar de calidade á contratación 

eventual. 

 

 Coordinación de tarefas e aproveitamento dos profesionais: área na que se 

formulan a clarificación de funcións dos profesionais, hoxe confusas, 

incorporando máis profesionais que permitan diversificar e especificar 

tarefas, ademais de permitir que cada tipo de profesional poida aportar ata 

o límite superior da súa capacidade e formación. 

 

 Planificación da estrutura de funcionamento: que apunta a unha 

descentralización e autonomía de xestión nos servizos de atención 

primaria, que necesitan estar incorporados nas estruturas directivas ao 

máximo nivel e non controlados de maneira tan ríxida polas xerencias das 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
rx

yT
H

G
rK

59
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

65259

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
S

W
z0

D
re

c9
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROrxyTHGrK59
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGSWz0Drec92


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

EOXIs, que se sitúan excesivamente lonxe do contacto real co plano 

asistencial de primaria. 

 

 Implementación de formación e investigación: temática na que se demanda 

unha maior formación e dotación de recursos para a investigación de 

aplicación directa ao plano asistencial e á saúde comunitaria. 

 

Estas conclusións, en resume do conxunto da avaliación realizada, apunta ás eivas 

do sistema derivadas dunha política negacionista da realidade que se ven dando 

nos últimos anos por parte da Consellería de Sanidade, que negouse 

sistematicamente a afrontar estas realidades que viñan sendo apuntadas por 

distintos colectivos profesionais, sindicatos, asociacións de pacientes e grupos 

políticos. Un gran número de propostas aliñadas con estas conclusións emitidas 

viñeron sendo sometidas a debate e votación parlamentaria nos últimos anos, 

recibindo sempre o rexeitamento e negación por parte do Partido Popular e o 

Goberno da Xunta de Galicia. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto o Goberno da Xunta de Galicia afrontar unha verdadeira 

reformulación do modelo de atención primaria en Galicia ou considera que 

as accións que afirma estar levando a cabo van na liña do necesario? 

2. Asume o Goberno de Galicia que o informe de expertos Por unha atención 

primaria vertebradora do sistema de saúde supón unha gran emenda á súa 

política sanitaria dos últimos anos? 

3. Ten previsto a Xunta de Galicia asumir as recomendacións emitidas no 

informe citado e desenvolver un plan de acción ligado a esas conclusións? 

En caso afirmativo, que prazos manexa para elo? 

4. Considera a Xunta de Galicia agora que as realidades evidenciadas por este 

análise ofrecen unha visión real da situación da sanidade galega en 

atención primaria? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 14/07/2021 09:28:05 

 
Marina Ortega Otero  na data 14/07/2021 09:28:11 
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